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ACTA DEL PLE ORDINARI DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL, CELEBRAT
EL DIA  VINT-I-SIS D’OCTUBRE DE DOS MIL

   - - - o o o O O o o o - - -

A la ciutat de Sagunt, el dia vint-i-sis d’octubre de dos mil, a les 17 hores i 6
minuts, es reuneixen, a la Sala de Sessions d’aquest Excm. Ajuntament, sota la
presidència de l’Il·lm. Sr. Alcalde, Sr. Silvestre Borrás i Azcona, els següents regidors:

Na M. Lluïsa Domínguez i Escudero.
En Joan Baptista Gómez i Peñalva.
N’Alfred Cesari Castelló i Saez.
N’Emili Manuel Adán i Castaño.
En Francesc Zarzoso i Usina.
N’Alfred Pérez i Cardo.
N’Antònia L. Murciano i Rodríguez.
En Francesc Crispín i Sanchis.
En Manuel Esparza i Ripoll.
Na M. Cèlia Paniagua i Zornoza.
En Miquel García i Benítez.
Na M. Àngels García i Rodríguez.
Na Núria Hernández i Pérez.
Na M. Isabel Martínez i Domingo.
En Dionís Martín i Valero.
En Marcel·lí Gil i Gandia.
En Francesc Ruiz i Villar.
En Miquel Àngel Cortés i Flor.
Na Maria Dolors Contreras i Matalí.
En Salvador Montesinos i Zamorano.
En Manuel Civera i Gómez.
Na Teresa Alegre i Peris.
N’Enric Lluís Ariño i Giménez.
EXCUSA L’ASSISTÈNCIA:
En Jaume Vidal i Falomir.

Assistits del secretari general per substitució, Sr. Emili Olmos i Gimeno, i de
l’interventor, Sr. Josep Eugeni Garcerán i Rodríguez, a fi de celebrar sessió ordinària
del ple de la corporació, en primera convocatòria; es fa constar que el Sr. Cortès
s’incorpora a la sessió en el punt núm. 13, a les 18 hores i 50 minuts.

La presidència obri la sessió i es passen a tractar els assumptes inclosos en
l’ordre del dia.

1 APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR
Obert el torn d’intervencions, el portaveu del Grup Socialista Progressistes diu:

“Reiterar una vegada més que ens ha arribat l’acta del 27 de juliol, em sembla, i que
estem a finals d’octubre, jo crec que ja està prou demostrat que no és possible amb el
personal que es destina a transcriure les actes tenir-les al dia i el que cal fer és procedir a
crear un lloc de treball nou de tal manera que els regidors puguen tenir les actes d’un
Ple per a un altre, que és l’única manera que podem recordar el que hem dit els uns i els
altres. Jo ara mateix recorde més o menys la música però no la lletra del que vaig dir el



2

dia 27 de juliol; per tant, difícilment puc corregir matisos. Jo sé que va a ser clamar al
desert com altres tantes coses, però jo li ho vaig a continuar repetint en la mesura que no
dispose de l’acta del Ple anterior, durant tota aquesta legislatura.”

El Sr. ALCALDE explica: “Una vegada més comprenga que entrem al mes
d’agost, pràcticament en vacances amb més del 50% de funcionaris, i inclòs el mateix
traductor de valencià. És la de juliol, però només tenim pendent la del mes de setembre,
i són moltíssimes pàgines, això dificulta la persona que ha d’estar transcrivint i escoltant
les cintes, i fer correccions perquè les comes a pesar d’això, com que és literal, es
desvirtuen un poc les frases; però, en fi, seguirem insistint i evitarem que succeïsca als
mesos que no hi ha vacances.”

Sotmès a votació el primer punt de l’ordre del dia, el Ple de l’Ajuntament, per
unanimitat, ACORDA: Aprovar l’esborrany de l’acta corresponent a la sessió celebrada
el dia 27 de juliol de 2000.

2 DONAR COMPTE RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA
D’acord amb el que disposa l’art. 42. del Reglament d’Organització,

Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret de 28 de
novembre de 1986, s’informa el Ple de l’Ajuntament de totes les resolucions de
l’Alcaldia adoptades des de l’anterior sessió plenària ordinària, de data 28 de setembre
d’enguany, segons la següent relació:
RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA DE QUÈ ES DÓNA COMPTE AL PLE:
MES DE JUNY:
DIA 2:
- Anul·lació, liquidació i canvi titularitat IBI Urbana. Expt. 99/0534.
- Anul·lació i liquidació IVTNU. Expt. 174 i 175/97.

MES DE JULIOL:
DIA 4:
- Incoar expedient sancionador al Sr. AMS per infracció urbanística. Expts. 27/00-IF i
27/00-SC.
DIA 27:
- Concessió llicència d’obres per a obertura i tancament de rasa, Cegas. Expts. 392/00
LO, 391/00 LO i 390/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a canvi entaulellats. Expt. 494/00 LO.
DIA 28:
- Concessió llicència d’obres per a reparació goteres. Expt. 470/00 LO.
- Declarar inadmissibilitat de recurs contra Resolució d’Alcaldia de 26.10.99. Expt.
551/99 LO.
- Ordenar execució d’obres especificades en informe, a propietari immoble a la pl.
Major, 6. Expt. 6/98 OE.
MES D’AGOST:
DIA 3:
- Concessió llicència d’obres per a canvi paviment de terrasses. Expt. 422/00 LO.
DIA 4:
- Acceptar que obres d’urbanització d’UA 26 es troben prou avançades perquè siguen
ocupades els 33 habitatges de c/ Catalunya i c/ Les Illes. Expt. 32/97 Planejament.
DIA 7:
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- Denegar llicència de primera ocupació per a habitatge situat al c/ Gral. Martínez.
Camps, 1. Expt. 352/00 CH.
- Concessió llicència d’obres per retirar rajoles defectuoses. Expt. 514/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a lluït de façana. Expt. 485/00 LO.
DIA 9:
- Expedir cèdula d’habitabilitat per a habitatges al c/ Pablo Iglesias, 54-baix i 1r. Expts.
359/00 CH i 424/00 CH.
- Anul·lació rebuts per error sistema informàtic, IBI Urbana. Expts. 00/1449 i 00/1448.
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expts. 99/0523bis, 00/1527 i 00/1372.
- Anul·lació rebuts IBI Urbana. Expt. 00/01435.
- Canvi titularitat IBI Urbana. Expt. 00/1226.
DIA 10:
- Efectuar i suspendre el pagament de la PER a diversos beneficiaris.
- Aprovar padró de taxa aprofitament domini públic per casetes venda, 3r trimestre
2000.
- Concessió llicència d’obres per pavimentar 35 m2 de jardí. Expt. 516/00 LO i 517/00
LO.
- Concessió llicència d’obres per col·locar teula en dues volades. Expt. 519/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a canvi de paviment. Expt. 524/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a substitució de paviment. Expt. 526/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per restaurar façana. Expt. 527/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per pavimentar 54 m2 de jardí. Expt. 528/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per canviar porta i marc. Expt. 532/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a entaulellat de cuina. Expt. 538/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per pavimentar pis de jardí. Expt. 539/00 LO.
DIA 11:
- Concedir termini de 30 dies per a realització d’obres especificades en informe tècnic, a
propietaris d’immoble al c/ La Rosa, 40. Expt. 10/00 OE.
DIA 14:
- Anul·lació i emissió de liquidacions IBI Rústica. Expt. 99/0067 bis.
- Anul·lació rebuts per error en sistema informàtic, IBI Urbana. Expt. 00/1101.
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expts. 99/0350 bis, 99/0703 bis i
98/0033 bis.
- Anul·lació rebuts IBI Urbana. Expt. 99/0631.
DIA 24:
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expts. 00/1818, 00/2221, 00/2148,
99/0786 i 00/1587.
- Anul·lació per duplicitat fet impositiu, IBI Urbana. Expt. 00/1820.
- Error titularitat IBI Urbana. Expt. 99/0785 bis.
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Rústica. Expt. 99/0038R bis.
- Devolució ingressos indeguts IBI Rústica. Expt. 97/0021bis Rústica.
DIA 25:
- Anul·lació i emissió de liquidacions IBI Urbana. Expt. 00/1954, 00/1950 i 00/2088.
- Anul·lació per duplicitat fet impositiu, IBI Urbana. Expt. 00/1957.
- Concessió llicència d’obres per canviar finestres. Expt. 62/00 LO.
DIA 28:
- Anul·lació per duplicitat fet impositiu, IBI Urbana. Expts. 00/1762 i 00/1742.
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expts. 99/0486 bis, 99/0654 i 99/0194.
- Devolució ingressos indeguts IBI Urbana. Expts. 99/0350 bis i 00/2116.
- Anul·lació, liquidació i canvi titularitat IBI Urbana. Expt. 99/0762.
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- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Rústica. Expt. 00/0229.
- Desestimar recurs de reposició contra acord Comissió de Govern de 28.06.00,
paralització llicència d’obres.
DIA 29:
- Concessió llicència d’obres per reconstruir base de balcó. Expt. 565/00 LO.
MES DE SETEMBRE:
DIA 1:
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Rústica. Expt. 00/0205.
- Canvi titularitat IBI Rústica. Expts. 00/0028 i 00/0234.
DIA 4:
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Rústica. Expt. 00/0189.
- Devolució ingressos indeguts IBI Urbana. Expt. 00/0060.
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expts. 00/2266 i 002249.
DIA 6:
- Concessió llicència d’obres per a substitució part de coberta. Expt. 560/00 LO.
DIA 7:
- Adjudicar a MCRC la contractació d’insertor laboral de suport. Projecte Horizon
- Procedir al pagament de beques formació transport. Projecte Horizon.
- Procedir al pagament de beques assistència a Curs de Cultiu d’hortalisses sota abric –
2a part. Projecte Horizón.
- Procedir al pagament de beques Curs d’informàtica 2. Projecte Horizon.
- Procedir al pagament de beques Curs d’informàtica 1. Projecte Horizon.
- Procedir al pagament de beca formació transport a Sr. APG Projecte Horizon.
DIA 12:
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 200130.
- Incoar expedient sancionador al Sr. LMO per infracció urbanística. Expt. 31/00-IF-SC.
DIA 14:
- Concessió llicència d’obres per canviar finestres. Expts. 489/00 EL i 554/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a picat taulellets bany. Expt. 545/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per col·locar porta i dues finestres. Expt. 561/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per canviar barana. Expt. 562/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a substitució finestra per porta. Expt. 582/00 LO.
DIA 15:
- Estimar parcialment recurs contra notificació via de constrenyiment IVTM.
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expt. 00/1706.
- Anomenar comissió de valoració per a selecció personal d’accions formatives per a
desenvolupament i orientació professional per a ocupació.
DIA 18:
- Anul·lació liquidacions per duplicitat IBI Urbana. Expts. 99/0325 i 99/0423.
- Anul·lació i emissió liquidacions IBI Urbana. Expts. 99/074 bis i 99/0405.
DIA 19:
- Concedir audiència 10 dies a Sra. TPP per presentar al·legacions, PAI Los
Monasterios, Sector 7. Expt. 61/98.
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 200131.
- Concessió llicència d’obres per canviar taulellets bany. Expt. 501/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per eliminar goteres. Expt. 573/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per picar feixassos de façana. Expt. 576/00 LO.
- Denegació llicència d’obres per a traster. Expt. 574/00 LO, 512/00 LO i 563/00 LO.
- Denegació llicència d’obres per cobrir safareig. Expt. 575/00 LO i 513/00 LO.
- Denegació llicència d’obres per construir coberta. Expt. 515/00 LO.
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- Denegació llicència d’obres per construir cobert. Expt. 525/00 LO.
- Denegació llicència d’obres per construir teulada safareig. Expt. 548/00 LO.
- Denegació llicència d’obres per legalitzar obres teulada paeller. Expt. 550/00 LO.
- Denegació llicència d’obres per cobrir paeller. Expt. 557/00 LO.
- Ordenar pagament reparació vehicle inspector de rendes. Expt. 00/56.
DIA 20:
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 200106.
- Requerir al Sr. JTAM el compliment dels requisits recollits en l’apartat 2 de l’art. 73
de la LRAU, com a tràmit previ a l’atorgament de llicència d’obres. Expt. 202/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per tirar dos barandats interiors. Expt. 556/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per col·locar gres i pintar local. Expt. 568/00 LO.
- Anomenar accidentalment funcionari Sr. CMP, intendent principal accidental, del
18.09.00 al 02.10.00.
- Contractar a efectes 25.09.00 fins a 31.03.01 el Sr. JACV, Sra. IET i Sra. VET en
qualitat de psicòlegs.
- Contractar a efectes 25.09.00 fins a 30.06.01 el Sr. VBA, monitor especialista de forja
i ferradura; i a Sra. MJGF, mestra.
DIA 21:
- Concessió diversos nínxols per 50 anys (4 resolucions).
- Autoritzar exhumació, trasllat i inhumació restes mortals (dues resolucions).
- Autoritzar assistència a curs Aspectes de gestió econòmica de les EELL a la Sra.
RMGL, Sr. JEGR i Sr. EOG.
- Delegar el regidor Sr. MACF celebració matrimoni civil dia 23.09.00.
- Autoritzar, disposar, reconèixer l’obligació i ordenar el pagament de les despeses
recollides en relació núm. 11, per import de 14.016.809 ptes.
- Reconèixer dret a devolució per pagament duplicat IVTM. Expt. 193/00.
- Reconèixer dret a devolució per pagament duplicat IBI Urbana. Expts. 217/00, 233/00,
85/00 i 231/00.
- Reconèixer dret a devolució per pagament duplicat IBI Rústica. Expt. 236/00.
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 200117 i 200132.
- Rectificar Resolució d’Alcaldia de 04.09.00, gratificacions serveis especials i
extraordinaris.
- Adscriure provisionalment funcionària Sra. MJCM a lloc de secretària d’Alcaldia.
- Autoritzar assistència del Sr. ACP a curs Aspectes de gestió econòmica d’EELL
- Anomenar comissió de valoració per a selecció d’un auxiliar administració.
DIA 22:
- Reconèixer dret a devolució per pagament duplicat IVTM. Expt. 108/00 i 206/00.
- Denegació llicència d’obres per construir quart safareig. Expt. 547/00 LO.
- Denegació llicència d’obres per realitzar teulada. Expt. 567/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per sanejar escrostonats. Expt. 555/00 LO i 580/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per lluir façana amb ciment. Expt. 583/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per canviar barana. Expt. 590/00 LO.
- Concedir, renovar i suspendre el pagament de la PER a diversos beneficiaris.
- Atorgar gratificacions per serveis especials i extraordinaris, diversos funcionaris, mes
de juliol 2000. Expt. h0700.
- Atorgar gratificacions per serveis especials i extraordinaris, diversos funcionaris, mes
d’agost 2000. Expt. h0800.
- Assignar indemnització per conducció a funcionari Sr. JCGS
DIA 23:
- Reconèixer dret a devolució per pagament duplicat, IBI Urbana. Expt. 173/00.
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DIA 25:
- Aprovar la despesa d’import d’anunci a inserir en BOE.
- Avançar hora de sessió ordinària Ple, a les 10 hores de dia 28.09.00.
- Incoar expedient sancionador al Sr. MPR i Sr. PGM per infracció urbanística. Expt.
32/00-IF-SC.
- Anomenar accidentalment funcionària Sra. FSA, cap de Negociat Policia Local.
- Anomenar comissió de valoració contractació treballadors desocupats en obres i
serveis d’interès general i social.
- Contractar amb efectes de 25.09.00 la Sra. MAJD, categoria auxiliar administratiu,
Servei de Conservatori.
- Concedir a funcionari Sr. JEV permís no retribuït durant un mes. Expt. 00/349.
- Autoritzant reducció de jornada a funcionàries Sra. ACV i Sra. AIR, amb reducció de
retribucions (2 resolucions).
DIA 26:
- Concessió llicència d’obres per a tanca parcel·la. Expt. 540/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per tapar esquerdes cornisa. Expt. 578/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per canviar talla. Expt. 597/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a entaulellat cuina. Expt. 596/00.
- Concessió llicència d’obres per canviar porta. Expt. 598/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a instal·lació aire preparat. Expt. 367/00 LO.
- Arxiu expedient per infracció de tràfic. Expt. 1169/00.
- Desestimar recursos de reposició diversos, infraccions de tràfic. Expts. 1158/00 i
3620/99.
- Inscripció unió de fet. Expt. 31/00.
- Requerir a diversos sol·licitants l’obtenció de la corresponent llicència d’activitat, com
a tràmit previ a l’atorgament de la llicència d’obres. Expts. 776/99 LO, 244/98 LO,
552/00 LO i 578/98 LO.
- Substituint tràmit d’aprovació de projecte d’urbanització pel de Programa d’Actuació
Integrada. Expt. 25/97.
- Devolució import ingressat en dos exemplars. Expts. 130/00 i 132/00.
- Autoritzar reducció de jornada a treballador Sr. FRE, amb reducció de retribucions.
- Ordenar el pagament de nòmina de mes de setembre del 2000.
- Aplicar en la nòmina del mes de juliol 2000, diferents conceptes de deducció o de
pagament.
DIA 27:
- Substituir tràmit d’aprovació de projecte d’urbanització pel de Programa d’Actuació
Integrada. Expts. 23/97 i 24/97.
- Aprovatòries de liquidacions per ingressos directes núm. 34, 200106, 200117 i
200132.
- Requerir a diversos sol·licitants, l’obtenció de la corresponent llicència d’activitat,
com a tràmit previ a l’atorgament de la llicència d’obres. Expts. 555/98-LO i 54/98-LO.
- Concessió llicència d’ores per a instal·lació línia subterrània de baixa tensió. Expt.
543/00 LO.
DIA 28:
- Delegació en regidors diversos, matrimonis civils dia 30.09.00.
- Concessió llicència d’obres per canviar canonades i taulellets. Expt. 612/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a retirades envans. Expt. 604/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per canviar canonada desguàs. Expt. 605/00 LO.
- Imposar multes diverses per infraccions de tràfic. Expts. 2770/00, 2196/00, 2769/00,
1049/00 i 2768/00.
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- Anul·lar liquidacions per rematriculació, IVTM. Expt. 472/00.
- Anul·lar i baixa rebuts IVTM. Expt. 878/00.
- Devolució quotes per prorrateig, IVTM. Expts. 811/00 i acumulats, 922/00 i acumulats
i 697/00.
- Anul·lació i liquidació IVTM. Expt. 410/00.
DIA 29:
- Desestimar recurs sobre domiciliació, taxa aigua, clavegueram i escombraries.
- Imposar multa per infracció de tràfic. Expt. 2880/00.
- Anomenar tribunal qualificador selecció d’un professor d’harmonia.
DIA 30:
- Ordenant el pagament de la nòmina complementària del mes de setembre del 2000.
MES D’OCTUBRE:
DIA 2:
- Estimar parcialment recurs contra notificació providència d’embargament, IVTM.
- Desestimar recurs contra notificació providència de constrenyiment, taxa aigua,
clavegueram i escombraries.
- Anul·lació i baixa rebuts, taxa mercat exterior. Expt. 298/99.
- Concedir la PER a diversos beneficiaris.
- Desestimar recurs de reposició, infracció de tràfic. Expt. 1063/00.
- Concessió llicència d’obres per canviar entaulellada neteja i cuina. Expt. 558/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per reparar esquerdes en balcons. Expt. 588/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a obertura de porta garatge. Expt. 595/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a xapat de vestíbul. Expt. 608/00 LO.
DIA 3:
- Concessió diversos nínxols per 50 anys.
- Autoritzar, disposar, reconèixer l’obligació i ordenar el pagament a favor de Fundació
Municipal de Cultura, per import de 29.500.000 ptes.
- Autoritzar, disposar, reconèixer l’obligació i ordenar el pagament a favor de Patronat
Municipal d’Esports, per import de 50.000.000 ptes.
- Concessió llicència d’obres per a adequació de local. Expt. 577/00 LO.
- Contractant interina a Sra. MBBR, treballadora social.
DIA 4:
- Inscripció unions de fet. Expts. 32/00 i 33/00
- Desestimar recurs de reposició contra Resolució de 19.05.00, IBI Urbana i IVTNU.
- Desestimar recurs de reposició contra notificació providència de constrenyiment, IBI
Urbana.
- Autoritzar, disposar, reconèixer l’obligació i ordenar el pagament al Consell Local
Agrari, per import de 30.250.000 ptes.
- Aprovatòria de liquidacions per ingressos directes núm. 35.
- Devolució quotes IVTM per baixa. Expt. 1036/99.
- Anul·lació i liquidació IVTM per transferències. Expt. 904/99.
- Contractar diversos professors de música, efectes del 04.10.00 fins a acabament de
curs 2000-2001.
- Abonar a funcionari Sr. FJFP diferències retributives per substitució lloc treball
d’Oficial. Expt. 00/212.
DIA 5:
- Devolució rebuts IAE. Expts. 2392/00, 166/00 i 241/00.
- Desestimar sol·licitud devolució IAE. Expt. 1020/00.
- Concedir a treballadora Sra. MIH, permís no retribuït durant un mes. Expt. 00/673.
DIA 6:
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- Convocar sessió extraordinària de ple corporació, dia 11.10.00.
- Emissió liquidacions taxa aigua, clavegueram i escombraries. Expt. 1412/00.
- Anul·lació, emissió rebuts i canvi titularitat, taxa aigua, clavegueram i escombraries.
Expt. 2361/00.
- Anul·lació rebuts IAE. Expts. 49/00, 95/00, 278/00, 279/00, 772/00, 773/00, 986/00,
2025/00, 2026/00, 2365/00, 2685/00 i A214/99.
- Anul·lació i emissió liquidacions IAE. Expts. 2373/00, 2381/00, 2699/00, 2698/00,
2790/0, 2792/00, 2795/00, 2797/00, 2799/00, 2860/00, 2862/00, 2867/00 i 2870/00.
- Devolució part proporcional de IAE. Expts. 61/00, 137/00, 333/00, 2374/00, 2378/00 i
2382/00.
- Delegació matrimonis civils en diversos regidors, dies 7 i 14.10.00.
- Aprovatòries de liquidacions per ingressos directes núm. 36 i 37.
- Arxiu expedients per infracció de trànsit. Expts. 1834/00, 2970/00, 1792/00 i 2999/00.
DIA 10:
- Anul·lació i liquidació IVTM per transferències. Expt. 765/00 i acumulats.
- Devolució taxa prestació servei llicència obertura establiment. Expts. 31/99 i 53/99.
- Anul·lació i liquidació rebut, cànon de concessions administratives amb quioscos.
Expt. 1148/00.
- Anul·lació i baixa rebuts per ocupació parades mercat exterior. Expt. 1644/00.
- Anul·lació liquidacions per duplicitat, IVTM. Expt. 389/00.
- Devolució diferències IVTM. Expt. 558/00.
- Anul·lació i baixa rebuts IVTM. Expt. 308/00 i acumulats.
- Anul·lació i liquidació taxa per aprofitament domini públic per casetes mercat exterior.
Expt. 280/99.
- Concedir nou termini per a execució obres. Expt. 10/00 OE.
- Declarar caducitat d’expedient i arxiu d’actuacions, IAE. Expts. 15/98, 320/96 i
601/96.
DIA 11:
- Concessió llicència d’obres obertura i tancament de rasa per a presa de gas. Expt.
653/00 LO, 652/00 LO, 651/00 LO, 650/00 LO, 649/00 LO, 648/00 LO, 647/00 LO i
646/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per reparar 40 m2 de teulada. Expt. 655/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per col·locar rajola caravista. Expt. 654/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a canvi entaulellat bany i cuina. Expt. 626/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per cobrir bassa de reg. Expt. 622/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per posar taulellets des de sòcol. Expt. 619/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a entaulellat façana. Expt. 618/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a entaulellat cuina i bany. Expt. 617/00 LO.
- Concessió llicència d’obres canvi entaulellat en cuina. Expt. 615/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per arreglar façana. Expt. 614/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per reparar tanca. Expt. 594/00 LO.
- Concessió llicència d’obres per a reformes diverses. Expt. 27/00 LO.
- Adjudicant a empresa Panasfalto el contracte de pavimentació camí Grau Vell.
- Reconeixent serveis prestats per Sra. TMGG, meritació 1r trienni. Expt. 00/839.
- Assignant a funcionari Sr. MVM complement de productivitat per labor exercida del
01.06.00 a 31.08.00.
- Abonant a treballadora Sra. MMTI liquidació pendent d’abonament.
- Autoritzant exhumació, trasllat i inhumació restes mortals.
DIA 17:
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- Expedint una ordre de pagament a justificar a favor del Sr. SBA, despeses assistència
reunió Pla Hidrològic Nacional.
- Aprovant Padró de Taxa per prestació de serveis del mercat municipal, segon semestre
de 2000.
- Aprovant Padró de Cànon per Concessió administrativa llocs de mercat municipal i
quioscos, segon semestre de 2000.

3 DONAR COMPTE PREMI LLETRES VALENCIANES AL SR.
SANTIAGO BRU I VIDAL, I FELICITACIÓ

Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

El passat dia 9 d’octubre de 2000 va ser nomenat Premi d’Honor de les Lletres
Valencianes, pel president de la Generalitat, el nostre conciutadà Sr. Santiago Bru i
Vidal. Aquesta alta distinció reconeix la important i significativa tasca desenvolupada
en el camp de la poesia, la investigació i el no menys important testimoni cívic exercit
al llarg de tota la segona meitat del segle XX.

L’Ajuntament de Sagunt, reunit en Ple el dia 30 de novembre de 1999, per
unanimitat dels seus membres i a proposta de la Fundació Municipal de Cultura, va
acordar presentar al Sr. Santiago Bru i Vidal com a candidat al Premi de les Lletres
Valencianes.

La tramitació de l’expedient, executada pel departament d’Arxius i Biblioteques,
ha arribat a feliç terme i al nostre entendre això representa, a més del reconeixement de
la tasca cultural realitzada, que al nostre municipi és possible compartir objectius
comuns que en definitiva són els que donen raó de ser als pobles, i amb la consecució
del nomenament hem aconseguit establir referents culturals per a la nostra societat.

El ponent, Sr. CIVERA, explica: “Simplement portar ací a aquest Ple aquest
punt és perquè com tots saben, a proposta de la Fundació Municipal de Cultura, i per
unanimitat de tots els partits polítics representats en tots els òrgans de govern i també en
el Consell, vam acordar en el seu moment proposar a la Generalitat Valenciana que
atorgara el Premi d’Honor de les Lletres Valencianes a Santiago Bru i Vidal. A partir
d’aquell moment en què vam estar, crec, molt encertats, el departament d’Arxius i
Biblioteques es va fer càrrec de tramitar l’expedient, i tot just destacaria a part de la
tasca realitzada positivament i tan ben feta pels funcionaris que a aquest expedient
s’adheriren les institucions més significatives del País Valencià en l’actualitat, com ara
les universitats, el Consell Valencià de Cultura, moltes persones, les institucions locals,
per descomptat, i moltes personalitats. Després d’haver aconseguit eixe objectiu, que jo
ja he dit i he posat en forma d’informe que, per cert, havia signat, no les còpies de
l’expedient sinó la del fax, per això l’havíeu vist sense signar, pense que fa falta felicitar
el cronista de la ciutat de Sagunt i de València per haver-se-li atorgat aquest premi que
sens dubte diu molt d’ell per descomptat en primer lloc, molt merescudament perquè
sabeu de sobres quina és la seua obra de creació literària, jo pense que la més important
però també no menys significativa la seua aportació en el món de la història, de la
investigació, ja no sols històrica sinó també filològica, i açò jo pense que ens
compromet a tots per felicitar-lo i congratular-nos d’haver aconseguit tots junts aquest
objectiu, que com dic en l’informe no només és reconèixer una tasca de tipus cultural,
que no estan pagades, que són tasques desinteressades, que han costat construir-les
moltíssim a les persones que es dediquen a açò, perquè gairebé sempre és feina que es
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fa a més de la pròpia responsabilitat, siga professional o remunerada, açò és una feina
abnegada, una feina que normalment no té mai un reconeixement econòmic en absolut i,
en aquest cas, el Sr. Santiago Bru i Vidal l’ha fet al llarg de 50 anys. Jo pense que d’una
manera encomiable en una situació molt difícil perquè tots sabem que açò abasta des del
final de la guerra civil, en el franquisme, la transició democràtica i en l’actualitat ja en
l’època democràtica actual. Una tasca que, si a part de l’aportació intrínseca de la seua
creació i investigació, jo destacaria també el tarannà amb què la va fer, ha fet
compatible que en ella persones d’ideologia diversa confluírem i poguérem tirar
endavant projectes comuns. Jo crec que aquest primer punt, el reconeixement d’eixa
tasca que d’alguna manera està dient que aquest poble és conscient i agraït per la tasca
realitzada per ell.

Jo pense també que denota dues coses importants, en les societats, als pobles és
imprescindible que hi haja objectius que compartisquen totes les forces polítiques
perquè és l’única manera que objectius d’eixos parlen, i diguen i asseguren i testimonien
que les societats són una miqueta més que la suma d’individus, són projectes
compartits, açò és una cosa important, i, segon, que en la mesura que aquest premi recau
en una persona del nostre municipi, de la nostra comarca, i que ha estat distingida amb
aquest premi d’aquesta categoria, representa per a tots els saguntins, del Camp de
Morvedre, i tots els valencians i més que açò, fins i tot, ens posa un escaló des del qual
podem albirar nous horitzons per a tots que en definitiva és el joc cultural. La cultura en
la societat actual no és només que un joc que ens desafia a anar sempre més lluny, més
lluny d’on han arribat els millors, en aquest cas en el Sr. Santiago Bru i Vidal. Per tant
l’única cosa que es tractaria és que lògicament per unanimitat també acordàrem
felicitar-lo, li enviaríem eixa felicitació i li enviaríem també una còpia de totes les
institucions que ens han recolzat en aquesta tasca, i açò unit a mostrar la nostra gratitud
a totes aquestes institucions i personalitats que ens han recolzat, perquè quede
constància en aquest Ple també, que eixe objectiu ha sigut aconseguit.

Com sabeu eixa distinció la van concedir el 9 d’octubre, el Consell
d’Administració de la Fundació, que com sabeu tenim una política respecte d’això de
l’ajuda a les edicions, enguany, ens havíem compromès amb l’Editorial Bromera de
quedar-nos una col·lecció de temàtiques valencianes, en aquest cas era Els Borja, teniu
tots els regidors un llibre a la vostra disposició, un llibre dels Borja, i el penúltim llibre
del Sr. Santiago Bru i Vidal, Recer de tardor.”

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per unanimitat, ACORDA:
Congratular-se del premi atorgat a Santiago Bru i Vidal, fent-li arribar la

felicitació més sincera i agrair a les institucions el suport a la nostra proposta.

4 APROVACIÓ MODIFICACIÓ PLANTILLA DE PERSONAL:
TRANSFORMACIÓ PLAÇA OFICIAL DE JARDINS EN PEÓ DE JARDINS

En la plantilla de personal al servei d’aquest Ajuntament figura una plaça
d’oficial, adscrit al servei de Parcs i Jardins, vacant en l’actualitat per jubilació del seu
titular en l’exercici econòmic actual.

A fi de regularitzar la naturalesa de la plaça en qüestió i ajustar-la a les
necessitats reals de personal, dotant-la d’una major funcionalitat, es planteja
l’oportunitat de la seua integració en la mateixa escala de l’administració especial,
subescala serveis especials, classe personal d’oficis, i en la categoria de peó.

En puritat les funcions a atribuir a la plaça són les previstes en l’article 169 del
RDL 781/86, de 18 d’abril (pel qual s’aprova el Text Refós de les disposicions legals
vigents en matèria de règim local).
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El 126.3 del RD 781/86, de 18 d’abril, estableix que per a la modificació de la
plantilla durant la vigència del pressupost es requerirà el compliment dels tràmits
establerts per a la modificació d’aquell i que es contemplen en l’article 150 de la Llei
d’Hisendes Locals, no necessitant incrementar la dotació pressupostària.

És competència del Ple de la corporació l’aprovació de la plantilla i relació de
llocs de treball (article 70,5 del RD 2568/86, de 28 de novembre) i Llei 7/1985, de 2
d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, modificada per Llei 11/1999.

A la vista d’això, d’acord amb el dictamen de la Comissió Informativa de Règim
Interior i Personal, el Ple de l’Ajuntament,  per unanimitat,  ACORDA:

Modificació de la plantilla de personal vigent en el sentit de reclassificar la plaça
d’oficial de parcs i jardins en la categoria de peó, que pertanyen ambdues a l’escala
d’administració especial, subescala serveis especials, classe personal d’oficis.

En aquests moments, la Sra. Contreras i el Sr. García abandonen
momentàniament la sessió.

5 REORGANITZACIÓ MANTENIMENT, URBANISME I INVERSIONS
(CATÀLEG I LLOCS DE TREBALL)

Obert el torn d’intervencions, el Sr. GÓMEZ, regidor-delegat de Personal,
explica: “En aquest punt vaig a fer un poc d’història perquè és fonamental fer un poc
d’història per arribar a la conclusió que anem a arribar. El punt de reorganització de
Manteniment i Urbanisme es va quedar sobre la taula en el Ple anterior, punt que sé
certament que el meu company i portaveu, Sr. Castelló, va defensar i va plantejar de
forma brillant, amb la qual cosa va quedar molt clar la urgent necessitat de solucionar
aquest tema com més prompte millor, ja que per valga la redundància, necessitats
imperioses d’aquest Ajuntament en tema de finalització d’obres i de finançament
d’aquestes. Com és preceptiu, en quedar sobre la taula en el Ple anterior, ha calgut
portar-lo a aquest Ple ordinari, que és el mes següent del Ple en el qual es va aprovar,
amb la qual cosa des de llavors fins ara han passat moltes coses, algunes d’importants i
sobretot han ocorregut coses que han solucionat en part, en gran manera el problema
que el delegat d’Urbanisme va plantejar en aquest Ple. Als pocs dies que el Ple deixara
sobre la taula aquest tema, la delegació d’Urbanisme amb un informe exhaustiu, molt
ben plantejat, va transmetre l’assumpte a l’Alcaldia, que va resoldre per Resolució
d’Alcaldia la reorganització del personal, diguem tècnic, tant d’Urbanisme com de
l’OTO i de Manteniment, la qual cosa  es va comentar i es va informar als sindicats que
van entendre perfectament, com calia esperar que l’equip de govern en certes situacions
té el deure, l’obligació i sobretot la necessitat de gestionar i que assumien d’alguna
manera aquesta resolució perquè, ja dic, pal·liava en un percentatge molt alt, o en gran
manera la problemàtica que en aquest Ple es va plantejar. Entenent que en el Pressupost
aprovat per a l’any 2000 es preveia una quantia econòmica destinada a la negociació
col·lectiva, una quantia econòmica que nosaltres vam anomenar bossa addicional,
resultat de l’acord de principis que vam firmar entre l’Ajuntament i les forces sindicals,
l’acord de principis incloïa un possible increment lineal de retribucions i la formació
d’un pla plurianual que havíem de negociar i que estem en la negociació destinat a
plasmar la part de promoció interna del personal d’aquest Ajuntament, la part
d’adequació de funcions, i de la promoció professional en definitiva del personal
d’aquest Ajuntament. Durant la negociació d’aquest Pla, perquè encara que açò va ser
prou anterior, es planteja com a imprescindible la reorganització d’Urbanisme i
Manteniment, incloent-se la reclassificació de llocs de treball i la creació de les places.
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Entrant en la negociació amb el Comitè de Treballadors, aquest d’alguna forma
es  mostra contrari a tota aquesta reorganització, però com he dit abans assumeix i entén
la potestat que té l’equip de govern d’autoorganitzar-se per solucionar problemes,
diguem-ne, de gran calat o importants. Vam continuar amb les negociacions i els
sindicats mantenen d’alguna forma la seua postura i vam arribar al següent acord, vam
arribar a l’acord de plantejar l’augment o increment lineal de les atribucions a la totalitat
de funcionaris, però insisteixen o d’alguna forma insisteixen en aquell moment el
plantejament de negociació global, sobretot en aquelles qüestions que afecten al catàleg
o que afecten a les relacions de llocs i a la plantilla. L’equip de govern, i sobretot amb la
Delegació d’Urbanisme, vam estudiar el tema, entenem que d’alguna manera aquesta
posició encara que en el fons ens retarda d’alguna manera la solució d’aquest problema
que ja està, ja dic, en gran manera pal·liat per la reestructuració que es fa en la
Resolució d’Alcaldia, però sí que entenem que podem retardar uns 30 o 40 dies el
plantejament, la remodelació, la reorganització de manteniment amb la qual cosa crec
que d’alguna manera vam facilitar la “pau social”, millorarem segurament, estic
convençut, la negociació global. Jo crec que després d’eixe plantejament que vaig a fer
al final espere i estic convençut que va a facilitar molt que arribem a acords abans del 6
de desembre, que és la meta que ens hem plantejat, amb la qual cosa la reorganització
de manteniment tindrà només 30 o 40 dies de retard. Per tot això, i repetisc, tenint en
gran manera pal·liat el problema de reorganització per la Resolució d’Alcaldia,
considerant la posició i la postura de les forces o dels sindicats, i entenent que anem a
fer tots en una negociació, tots hem de fer alguna vegada algun esforç, i plantege la
retirada d’aquest punt fins al nou Ple que probablement tinguem ja finalitzat, tancat i
solucionat no sols el tema de Manteniment, sinó una negociació a tres anys vista, i una
modificació global de la plantilla d’aquest Ajuntament.”

El portaveu del Grup Socialista Progressista, Sr. CRISPÍN, diu: “Una mica per
veure si ens podem aclarir i sense ànim de ficar el dit a l’ull a ningú, el que passa és que
jo encara recorde la música com he dit abans, no la lletra, però la música del dia en què
plantejava el Sr. Castelló la imperiosa i urgent necessitat de portar a efecte eixa
remodelació, que semblava que s’anava a afonar quasi l’Ajuntament, la gestió. A mi
m’agradaria saber què és el que ha passat, perquè ara açò no siga tan urgent,
m’agradaria saber-lo i m’agradaria si és possible que el Sr. Castelló ens diguera
quelcom per tranquil·litzar una mica les nostres ànimes, compartim la seua angoixa,
alguns dels qui hem tingut ací responsabilitat de govern compartim la seua angoixa
quan moltes vegades u volguera i té lògicament, creu que té la solució perquè un
departament vaja millor, i després no se sap molt bé per què, i és el que volem saber des
de l’oposició, es paralitzen eixes iniciatives, si és possible, i, si no, Sr. Alcalde, li
demanem en benefici d’aquest poble nostre que pose vostè ordre a les seues files.”

El ponent, Sr. GÓMEZ, assenyala: “Aquesta intervenció l’he feta en castellà
antic, en castellà modern, perquè tots l’entengueren, podia haver utilitzat el valencià,
m’he quedat amb les ganes, però per si hi havia algú que no acabava d’entendre algun
matís, i entenc que tothom entén el valencià, i està molt clar, d’alguna manera no, amb
un percentatge altíssim amb la Resolució d’Alcaldia, el tema que plantejava el Sr.
Castelló ací de forma urgent, està solucionat perquè per a això està l’equip de govern,
per reorganitzar el que haja de reorganitzar en el seu moment per evitar mals majors.
Entenguem que això es va quedar sobre la taula en el Ple, si vostès entenien que
realment el suport al Sr. Castelló en aquell moment que plantejava, perquè a més sé
positivament que ho va fer fenomenal i que ho va entendre tot el món, no entenc com al
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final es va crear la situació que es va crear i es va haver de deixar sobre la taula, però va
haver de ser un suport majoritari. Llavors, torne a repetir, el que s’ha quedat pendent és
la reorganització del tema de Manteniment que afecta a una sèrie de grups D i E, i en
algun cas algun C, que són els que intervenen realment en les inspeccions d’alguna
forma d’aquest tipus d’obres, però els tècnics superiors i els tècnics realment que han de
donar el vistiplau a la realització de les obres, acabament o al seu bon portar de l’obra,
que si es retardara podria posar algun problema, està solucionat. Jo crec que ho he dit
molt clar.”

Sotmesa la proposta del regidor de Personal a votació, el Ple de l’Ajuntament,
per 16 vots de PP, BLOC-EV, SP i UV i 5 abstencions de PSOE, ACORDA: Retirar el
present assumpte de l’ordre del dia.

En aquests moments es reintegren a la sessió la Sra. Contreras i el Sr. García.

6 PROPOSTA CONSELL LOCAL AGRARI SOBRE PRESA D’ALGAR
Sotmès a votació, d’acord amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament

d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Vista la proposta del president del Consell Local Agrari de Sagunt, que diu: 
 “Com a president, i en representació de la junta executiva del Consell Agrari de

Sagunt, organisme autònom de l’Ajuntament de Sagunt, encarregat de vetlar pels
interessos agrícoles d’aquest municipi, li volem fer arribar la nostra preocupació pel
retard de la posada en funcionament de la presa d’Algar.

En aquest sentit vull fer constar que la presa d’Algar és una infrastructura
necessària per a la nostra comarca, donada la importància dels recursos hídrics de la
zona, tan afectats per l’escassetat d’aigua i el mal estat dels aqüífers.

Ja en el projecte de l’esmentada presa, es veia necessari el canvi de traçat de la
sèquia major de Sagunt, i el canal d’aigua potable de Soneja a Sagunt, ja que es
quedaven a un nivell molt baix, amb la qual cosa en el moment en què la presa recollira
un poc d’aigua, aquests quedarien inundats.

Així mateix, en bé dels recursos públics i tractant-se de rendibilitzar una inversió
milionària com la que ens ocupa, no entenem com es pot construir una presa sense el
complement indispensable, que són les comportes, per regular el fluix d’aigua i deixar-
les per a un projecte posterior, que no sabem si està ja redactat.

Tot açò, agreujat per la situació que patim en els tres últims anys, en els quals
s’ha registrat una quantitat al voltant de 1.000 litres d’aigua de precipitacions, havent
recollit uns 135 litres en el que portem d’any, cosa que està produint, d’una part, la
dessecació dels pous subterranis, amb un clar augment de la salinitat per la intrusió de
l’aigua marina i la poca aportació d’aigua al pantà, donada l’escassa reserva d’aigua
existent, fa necessària la immediata posada en funcionament de la presa d’Algar.

Per  tot això, elevem al Ple de la corporació les següents propostes perquè adopte
acord en idèntics termes:

1è. Sol·licitar a la Confederació Hidrogràfica del Xúquer i Ministeri de Medi
Ambient que es redacte a la major brevetat el projecte de canvi de traçat de la sèquia
major i canal d’aigua potable Soneja-Sagunt, com també el projecte de col·locació de
les comportes de la presa, per a la seua posada en funcionament.
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2n. Sol·licitar a la Confederació Hidrogràfica del Xúquer i Ministeri de Medi
Ambient que s’habiliten les partides pressupostàries necessàries per a l’execució de les
obres esmentades anteriorment.

 Dels acords del Ple de la corporació es remetrà notificació a la Confederació
Hidrogràfica del Xúquer i Ministeri de Medi Ambient.”

Obert el torn d’intervencions, el ponent, Sr. ENRIC, explica: “Els dies passats i
sobretot la dramàtica situació en què ens hem vist abocats en aquest municipi ha posat
un poc, si es pot fer la mitja broma o ironia, aquesta proposta que en si no tenia ni vol
tenir cap abast més enllà del que es demana literalment en les paraules. Observat
sorprenentment també cal dir-lo que la presa d’Algar en la constitució de l’obra, de
moment no està contemplada encara que al final sí però no estan establertes les
comportes, perquè és evident i açò en el Consell Agrari, cal recordar que la situació
d’avui a fa deu dies ha canviat radicalment sobretot en el tema de l’aigua, estàvem
passant per una època de sequera molt alarmant, i en aquell moment calia recordar que
sobretot la funció fonamental que tenia la presa d’Algar, a part de regular el cabal, que
ha vingut molt bé, amb les riuades que hi ha hagut gràcies que la presa d’Algar estava,
el riu s’ha comportat com ho ha fet, però l’altra funció, i sobretot jo crec que en la que
més se’n va a insistir des del món agrari per a la seua creació, era per recarregar els
aqüífers. Està feta en una zona molt permeable, que a partir d’ací va al subsòl i el que fa
és que alimenta els corrents subterranis que després els pous s’encarreguen d’extraure.
Açò té sentit o té la seua funció sempre que hi haja aigua que es retinga, evidentment en
eixe sentit el que vam demanar, açò es va aprovar en la junta del Consell Agrari fa uns
quinze dies amb la qual cosa no sabíem ni tan sols si anava a ploure, diu així: Primer:
Sol·licitar a la Confederació Hidrogràfica del Xúquer i Ministeri de Medi Ambient, que
és l’encarregat del finançament, que es redacte a la major brevetat el projecte de canvi
de traçat de la sèquia major, fem una al·lusió també que sabeu que la ubicació de la
presa xocava o obligava de certa manera que la sèquia major i el canal d’aigua de
Soneja quedava negat quan estiguera ple i cal modificar-ho i açò va junt amb les
comportes de la presa, per a la seua posada en funcionament. Segon: Sol·licitar a la
Confederació, una és la redacció del projecte i d’altra banda arbitrar els recursos
econòmics i administratius, perquè l’obra es faça el més ràpidament possible. Vull
deixar simplement l’esperit de la proposta que vam llançar des del Consell Agrari i que
ara es fa més evident perquè lamentablement una aigua que sempre ve bé, en aquest país
mai sobra l’aigua, ara es buidarà la presa per no estar les comportes, si poguérem posar-
les demà millor que d’ací a uns mesos.”

El portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS, indica: “Hem de
considerar, recordar, que aquesta proposta ja va ser efectuada pel Partit Socialista en el
punt 13 de l’ordre del dia del Ple del 27 de desembre de 1999, recollida en el punt 11
del mateix Ple en la proposta del Consell Local Agrari com a sèquia major de Sagunt,
cobriment en presa d’Algar, amb una esmena d’addició en l’inici de la part dispositiva
de l’acord proposada per l’alcalde en el següent sentit. Sol·licitar de la Confederació
Hidrogràfica del Xúquer que el Ministeri de Medi Ambient o la COPUT
aconseguisquen els recursos econòmics necessaris per fer front a les obres de
modificació de les infrastructures de proveïment d’aigua al municipi de Sagunt
afectades per la posada en explotació de l’embassament d’Algar del Palància. Aquesta
esmena va ser incorporada a la proposta del Consell Agrari fa ja pràcticament un any i
sotmesa a votació el fons de l’assumpte el Ple l’Ajuntament va aprovar per unanimitat,
la proposta esmenada de la qual la seua part dispositiva quedava de la següent manera:
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Sol·licitar de la Confederació Hidrogràfica del Xúquer que el Ministeri de Medi
Ambient consigne els recursos econòmics necessaris per fer front a les obres de
modificació de les infrastructures del proveïment d’aigua al municipi de Sagunt,
afectades per la posada en explotació de l’embassament d’Algar del Palància. Estem
segurs que quan es demanava dotació econòmica a la Confederació Hidrogràfica del
Xúquer, al Ministeri de Medi Ambient i la COPUT, s’incloïen les comportes de la presa
per enllestir el projecte. Per tant, una vegada més, li recorde, Sr. Ariño, que no està de
més fins i tot és necessari una vegada més repetir, recordar, insistir, etc., que aquelles
mocions que anem presentant encara que siguen repetitives, desgraciadament són
obligatòries i necessàries tornar-les a repetir, no com vostè, i que no servisca de
crispació, quan jo el mes passat en el Ple anterior vaig presentar la moció de les
transformacions agrícoles vostè va saltar ací corrent i dient, Sr. Montesinos, açò
nosaltres fa no sé quant de temps ja ho vam dir. Bo, bé, perquè nosaltres ho tornem a
dir. Una vegada més, fa un any aquest tema es va debatre, es va aprovar per unanimitat
en el Ple, i al cap de pràcticament onze mesos torna a Ple a petició del Consell Agrari, i
no està de més perquè és necessari, continuem amb eixa necessitat imperiosa que aquest
tema se solucione, repetisc, que després d’onze mesos tornem una altra vegada a insistir
en el tema. I continue, el nostre vot llavors va ser afirmatiu i avui el mantenim, encara
que vam lamentar la falta de voluntat de donar solucions als temes per part dels
organismes afectats. Ha sigut necessari que arribara la gota freda per verificar com es
perdia l’aigua a través de les comportes exercint una pressió sobre l’aigua i
incrementant el cabal del riu Palància al seu camí cap a les zones portuàries de Sagunt.
A més de desaprofitar una gran quantitat d’aigua que és per al que es va construir o s’ha
construït la presa d’Algar. Potser avui hauríem de plantejar-nos en aquest Ple que
prèvies les valoracions oportunes demanàrem responsabilitats als qui amb la seua
ineptitud van pressupostar una presa sense comportes i per a això van comptar amb el
nostre vot positiu“.

El Sr. CRISPÍN, portaveu del Grup Socialista Progressista, assenyala: “He
d’agrair-li al company Montesinos, company regidor d’Unió Valenciana, que encara
que no és del PSOE ha sabut defensar, crec que millor que ho haguera fet jo, la moció
que vam presentar el dia 27 de desembre de l’any passat en la qual textualment dèiem el
mateix que planteja avui ací, no sé ja si el Bloc o el Consell Agrari, no sé si és una
proposta del Bloc o és un escrit que porta del Consell Agrari ací. Corregir-li al Sr.
Ariño, dir-li que només té una diferència i és que vostè vol que es redacte a la major
brevetat possible un projecte per col·locar una comportes, jo crec que una presa
completa és amb comportes, és com si diguera: m’he comprat el cotxe i ara vaig a veure
si em compre les rodes, el que cal fer és primer complir les mocions que s’aproven, el
Sr. Alcalde que ja va dir llavors, com sol fer, jo crec que el Sr. Alcalde és un entusiasta
del seu partit polític i per això li passa el que li passa amb tanta freqüència, que es creu
tot el que li diuen. Fixeu-vos el que deia el Sr. Alcalde l’altre dia, el dia 27 de desembre
deia, la situació actual és, i després de les consultes realitzades és que el director de
l’obra del Canal és el director de la presa, ens va aclarir eixe punt que era important, és
l’enginyer Sifre i espera tenir redactat el projecte de desviació en els primers mesos de
l’any que ve, aclarisc que és l’any 2000, no és el 2001, 2002, ni el 2003, està parlant
dels primers mesos, m’imagine que seria gener, febrer o març; estem al novembre i
després de dir açò va incorporar una esmena a la moció del Partit Socialista en la qual
deia que calia sol·licitar-lo a més de Medi Ambient, a la Conselleria, doncs molt bé,
perfecte. Jo espere que el Sr. Alcalde no quede només en l’entusiasme les seues
relacions amb els seus caps polítics sinó que siga un poc més pragmàtic i sàpiga exigir
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als que tenen més responsabilitats que ell i més disponibilitats econòmiques el
compliment dels compromisos, sobretot quan, i en això sí que coincidisc amb el Bloc,
estem tractant de quelcom tan seriós, tan greu, tan sagrat si em permeten l’expressió,
com és l’aigua a la Comunitat Valenciana.”

La portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ, expressa: “La casuística
d’aquest Ple no és normal, això és evident, però no és normal perquè ni estan els
documents moltes vegades informats ni dóna temps, llavors contínuament es fa
necessari un trasbals de corredors per intentar solucionar en l’últim moment el que
procedimentalment hauria d’estar clar. Vostè, Sr. Alcalde, abandona la sessió unes set o
vuit vegades i no passa res, ho dic perquè és una pràctica comuna i necessària, per
descomptat jo entenc que totes les vegades no té vostè necessitats escatològiques a
satisfer, llevat que siga vostè recordman mundial, ho dic perquè ho sàpia tot el públic.
Així de clar. Per tal com la coordinació, en relació al que ha comentat el Sr. Crispin, sí
que vull matisar un tema, la proposta ve, Sr. Ariño, com a president de la comissió
executiva del Consell Agrari, és així, si o no?, ve en representació del consell executiu o
de la comissió executiva del Consell Agrari, si és així jo crec que tenen vostès una
secretària que podrà certificar, que és el que toca degudament, que eixa comissió va
acordar en la sessió que vostè diu, adoptar eixos acords. Vostè quan representa un òrgan
consultiu el representa, m’explique o no?, llavors se suposa que vostè s’haurà reunit i
hauran adoptat eixa petició, llavors facen el favor de fer les coses com pertoca, eixa la
primera. Responent al que el Sr. Crispín havia plantejat, perquè jo no tinc molt clar si la
proposta és de vostè com a president, perquè llavors no, si va haver-hi sessió del
Consell Agrari, ho diu vostè i que la secretària certifique que va haver-hi eixa comissió,
i, si no, la signa vostè com a regidor del Bloc que no passa absolutament res, però això,
per favor, aclarisquen, i el que anàvem a presentar és una esmena oral dient el següent:
si la moció aprovada a finals de l’any 99, evidentment el seu contingut i circumstàncies
són semblants a la plantejada ara, el que hauria de plantejar-se en el Ple és reiterar la
petició i la moció aprovada l’any 99, per tant, el que jo li plantege al ponent de la moció
és que reculla la moció de l’any 99, es varie el text i es reitere en els propis termes o en
els que es considere aquesta moció. I, per favor, aclarisca perquè crec que és important,
si actua vostè com a regidor, que a mi em sembla magnífic, o com a president d’un
òrgan col·legiat, si actua com a president d’un òrgan col·legiat allò lògic és que hi haja
un certificat del secretari d’eixe òrgan col·legiat donant fe que així ha sigut, i així
evitarem suspicàcies tots.”

El portaveu del Partit Popular, Sr. CASTELLÓ, diu: “No pensava intervenir
perquè en qualsevol cas encara que es puga estar en desacord amb la proposta quant a la
part expositiva, quant a l’acord concret, tots estem d’acord que es faça a la major
brevetat possible, però a la vista de les intervencions que hi ha hagut ací més que
recordar-se un de la música i no recordar-se de la lletra, el pitjor que hi ha en política és
tocar d’oïda, i sembla que a la vista de les intervencions que hi ha, realment s’està
tocant molt d’oïda amb aquest tema. El projecte de les comportes està absolutament
finalitzat, està contemplat amb una despesa plurianual però caldrà dir que en qualsevol
cas s’han dit algunes barbaritats de certa importància, no tan grans com la presa
d’Algar, però grans realment. En primer lloc s’ha dit per part del Sr. Montesinos que la
presa d’Algar ha incrementat el cabal del riu Palància i, mire, això és una tremenda
barbaritat, el que ha fet la presa d’Algar, Sr. Montesinos, si poses una presa i ix l’aigua
per unes comportes i no cau tota al mateix temps, açò a un xic de primària, un xic de
primària entendrà que si vostè té l’aigua retinguda en una paret i només la deixes que
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isca per un lloc ix molta menys aigua que si lleves la paret i ix tota de colp, supose que
ho entendrà. Per exemple, el Levante ho ha entès quan diu, i tots els mitjans de
comunicació, l’encara inacabada presa d’Algar va jugar un paper vital per prevenir
grans avingudes al Camp de Morvedre, per què?, perquè, clar, pels forats de les
comportes eixia l’aigua de forma pausada i no hi havia cap presa per la qual l’aigua
baixara a tota paleta, amb la qual cosa això que ha incrementat el cabal és un poc
impressionant, sincerament. Vull dir-li d’altra banda que la presa d’Algar no és una
presa el sentit de la qual siga embassar aigua per a reg, que també ho té perquè
prioritàriament és un presa pensada donada la qualitat del terreny i donada la possibilitat
de permeabilitat que té per recarregar aqüífers en la seua major part, però ja li dic que
quan es toca d’oïda és difícil encertar. Quant a les comportes els diré que si s’hagueren
informat mínimament, vostès i tots els qui han amollat aquest tema, sabrien o haurien de
saber que en el tema de les comportes de les preses es fa sempre, en totes les preses, una
vegada que les preses estan finalitzades, que a l’obra civil de la presa en si està
finalitzada, per què?, molt fàcil, perquè el que no es pot fer és realitzar dins del mateix
projecte unes comportes sense saber com va a quedar definitivament el projecte d’obra
civil de la presa, això és així. Per exemple, saben vostès quants vans estaven previstos
en aquesta presa?, doncs hi havia previstos tres abocadors d’aigua, al final ha acabat
amb cinc, amb la qual cosa els vomitoris que s’han fet tenen una grandària distinta del
que es va plantejar en el seu moment, no és només la grandària sinó és també el nombre.
Per tant, entendran que fins que l’obra civil de la presa no estiga finalitzada no es pose
en marxa el projecte de les comportes que ja està finalitzat i no es col·loquen les
comportes, però, és més, quin és el problema que no hi haja comportes?, doncs que
l’aigua a poc a poc, com ha succeït en aquesta ocasió, va passant, si es posen les
comportes què significa, que vostè va a tapar l’aigua fins que es va omplir i després la
va a soltar?, saben vostès que la presa d’Algar va estar a punt de desbordar-se, si hi
haguera hagut comportes haguera caigut a Sagunt exactament la mateixa aigua pel riu,
perquè les comportes lògicament les hagueren tingut obertes de bat a bat per anar soltant
aigua de cara que mai es desbordara la presa. Per tant semblants supòsits comporten que
els diga, que en aquest cas en el qual jo pensava que el Sr. Crispín no anava a intervenir
gràcies a la gran defensa del Partit Socialista que ha fet el Sr. Montesinos, cosa a què ja
ens té acostumats com en el tema del Teatre Romà en el qual ja li vaig dir que els seus
pares artístics semblaven Grassi i Portaceli, i el seu gran germà polític semblava el Sr.
Crispín, pensava que no anava a intervenir vostè, Sr. Crispín, perquè li ha fet prou bé el
paper, però en qualsevol cas vull dir-los que anem a recolzar el tema però que no es
poden dir coses del calibre que s’han comentat ací.”

El Sr. ARIÑO assenyala: “M’imaginava, donada la situació que hi ha hagut amb
les pluges, que algun agafaria la proposta aquesta, estic amb Alfred Castelló, que ha fet
un efecte de pantalla, l’única cosa és que ara, a partir no sé si d’ahir al migdia o d’avui o
de demà, la següent funció que havia de fer no la pot fer perquè lamentablement això no
està. Això que ha dit el Sr. Montesinos, que en la moció aquella que es va aprovar al
desembre, si ja sabia vostè que no tenia comportes, jo crec que tenia clarividència,
precisament ens hem assabentat tots fa un mes o mes i mig, aquella era només pel tema
de la sèquia major i del canal, ací el que vam aprofitar és que com sabem que açò no
està finalitzat recordar-los açò que possiblement és reiteratiu, així que cal reiterar-ho. La
Sra. Martínez, com que toca d’oïda, a vegades donada la seua afició a la música, en
aquest cas diu que reiterem, en aquest cas no podem reiterar una cosa que no hem
demanat mai, ara el que estem demanant i és l’esperit de la moció 100% és que el tema
de les comportes s’agilite al màxim, sé que s’està redactant, però el que volem és que
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açò siga com ara és evident i patent eixa aigua que es podia retenir a la presa es va
deixar caure. Sabem que es fa en dues fases però no necessàriament s’ha de fer en un
ritme i es pot fer en un altre, el que volem és que s’agilite, eixe és l’esperit de la moció i
això és el que vam demanar, i de pas recordar que allò altre també està pendent de fer;
per tant, demanem el vot perquè crec que és un proposta que va a favor de tots i no en
contra de ningú.”

El Sr. ALCALDE explica: “Jo no he d’intervenir per l’assumpte del Ple
d’aquella ocasió perquè em ratifique en tot el que he dit i ho ha explicat clarament el Sr.
Castelló. Per tant anem a votar.”

Durant el debat, la portaveu de SP, Sra. Martínez, presenta una esmena a la
totalitat en el sentit que si la moció aprovada pel Ple al 1999 és semblant a la proposta
actual, que es reitere la dita moció.

Esmena que, sotmesa a votació, és rebutjada per 11 vots a favor de PSOE, SP i
UV i 12 vots en contra de PP, BLOC-EV i GM.

Per tot això, sotmès a votació el fons de l’assumpte i de conformitat amb la
proposta del president del Consell Agrari, el Ple de l’Ajuntament, per  unanimitat,
ACORDA:

PRIMER: Sol·licitar a la Confederació Hidrogràfica del Xúquer i Ministeri de
Medi Ambient que es redacte a la major brevetat el projecte de canvi de traçat de la
sèquia major i canal d’aigua potable Soneja-Sagunt, com també el projecte de
col·locació de les comportes de la presa, per a la seua posada en funcionament.

SEGON: Sol·licitar a la Confederació Hidrogràfica del Xúquer i Ministeri de
Medi Ambient que s’habiliten les partides pressupostàries necessàries per a l’execució
de les obres esmentades anteriorment.

Dels acords del Ple de la corporació es remetrà notificació a la Confederació
Hidrogràfica del Xúquer i Ministeri de Medi Ambient.

7 APROVACIÓ INICIAL MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL
REGULADORA IMPOST SOBRE ACTIVITATS ECONÒMIQUES, EXERCICI
2001

El ponent, Sr. ZARZOSO, explica: “Sol·licite davant d’aquest ple municipal que
es deixen sobre la taula els expedients relatius a les modificacions de les ordenances
fiscals per les següents raons: primera, donar compliment a defectes de forma. Segon,
donar un major temps als distints grups municipals per a un millor estudi de les distintes
taxes. Tercer, és desig de l’equip de govern convocar un Ple extraordinari per debatre i
aprovar si procedeix totes les ordenances fiscals que ja figuren en l’ordre del dia
d’aquest Ple, més les relatives a fem i esports.”

******CORREGIT TOT FINS ACÍ
La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, assenyala: “Anem a

veure, Sr. Zarzoso, vostè ha plantejat diversos temes, un per defecte de forma, entesos,
eixe li’l vaig dir jo per conversa telefònica i li’l vaig tornar a repetir, i vostè i els seus
socis de l’Equip de Govern, Sr. Zarzoso, abusant, perquè de democràcia jo ja sé que
saben vostès que s’escriu sense hac, la van dictaminar sabent que el dictamen era
anul·lable i que s’anava a muntar un sarau en el Ple, que jo dubte que si hagueren potser
tingut majoria, l’hagueren portat. Després diu vostè perquè es puga debatre més pels
grups de l’oposició, mire vostè, ací els grups de l’oposició hem demanat dues-centes
vegades que s’aporten els estudis de les taxes. El Sr. Vidal li ha dedicat un temps
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enorme al tema del fem, el nostre Grup en el tema de les taxes d’esport ha posat per
activa i per passiva la necessitat d’estudis. De veritat que jo li ho dic com diu el seu
president, crega’m, Sr. Zarzoso, que si l’estil de l’Equip de Govern va a ser
absolutament igual, que és, avui com que no tenim majoria no ho podem voler
d’Almeria, que és una frase que va fer cèlebre Porcioles en la dictadura a l’Ajuntament
de Barcelona, perquè de veritat que es podrien estalviar tot aquest tipus de detalls i
d’exquisitats d’estil vuitcentista. Si resulta que d’ací a dues setmanes vostès i els seus
socis que porten Participació Ciutadà, oïda a la petjada, no van a tornar a complir el
formulisme legal d’una convocatòria de dos dies, sense estudi de taxes, sense que
puguem els regidors conèixer quin és el cost i eixes decisions i les conseqüències que
tenen per als veïns, sincerament, i li repetisc, crega’m, per mi podríem estalviar-nos un
espectacle més en aquesta Casa Consistorial. Si es tracta de rebobinar de forma per
cobrir les formes democràtiques, per mi de veritat li ho dic, es poden vostès estalviar tot
aquest tipus de punta democràtica o seudo democràtica. Si van a portar els estudis i hi
ha voluntat política que eixe tema es conega i es debata, perquè llavors bé, però, si no,
de veritat, eviten-se eixa granadura perquè vostè sap perfectament que eixe dictamen era
anul·lable, vostè, el Sr. Adam, el Sr. Ariño, el Sr. Castelló, que està ací assegut i a pesar
d’això van votar i van imposar eixa votació, contra tot criteri democràtic i de legalitat.
Així que, rebobinar és de savis, però a mi no em convenç, o estudia vostè les taxes
d’esports i aporta un estudi que es va comprometre l’Equip de Govern per una proposta
de Segregació del Port que estudiarien el tema de les taxes. El seu Alcalde President,
que és President del Patronat, li va dir al representant el nostre i regidor, al Sr. Francesc
Ruiz, que no es preocupara, que hi hauria un estudi seriós del cost de les taxes, sap
quina va ser la resposta efectiva?, quadrar el cost amb l’estudi, en mig full i convocar
una sessió extraordinària i urgent. Mire, vostès poden tenir majories i com deia un
il·lustre pensador, venceran però no convenceran, la credibilitat democràtica i l’estil
democràtic se’l guanya u amb accions i amb gestos i aptituds, i li repetisc el que he dit
ja tres vegades, si van a portar-nos estudis que els regidors puguem conèixer i recolzar,
magnífic, però, si no, estalvien-se aquestes escenes de maquillatge de sofàs que no van a
cap banda perquè d’ací a dues setmanes estarem en la mateixa situació.”

El Sr. CRISPÍN, portaveu del Grup Socialista Progressista, diu: “Ací, Sr.
Castelló, i un poc, prenent-me només deu segons de llicència, perquè crec que em
meresc deu segons de llicència, efectivament la paraula concreta és traïció respecte al
seu comportament com a portaveu en el punt anterior, no cal matar mosquits a
canonades i que quede ben clar que no em referisc els mosquits a l’oposició, em referisc
que amb els arguments que vostè ha barallat no feia falta acabar amb una traca de gent
que comparteix el govern de l’Ajuntament sense deixar que l’oposició puga replicar,
l’única cosa que ha passat ací és que la Senyora Isabel Martínez ha demanat tard el seu
torn en el primer torn, però a mi almenys no se m’ha donat opció al segon torn, se m’ha
prohibit replicar, i li vaig a dir el següent, em sembla molt bé tota la seua argumentació
que ha fet sobre la comporta, només per un matís, reconeixent els seus coneixements
d’hidràulica imagine que lògicament te’ls hauran comptat, Sifre o algú semblant, però
és que a més te’l vaig a complementar amb el següent, no hi ha cap projecte i molt
menys un projecte de l’envergadura d’una presa com la d’Algar, no hi ha cap projecte
que acabe igual que comença, cap, per tant el que hi ha dit és una bajanada i
naturalment que cal fer una vegada acabat el formigó l’obra civil, naturalment que cal
fer el que ha d’haver d’instal·lacions en aquest cas mecàniques. Ho dic perquè, i sé que
no et referies a mi, et referies a algun altre company que ha intervingut que crec no es
mereixia eixa artilleria passada quan no té el tema més que gratar, sinó que heu fet
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redundar no sé per què un acord del dotze de desembre de l’any passat. Amb açò
acabaré i enllaçaré amb el que a mi comença a semblar, el de les formes i el fons, em
comença a semblar ja preocupant, la qual cosa ve succeint a només un any i pocs mesos
de la vostra presa de possessió d’aquesta legislatura, la qual cosa ve sent un poc de burla
ja, el que és la gestió d’aquest Ajuntament, ho dic perquè hi ha gairebé tanta facilitat a
reconèixer els errors com a ser negligent, especialment determinada Comissió que no
cal anomenar, i jo li he de reconèixer al Sr. Zarzoso que després ve ací i es colpeja el pit
i diu, perquè m’equivoque, i li ho he de reconèixer perquè cal ser valent també per a
això, però el que no li vaig a reconèixer és que no s’esmena, és que passa una Comissió,
vaig haver de sentir en la Comissió d’Hisenda que no venien més temes perquè no hi
havia més temes, i un mes després ve vostè dient que urgent, de pressa, per a regidor un
dissabte al matí perquè el dilluns hi haja Comissió per parlar ni més o menys que de
taxes, home, taxes que l’any passat vam aprovar inicialment el 8 de novembre, estem a
vint i escaig d’octubre, no hi ha una setmana home?, i convoque vostè un Ple
Extraordinari com va a fer ara, i no vaja de suficient quan li vam advertir l’Oposició en
la Comissió que li anem a muntar el pollastre, perquè el Grup Socialista venia disposat a
no votar les Taxes, venia disposat a eixir-se del Ple per veure si d’alguna manera fer un
gest per veure si vostès s’esmenen. Sr. Zarzoso jo espere no haver de recórrer a aquesta
argumentació en el Ple dels Pressupostos, i quasi aposte que ens va a passar el mateix
perquè si vostès pensen fer el mateix de l’any passat, és a dir, donar-nos dos folis amb
nombres i el dia d’abans el Pressupost complet ja anem a tenir el pollastre muntat una
altra vegada. Facen vostès el favor perquè l’assumpte econòmic de l’Ajuntament té
moltes coses importants però els diners de tots mereixen que siguen vistos com es
gasten per totes les lupes possibles, davall tots els prismes possibles, davall tots els
controls possibles, també els de l’Oposició. Després a vostès els cap el dret democràtic,
encara que en aquest cas és més aritmètic que democràtic, el dret a fer el que els done la
gana, però no furten als ciutadans de Sagunt el treball i el dret a l’Oposició de controlar-
los a vostès. Per favor, esmenen-se però creien-se’l, no ens faça com bé ha dit abans
Isabel, no ens faça vostè ací el gest, el maquillatge perquè d’ací a 15 dies estiguem
exactament igual.“

El Sr. MONTESINOS, portaveu d’Unió Valenciana, assenyala: “Em sembla
bona la idea Sr. Zarzoso de poder donar oportunitat i de fet ja m’he ofert que aquestes
Taxes, que aquests temes es puguen debatre, es puguen consensuar, es puguen negociar,
es puguen aportar més idees que potser són bones o no són bones, però donar un marge
de temps perquè tot el món puga opinar, em sembla magnífic que vostè haja pensat
encara que siga un poc tard, deixar-lo i tractar-lo i de fet li dic i m’oferisc a poder oferir-
li les nostres idees que després poden ser o no consensuades, però a més aprofite
l’oportunitat que abans no he pogut tenir-la, que cada vegada és més característic les
actuacions del Sr. Castelló cap a mi persona i cap al meu grup, és més característic,
d’una manera amb una prepotència desmesurada que lògicament açò cada dia em dóna a
entendre més, Sr. Castelló, que vostè es pensa que és que l’Ajuntament es pensa que és
seu, de vostè i del Sr. Emili Adan, ni tan sols de l’alcalde, la parelleta ideal, porteu de
crani a tot l’Ajuntament, al vostre propi alcalde, a aquest Ple i feu el que us dóna la gana
d’aquest Municipi, us heu pensat que açò és vostre. Sr. Castelló, l’Ajuntament no és
seu, deixe’m intervenir, Sr. Alcalde, perquè el Sr. Castelló s’ha pegat una passada
impressionant, i la veritat és que d’alguna manera em sembla fantàstic veure eixes
actuacions cap a mi i cap al meu grup, d’alguna manera ens exalça molt més i ens dóna
molta més importància, gràcies, Sr. Castelló, però sí que li demanaria que ni vostè és el
més llest d’aquest municipi ni els altres som els més ximples, fique-s’ho en el cap, vostè
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es creu que és el més llest i em sembla que es va a pegar una trompada d’upa, si vol
continuar amb eixa dinàmica, endavant, jo ni parle per a llestos ni parle per a babaus,
parle per a gent del poble, perquè tot el món em puga entendre, sense faltar-li el respecte
a ningú, ni per a llestos ni per a babaus.”

El portaveu del Bloc-Els Verd, Sr. CIVERA, indica: “Un tema que jo creia que
anàvem a passar-lo tots per alt, però no ha sigut així. Em sembla legítim, perquè la
democràcia és també fer el pallasso, m’incloc en això, una persona des d’una tribuna
democràtica com és un Ajuntament pot fer l’argument que li semble, només faltava que
no fóra així, ara, muntar castells en base a Pressupostos, dir que defensa u açò o allò en
base a paraules i després a l’hora de la veritat res de res, d’escudar-se que es presenten
dos folis, tres o quatre i resulta que tens tot l’arxiu municipal per estudiar i no te
l’estudies, etc., o siga buscar culpables en les limitacions personals no em sembla
legítim, en qualsevol cas per descomptat defense que puguem dir el que vulguem i per
això ens riem, evidentment, perquè quan un ix ací, i de fet ací està la meua primera
entrada, diu el que considere que ha de dir, i açò és legítim, el que passa és que davant
de moltes explicacions s’amaguen les pròpies limitacions personals, i moltes vegades es
tira fum perquè no es veja la pròpia realitat, moltes vegades no és tan clar com sembla, i
m’estic referint que quan un està en l’Equip de Govern, almenys a mi em passa, donat
per les circumstàncies en què es treballa en aquest Ajuntament anem tots de cul, com es
diu vulgarment, anem, almenys els qui tenim responsabilitat, jo confesse personalment
anem al límit, jo crec que no podem donar més de si ja del que fem, si fórem súper
homes possiblement podríem fer més, jo personalment no puc fer més, i estic convençut
que molts companys tampoc, açò jo crec que podria tenir solució, però ara no és el cas.

El tema és que quan arriba una qüestió, com són les Taxes, la veritat és que
t’entra un tema i veus que el Delegat en qüestió les planteja per una sèrie de
circumstàncies que jo no tinc perquè defensar-les, ja les defensarà el Delegat
corresponent, però que trac a col·lació perquè quan es va treure en la Comissió nosaltres
responem a eixa intenció d’intentar accelerar tot el procediment perquè els Pressupostos
puguen ser aprovats al més prompte possible que és el que demana realment la població
i el que demana realment l’Oposició i el que realment volem l’Equip de Govern, perquè
vam votar que sí a la urgència, el que passa és que quan un pensa dos minuts, quan té
una mínima tranquil·litat a la qüestió nosaltres vam veure que el tema de les Taxes
crèiem que realment necessitàvem més temps, i nosaltres en açò estem d’acord, a part
de tota la palla, en l’essència estem d’acord, en tot, i per això vam demanar i vam seguir
demanant als nostres socis com dieu vosaltres, a l’altre partit polític que està en l’Equip
de Govern, que per favor donaren més temps perquè tots els partits inclosos nosaltres,
per descomptat que també, poguérem estudiar-ho i poguérem en un pròxim Ple
extraordinari poder discutir amb més propietat, i la propietat ve en l’exigència personal
que devem tenir cada u de nosaltres i cada u dels nostres Grups per poder analitzar i
aportar el màxim possible i açò és el que realment agrairà o no el poble, que nosaltres
puguem analitzar la qüestió en la màxima profunditat i si realment la proposta de
l’Ajuntament està encertada i aconsegueix els 13 vots com esperarem serà aprovada i si
consideren vostès que no, el deixarem sobre la taula fins a trobar la solució.”

La Sra. MARTÍNEZ, Portaveu de Segregació del Port, diu: “Jo m’alegre, Sr.
Civera, que vostè aprofitant l’expressió i ho ha dit més gràficament “anar de cul”, no
l’ha dit vostè?, diga que no té molt de temps. Jo m’estic plantejant dues coses i sí que
vull que vostè em conteste perquè la vergonya democràtica té els seus límits i l’ètica
també, jo li he dit una cosa molt clara, Sr. Zarzoso, de part del meu Grup, i nosaltres, i
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ho teníem parlat l’Oposició, i vostès crec que ho sabien també, estàvem disposats a
abandonar aquest Ple, veritat, Sr. Crispín i Sr. Montesinos, pel tema que no hi havia. El
Sr. Civera es queixa que no té temps, en el punt de l’ordre del dia anterior la falta de
coneixements d’Enginyer Hidràulic, també l’estava imputant a un soci de govern.
Nosaltres contínuament ens queixem de falta d’informació, però pel que s’ha vist també
no li donen informació als seus socis de l’Equip de Govern en alguns temes, perquè si
les coses hagueren sigut com vostè les ha contat, Sr. Castelló, ja s’haguera cuidat molt
el Sr. Ariño de fer eixa moció. Encara estic per sentir una explicació mínima de la
urgència que vostès van votar, per què Sr. Zarzoso eixes taxes eren urgents el dilluns
d’aquesta setmana, i avui es permet vostè el luxe, i l’Equip de Govern de poder
demorar-les?, la urgència cal justificar-la raonadament i això li ho va demanar el Sr.
Vidal del PSOE, i li ho va demanar el representant d’Unió Valenciana i el Sr. Crispín i
ni es van molestar a contestar, com pot vostè explicar a aquest Ple que un tema de taxes
que és urgent un dilluns i que s’atreveixen vostès, el dissabte no estava l’expedient i és
un dia hàbil, a la Secretaria de la Comissió?, no estava i ho va corroborar i em remet a
l’acta que l’acta no està expedida encara, i així ho va manifestar la Secretaria, i no diga
vostè que no, perquè ací hi ha més assistents de Comissió que li van a dir que vostè a
més és amnèsic. Com explica l’Equip de Govern que el que és urgent avui en dos dies
deixa de ser urgent? I conteste una cosa que és fonamental per a nosaltres que ens
creiem el debat que els hem ofert 40 vegades les mans en temes d’interès general,
pensen fer vostès els estudis econòmics?, pensen vostès facilitar la informació perquè
tots, d’acord, i jo no tinc cap problema, Sr. Civera, a votar a favor una taxa, i recull el
guant que vostè ha dit, pensen vostès donar en un llenguatge assequible i amb la
serenitat i tranquil·litat suficient perquè les Taxes són molt importants per a tots els
veïns per als del Port, però també per als de Sagunt, està clar, perquè es puga formar un
judici en profunditat com reclamava el Sr. Civera?, pensen fer eixos estudis?, perquè li
repetisc i estic esperant que em conteste vostè Sr. Zarzoso en aquest Ple. Si eixos
estudis no van a figurar, si vostè no és capaç d’aclarir avui ací per què és urgent un
dilluns i un dijous automàticament deixa de ser-ho, i si a més falten dos membres del
Consistori, un que m’acabe d’assabentar que és la Sra. Contreras que no es troba bé, i
un altre és el Sr. Cortés i tinc molt clar que fa falta majoria absoluta per votar aquestes
taxes i no serveix el vot de qualitat del Sr. Alcalde, caldrà plantejar-se si açò no és ni
més ni menys que un paperot perquè li falten vots en aquest moment. Si són vostès
capaços d’explicar per què va ser urgent dilluns i ara té el luxe de retirar-lo i per què ara
es produeix açò i va a portar els estudis de les taxes, compte amb nosaltres, però
esmene’s, Sr. Zarzoso, perquè jo em recorde perfectament i més membres de la
Comissió de la rialla i la festa que es portaven vostès en eixa Comissió Informativa, i jo
estava advertint d’il·legalitat d’eixe dictamen.”

El portaveu del Grup Socialista Progressista, Sr. CRISPÍN, manifesta: “Sense
ànim de polemitzar, per prou menys, agafant els substantius, i no embotint-se del
necessari sentit de la tolerància que deu presidir aquest Ple, hi ha qui va eixir en l’últim
Ple soltant insults, histèric per una porta, ací els altres hem aguantat sense moure un
múscul, ja dic que no vull polemitzar. Sí que vull recordar, s’ha fet ací abans una
paròdia del Partit Socialista, i jo hauria de dir que encara sort que el Partit Popular té al
Sr. Civera del Bloc, perquè explique l’inexplicable com ha estat fent ací. A mi
m’agradaria que eixe tarannà es demostrara també en la Comissió d’Hisenda, quan
davant de les nostres protestes i sorpresa per la manera de fer les coses el representant
del Bloc en la Comissió d’Hisenda votava a favor i animava l’actuació del President,
fins i tot sense conèixer l’expedient, convicte i confés allí, no el conec però vote, jo li
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vaig fer fins i tot un acudit, li vaig dir, sembla que estigues jugant al pòquer, vas sense
veure-les. Fixa’t la confiança del Bloc en la gestió del Partit Popular i en aquest cas del
Sr. Zarzoso, la qual cosa per a ell ha de ser quelcom del que ha de sentir-se orgullós. Per
tant, que no es diga ací una altra cosa ni més menys que potser per la raó que s’ha
apuntat, igual que per la raó que s’ha apuntat potser no es tenen els suficients vots i la
garantia que es puguen treure les taxes, segurament és això, i llavors queda molt bonic
dir que a última hora s’ha reflexionat i que anem a retirar les taxes. Jo crec més aviat
que davant de l’amenaça del PSOE, de l’Oposició, d’abandonar aquest Ple en les taxes i
començar que els ciutadans d’ací fora vegen el que realment fan vostès ací amb les
coses municipals, amb les coses de tots, jo crec que els ha fet reflexionar això, i
benvinguda siga la reflexió, de veritat, benvinguda siga la rectificació, però si també es
porta el propòsit d’esmena perquè a mi no m’agradaria com he dit en la meua primera
intervenció, tornar una altra vegada a les caminades en el debat del Pressupost que
segurament serà el més pròxim que tinguem.”

El ponent, Sr. ZARZOSO, assenyala: “Sra. Martínez, vostè és la persona que es
preocupa de la forma de les coses perquè potser domine el tema de jurista, si falta una
signatura, si està dins del termini si no ho està, vull dir-li amb açò que personalment es
preocupa molt de la forma però molt poc del fons de la qüestió. Divendres, jo me n’aní
d’aquest Ajuntament entre la una i les dues, si no recorde malament, i jo em vaig
emportar d’aquest Ajuntament fotocòpia de totes les Taxes, igual que vaig fer jo, pense
que vostè podria haver fet idènticament el mateix, si vostè estava treballant, escolte, jo
també treballe, després divendres igual que vaig fer jo vostè podia haver fet el mateix,
perquè jo me les vaig emportar, i efectivament haguera tingut dissabte i diumenge per
poder mirar-les i estudiar-les, però vostè mai vol entrar en el fons dels temes sempre
entra en la forma, que està efectivament en el seu legítim dret de fer-lo. Això d’una
banda.

Després, quant a la urgència m’insisteix quant a la urgència de portar-lo, mire, la
meua intenció era portar totes les taxes, no per parts, però a mesura que avançava el
temps, per unes circumstàncies o altres, la taxa de fem i la d’esports es van anar
retardant, llavors vaig arribar a la conclusió de portar la resta de les taxes, i potser això
em motive que ho fera d’una forma precipitada que per descomptat he de reconèixer que
pense no em va a ocórrer més. Divendres, té raó la Sra. Martínez en una cosa, el
divendres estaven tots els estudis econòmics de les taxes, estava l’informe de l’Alcaldia,
estava l’estudi econòmic de les taxes, estava el vistiplau d’intervenció, i efectivament
faltava una cosa, faltava la signatura del Secretari General de l’Ajuntament, vostè creu
que això és tan important perquè vostè es pose així, de veritat?, sincerament aquests
defectes de forma els considera vostè tan importants? Li estic raonant els motius,
l’informe preceptiu que vostè diu és el del Secretari General, però jo tinc també entès
que quan és condició necessària i suficient que estiga, és que quan es dicta el Ple abans
de firmar la convocatòria del Ple ha d’estar la signatura del Secretari General, ací hi ha
uns termes d’anul·lable i nul que la veritat, jurídicament no els domine, per tant li estic
explicant els motius de la urgència, la meua intenció és abans de desembre tenir
aprovades les taxes, per això vaig a intentar convocar una nova Comissió Informativa
d’Hisenda al més prompte possible i en la qual portaré les taxes actuals que van en el
punt de l’ordre del dia avui, més la taxa de fem i la taxa d’esports si efectivament tinc
tots els expedients en regla quant a la forma perquè sé positivament que vostè es va a
fixar si porta l’encuny en la part dreta o la signatura està a la part esquerra perquè això
vostè efectivament sap fer-ho molt bé, però en el fons crec que no. Mire, hi ha una altra
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cosa que m’ha assentat molt malament, i és parlar d’esperit i sentit democràtic, jo no sé
el que vostè entén per democràcia.

El Sr. ALCALDE, li diu a la Sra. Martínez que si no pot estar callada al seient li
prega que desallotge la Sala, que isca fora i es tranquil·litze però que no estiga
interrompent.

Continua dient el Sr. ZARZOSO: “De tot el que m’ha dit hi ha una cosa que
m’ha ofès moltíssim, més del que vostè es pensa, i és dir-me que no tinc tarannà
democràtic, podré fer una cosa millor o pitjor, podré equivocar-me podré reconèixer-ho,
però vostè a mi no és qui per cridar-me anti demòcrata, perquè no haja donat un temps
suficient quan li he explicat els motius pels quals m’he precipitat en la presentació de
les taxes en Comissió Informativa, això no li ho vaig a consentir ni a vostè ni a ningú.
Vaig a intentar portar-lo el més ràpidament a una Comissió Informativa per al seu estudi
i si és necessari el farem en dos, i com molt ben ha dit l’Equip de Govern es convocarà
un Ple Extraordinari per intentar aprovar les taxes si vostès el creuen convenient.”

El regidor delegat d’Hisenda proposa que l’assumpte siga retirat de l’ordre del
dia.

Sotmesa aquesta proposada a votació, el Ple de l’Ajuntament, per 12 vots a favor
de PP, BLOC-EV i GM i 11 abstencions de PSOE, SP i UV, ACORDA: Retirar
l’assumpte de l’ordre del dia.

8 APROVACIÓ INICIAL MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL
REGULADORA IMPOST SOBRE INCREMENT VALOR TERRENYS
NATURALESA URBANA, EXERCICI 2001

El regidor delegat d’Hisenda proposa que l’assumpte siga retirat de l’ordre del
dia.

Sotmesa dita proposada a votació, el Ple de l’Ajuntament, per 12 vots a favor de
PP, BLOC-EV i GM i 11 abstencions de PSOE, SP i UV, ACORDA: Retirar l’assumpte
de l’ordre del dia.

9 APROVACIÓ INICIAL MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL
REGULADORA TAXA PER PRESTACIÓ DE SERVEIS AL CEMENTERI
MUNICIPAL, EXERCICI 2001

El Regidor Delegat d’Hisenda proposa que l’assumpte siga retirat de l’ordre del
dia.

Sotmesa dita proposada a votació, el Ple de l’Ajuntament, per 12 vots a favor de
PP, BLOC-EV i GM i 11 abstencions de PSOE, SP i UV, ACORDA: Retirar l’assumpte
de l’ordre del dia.

10  APROVACIÓ INICIAL MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL
REGULADORA TAXA PER CLAVEGUERAM, EXERCICI 2001

El Regidor Delegat d’Hisenda proposa que l’assumpte siga retirat de l’ordre del
dia.

Sotmesa dita proposada a votació, el Ple de l’Ajuntament, per 12 vots a favor de
PP, BLOC-EV i GM i 11 abstencions de PSOE, SP i UV, ACORDA: Retirar l’assumpte
de l’ordre del dia.
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11 APROVACIÓ INICIAL MODIFICACIÓ ORDENANÇA FISCAL
REGULADORA TAXA PER PRESTACIÓ SERVEI DOMICILIARI AIGUA
POTABLE, EXERCICI 2001

El Regidor Delegat d’Hisenda proposa que l’assumpte siga retirat de l’ordre del
dia.

Sotmesa dita proposada a votació, el Ple de l’Ajuntament, per 12 vots a favor de
PP, BLOC-EV i GM i 11 abstencions de PSOE, SP i UV, ACORDA: Retirar l’assumpte
de l’ordre del dia.

12 PROPOSICIÓ UNIÓ VALENCIANA SOBRE SUPRESSIÓ DE L’IAE,
ESTABLINT LES NECESSÀRIES COMPENSACIONS FINANCERES PER A
LES CORPORACIONS LOCALS.- EXPT. 57/00-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició d’Unió Valenciana, esmenada per consens durant el debat
i, que diu:

“L’impost sobre Activitats Econòmiques (IAE) va ser creat per la Llei 39/1988,
de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, en la substitució de les
Llicències Fiscals d’Activitats Comercials i Industrials i d’Activitats Professionals i
d’Artistes, els Impostos Municipals sobre la Radicació i sobre la Publicitat i l’Impost
Municipal sobre Despesa Sumptuària.

El que inicialment hauria de ser una racionalització i simplificació de la imposició
local sobre l’activitat econòmica, prompte va derivar en un increment important de la
pressió tributària sobre les persones que exerceixen activitats econòmiques.

L’IAE s’ha convertit en un impost que grava el simple exercici d’activitats
empresarials, professionals o artístiques, amb independència dels resultats de l’exercici,
que existisca o no afany de lucre i que l’activitat econòmica que es realitze siga puntual
o continuada en el temps, la qual cosa ha suposat un gran augment del nombre de
contribuents susceptibles de tributar per aquest impost.

Aquesta circumstància no seria intrínsecament negativa si la voluntat del
legislador haguera sigut la de crear un impost bàsicament de caràcter censal. No obstant,
la configuració de la quota tributària prevista en la Llei 39/1988 té una sèrie de recàrrecs
que han possibilitat als ajuntaments utilitzar aquest impost com un dels instruments amb
major capacitat recaptadora, convertint-lo, junt amb l’IBI, en la figura que majors
ingressos aporta a les arques municipals.

En efecte les quotes estan fixades per unes tarifes de caràcter estatal, d’aplicació
directa o fruit de combinació de diversos elements tributaris, idèntiques per a tots els
subjectes passius que desenvolupen una activitat econòmica. A aquesta tarifa, no
obstant, ha d’afegir-se-li en alguns casos, un percentatge addicional en funció de
coeficient municipal, l’índex de situació local i el recàrrec provincial, coeficients i
percentatges que eleven substancialment la quantitat a pagar pel subjecte passiu, en el
nostre cas no es contempla la situació del local i establim algunes bonificacions per als
qui inicien l’exercici de qualsevol activitat empresarial i tributen per quota mínima
municipal que oscil·len des de el 50% el primer any, 25% el segon any, 10% el tercer i
quart any, 5% el cinquè any i tributació plena el sisè any.

En la regulació de l’IAE es produeixen, a més, alguns despropòsits. Per exemple,
la quota a pagar per metre quadrat pels establiments comercials qualificats com
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“grandes superfícies“ resulta substancialment inferior a la que correspon pagar per
metre quadrat per establiments comercials de xicoteta grandària.

Amb poques paraules, l’actual configuració de l’IAE i el seu elevat impacte sobre
determinades activitats econòmiques ha tingut efectes negatius sobre els col·lectius més
amplis del nostre teixit productiu: les xicotetes i mitjanes empreses, els treballadors
autònoms i els nous emprenedors que inicien una activitat econòmica, la qual cosa al
seu torn s’ha traduït en uns efectes negatius sobre la creació d’ocupació, per la qual cosa
nombroses veus (entre elles les nostres en la negociació de l’impost el passat exercici)
s’han alçat reclamant una reforma en profunditat de l’IAE.

D’entre aquestes, destaca l’aprovació a l’abril de 1997 per part del Ple del
Congrés dels Diputats, una moció sobre mesures per a la modernització del comerç
interior, en la qual se sol·licitava plantejar una revisió de l’IAE que vincule aquest
impost mes estrictament als rendiments obtinguts en l’activitat econòmica. No obstant
això, i a pesar del clar mandat que el Congrés dels Diputats va atorgar al Govern,
l’Executiu no va adoptar, en la passada legislatura, cap reforma tendent a donar
compliment a aquesta petició.

A pesar d’això en la passada campanya electoral, el partit del Govern va
reconèixer la necessitat de procedir a una reforma immediata de l’IAE que supose la
supressió d’aquest per a almenys un 90% dels actuals contribuents, en especial els
treballadors autònoms i els xicotets empresaris.

Atès que la reforma ha d’anar acompanyada de la corresponent compensació a les
hisendes locals pels ingressos que van a deixar de percebre en concepte de la supressió
de l’IAE, Unió Valenciana creu necessari impulsar la seua reforma a fi de fer efectiva la
mateixa a partir de l’1 de gener de l’any 2001.

Per tot això, el regidor que subscriu proposa l’adopció dels següents acords:
PRIMER: Que el Ple de l’Ajuntament inste al Govern a presentar un Projecte de

Llei de reforma de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora d’as Hisendes
Locals, que contemple:

a) La supressió de l’actual regulació de l’Impost sobre Activitats Econòmiques,
amb efectes de l’1 de gener de l’any 2001, a fi de possibilitar l’exempció del
mateix per a la totalitat de treballadors autònoms, dels xicotets empresaris i
d’aquelles empresa generadores d’ocupació.

b) Les compensacions econòmiques necessàries per a les corporacions locals a fi
d’evitar que la supressió del IAE sobre l’activitat econòmica supose en cap cas
un perjuí per a dites hisendes territorials.

SEGON: El Ple de l’Ajuntament acorda comunicar el present acord a la
Presidència del Govern, al Ministeri d’Hisenda i als mitjans de comunicació.”

Obert el torn d’intervencions, el representant del Bloc-Els Verd, Sr. ARIÑO, diu:
“Sobre aquest tema, la veritat és que és un impost molt controvertit perquè donada la
seua aplicació que no té en compte la realitat real sinó només la hipotètica es parla en
base a unes xifres tancades segons el nombre de treballadors, la superfície, el tipus
d’activitat, etc., és un impost relativament complex a l’hora de calcular cada una de les
quantitats a assignar, genera necessàriament injustícies, hi haurà algú a qui li siga molt
favorable en la seua aplicació i hi haurà altres col·lectius que no. Atès que hi ha una
contestació majoritària per part dels comerciants, sembla que són dels més gravats sobre
tots els autònoms, que a més en altres impostos o gravàmens que té la seua activitat per
altres parcel·les econòmiques, en aquest cas la Seguretat Social, o la competència de les
grans superfícies, la veritat és que juguen en franc desavantatge respecte a altres
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activitats econòmiques que competeixen lliurement amb ells. Per tant és un impost que
jo crec que sí que cal reformular. La nostra proposta després de pensar-la i a més açò no
obeeix exactament a criteris d’un grup municipal, açò és una proposta de filosofia de
partit i per tant en açò ha d’haver-hi una perfecta sintonia en el que pensa la línia
general del partit, estaríem més perquè la proposta pensem que no és fàcil de substituir.
El que volem dir en definitiva és que estem d’acord amb el fons però no en les formes,
cal arbitrar fórmules que a aquest col·lectiu que ací es xifra en el 90% dels afectats en
l’impost ixen perdent, exactament no se sap. El que és evident és que tot el món ha de
contribuir a la despesa general per a després redistribuir eixa riquesa en aquells serveis
que són comunitaris i que no fan falta pagar, i nosaltres estaríem més prompte, no per la
supressió estricta de l’impost, sinó per una reformulació on hi haguera una ponderació,
com és un impost complex i tècnic jo ara no m’atreviria a especificar, però sí la
filosofia. Per tant estaríem d’acord amb la reformulació de l’Impost d’Activitats
Econòmiques, on una part estaria més o menys basada en criteris com ara teòrics, on es
paga en base a una sèrie de mòduls o activitats, però caldria incorporar en eixe mateix
impost que podria anomenar-se d’una altra manera, però sí que cal gravar l’activitat
econòmica, entenem nosaltres, on es tinguera més en compte la realitat de cada activitat
econòmica, i per tant caldria ponderar en la seua justa mesura el volum de negoci
segons el tipus d’activitat, sabent amb quins marges comercials treballen, els beneficis
sobre l’empresa, fins i tot la ubicació, perquè no és el mateix en cas de comerços estar
en un mateix Municipi, perquè ara només es distingeix en grandària de Municipis, però
no si està més prop o més lluny d’un centre comercial o d’una zona cèntrica. Per tant, el
que volem dir-li, Sr. Montesinos, és que estem d’acord amb la filosofia però no amb la
manera de plantejar-ho perquè hi ha uns quants interrogants, què passa quan se
suprimisca aquest impost, sobre les arques municipals?, en un Ajuntament com Sagunt,
tot i que sabem que és una petició al govern central i per tant no tenim la capacitat
mecànica d’aprovar-lo i que tinga una aplicació directa, suposa uns 367 milions de
pessetes, en els pressupostos del 2000. Com sabem i com tenim la garantia que açò ha
de venir?, ha de venir via les compensacions econòmiques que fa l’estat a les Hisendes
Municipals?,  de quina manera l’estat ha de recaptar, que açò pareix que en xifres
globals són milions o prop de mig milió de pessetes, la qual cosa suposaria la supressió
de l’IAE, com ha de recaptar l’estat aquests diners per fer-ho? Ens crea molts dubtes
aquesta proposta tan genèrica, i per tant estaríem més per una de més viable, que és
remodelar o reformular aquest impost valorant d’una banda, per evitar el frau que
sempre existeix de gent que no és objectiva en les seues declaracions, però tenint també
en compte la realitat de cada u dels negocis o activitats econòmiques.”

El Portaveu del Grup Socialista Progressista, Sr. CRISPÍN, assenyala: “Recordeu,
no nosaltres perquè el Grup Socialista sempre ha tingut molt clar que el tema de la
supressió de l’IAE que és el que planteja ací Unió Valenciana, no és més que el que
vostès plantejaven com un dels seus èxits o dels seus projectes estrella, de les seues
promeses estrella en les eleccions passades. Al Grup Socialista i supose que a una bona
part de ciutadans, espere que cada vegada en siguen més, lògicament no va fer cap
efecte perquè vam pensar que tenien la mateixa voluntat de compliment en la supressió
de l’IAE com tenien a Sagunt, per exemple, en la construcció de la Ciutat del Cine o
que vinguera ací el parc Don-dó, o de liberalitzar l’autopista A-7, per posar alguns
exemples recents. Per tant, jo crec, supose que vostès encara no he sentit parlar al Sr.
Zarzoso, veurem en el segon torn he de replicar-li, supose que vostès podran comentar
el que vulguen, però supose que recolzaren aquesta moció, perquè no fan més, com he
dit, que recordar una promesa electoral que van fer vostès fa prou pocs mesos arrere.”
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El representant del Partit Popular, Sr. ZARZOSO, indica: “Respecto a la moció
que ens presenta el Sr. Montesinos com a Regidor i Portaveu del Grup Municipal
d’Unió Valenciana, he de manifestar, en la seua exposició diu que l’IAE va ser creat per
Llei 39/88, de 28 de desembre, Reguladora de les Hisendes Locals, efectivament és així,
però a més en el seu art. 60.1 de l’esmentada Llei ho estableix com un impost obligatori,
junt amb l’IBI i l’Impost de Vehicles i per tant només es podrà eliminar modificant la
Llei de les Hisendes Locals sent la dita modificació competència plena de les Corts
Valencianes, és a dir del Congrés i del Senat. Els Ajuntaments no tenen cap potestat per
poder llevar-lo o modificar-lo, l’única cosa que poden fer respecte d’això és intentar o
sol·licitar del Govern d’Espanya la seua supressió o modificació, que és el que vostè vol
que faça aquest Ple de l’Ajuntament. Sr. Montesinos, la seua moció respecte a la
supressió de l’IAE ha arribat tard, i dic que ha arribat tard perquè tinc constància que al
Ministeri d’Hisenda s’estan buscant fórmules per poder compensar als Ajuntaments de
mig bilió, 500.000.000.000 de pessetes, que representa la recaptació de l’IAE a nivell
nacional. Li supose assabentat que l’esmentat impost representa el 30% dels recursos
propis d’un Ajuntament i no és fàcil suprimir ràpidament una font de finançament tan
important sense haver buscat abans solucions perquè els Ajuntaments no isquen
perjudicats en els seus ingressos. Efectivament Sr. Crispín, té raó quan afirma que la
passada campanya electoral el PP va reconèixer la necessitat de procedir a una reforma
immediata del IAE, així és, a una supressió; així és i així està recollit en el programa
electoral del meu partit. Li recorde que els programes electorals, Sr. Crispín, tenen 4
anys de temps per ser complits, i buscar fórmules de finançament de mig bilió de
pessetes, no es pot improvisar i es deu estudiar molt conscienciosament i formalment.

Respecte a això, torne a dir-li que tinc constància que els estudis estan molt
avançats, es va a modificar l’Impost d’Activitats Econòmiques, perquè és intenció del
govern, del Partit Popular i així ho ha dit el president Aznar, que va a llevar-lo als
professionals i a la xicoteta i mitjana empresa. Sr. Montesinos, la seua moció davant
d’aquest Ple ha arribat amb efecte retardat com sol ser habitual moltes vegades en
vostès, sempre van per darrere de les nostres actuacions. Posteriorment intervindrà el
Portaveu del Grup per matisar més concretament la postura del Partit Popular respecte a
la seua moció.”

En el seu segon torn, la Portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ,
assenyala: “Jo crec que hauria de demanar-se un informe jurídic sobre el torn
d’intervencions en mocions, jo crec que el Sr. President el deuria demanar. Mire vostè,
Sr. Zarzoso, m’encanta el nivell de joc que meneja vostè, igual que no tenim informació
sobre un muntó d’assumptes, hem de reconèixer que no tenim constància com vostè del
mig bilió per a la millora, és a dir, jo ni com, ara, vostè té constància fefaent d’eixe mig
bilió del govern, del Partit Popular?, escolte, perquè vam esmenar, no passa res. Vostè
posa la careta que això va endavant?, perquè no reprotxe als altres que no som del Partit
Popular, divulgue-ho i ens assabentarem tots, on ha eixit això, Sr. Zarzoso?, on?, perquè
la constància és fefaent, pot ser oral, escrita, en document públic, pot expressar voluntat,
desig, judici, llavors, com vostè parla així, jo el que li propose al Sr. d’Unió Valenciana
és que addicionem, sent la voluntat fefaent del Partit Popular, segons manifestació
expressa del Regidor d’Hisenda, la inclusió de mig bilió per suprimir, perquè li recorde
que el seu partit parlava de supressió, igual com tenen línia directa, les piles del telèfon
no donen per a més, perquè és que a més de no donar informació, és que fer del vici
virtut, a mi m’encanta. Ací gastem saliva i els ciutadans milions de litres de paciència
sol·licitant informació, semblem penitents, si és que estan ximples, no teniu ni idea, clar,
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jo ara m’he assabentat, perdone vostè eixe incís, la Ciutat de les Arts Escèniques, va
caldre fer malabarismes per consensuar un acord, i el compromís exprés del Partit
Popular que facilitaria informació i eixos extrems vostès saben quelcom?, els de
l’Oposició tampoc, què m’he assabentat jo per premsa?, que ja tenim sortida al mar, la
protecció de les naus, etc., i després, clar, vénen i et diuen és que ets ximple, som
ximples, jo no dorm amb el President del Govern, vostès tampoc, però en fi, ni com, ho
dic per damunt de l’ostentació que fan vostès de cridar-nos ximples, per falta
d’informació, quan se suposa que els comunicats de la Federació Valenciana haurien de
donar-los almenys als grups municipals i no estan disposats ni a donar eixos comunicats
de subvencions, d’ordres que ixen, res de res, qui vulga que es busque la vida. Ací hi ha
hagut propostes sensatíssimes de facilitar la informació i vostès les han tirat per a arrere
al galop, ho dic perquè a més som ximples, i a consciència, i per molt de temps entre
altres coses gràcies a eixe tarannà tan democràtic.

Vostè li ha dit al senyor d’Unió Valenciana que sempre arriba tard, a veure quan
et poses línia directa i t’assabentes del mig bilió. És que mira que ets desgraciat,
Salvador, unes vegades t’avances, altres no arribes i altres no tens línia directa, a veure
si estem pel que estem, i vostè igual, i jo, a veure si ens posa una línia amb la Moncloa i
ens vam assabentar del mig bilió. Si això és així anem a aprovar aquesta moció. La
moció és correctíssima des del punt de vista legal i de fons ja que no està dient com es
compensen a les Administracions Locals. Li està dient al Govern, Sr. Ariño, Sr. Civera
o Sra. Alegre, que s’estudien les compensacions econòmiques necessàries. Quant a
l’esgarrada de vestidures del Sr. Zarzoso, perquè aquest tema segons la Llei Reguladora
no era competència municipal, ací s’ha tocat pels seus Portaveus, des de l’opressió de
les dones afganeses, la A-7 evidentment és competència municipal, fixen-se vostès que
això s’aprova en Pressupostos en les Corts Generals, la A-7 és de moltíssima
competència municipal, anem a desviar l’autopista amb fons públics municipals, i
quaranta mil temes, després argumentar que no és de tema de competència municipal,
Sr. Zarzoso, torna a ser o bé una mostra de cinisme o bé una mostra de falta de memòria
o una mostra de desvergonyiment, és a dir, perquè ací es toquen moltíssims temes, i
vostès també, el suport a les Lleis Valencianes autòctones, s’acorda vostè Sr. Castelló?,
el tren Canfranc-Teruel i el desviació de no sé quants, que jo sàpiga encara que té línia
directa, llavors, per favor crec que açò és coherent que vostès l’aproven, està en uns
termes de molt de respecte i molta educació, i suposa l’impuls al govern de la nació
perquè assumisca d’una vegada per sempre eixe compromís electoral, i jo no tinc, ni el
meu Grup cap problema a addicionar per animar al govern de la nació amb el comentari
del mig bilió de pessetes, nosaltres vam assumir eixa esmena, dient-li que sabem que la
tenen i que la materialitzen com més prompte millor.”

El Sr. CRISPÍN, portaveu del Grup Socialista Progressista, diu: “Isabel, el que
passa és que tu sempre canses l’Alcalde i sempre recorda que cal ajustar-se el temps
quan isc jo a parlar, si em permets. Jo molt ràpidament, encara que siga per compensar
altres companys que han intervingut abans, jo no tinc davant la moció, supose que
l’aclarirà el Ponent, però m’ha semblant sentir abans quan l’ha llegit que el que s’estava
demanant era instar al govern de la nació, i que jo sàpiga encara que per a mi
desgraciadament el Partit Popular té majoria absoluta al Congrés i també al Senat,
espere que no siga per molt de temps i per tant crec que si aquest Ajuntament està
governat pel Partit Popular, perquè ha d’instar els seus companys que complisquen els
seus compromisos electorals perquè serà bo per a vostès per a Sagunt i també
segurament per a l’estat espanyol. Aquesta intervenció podria enllaçar-la amb la que he
fet abans en un punt anterior, i crec que qualificava el seu Alcalde, el nostre Alcalde,
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amb tot afecte d’entusiasta. Jo crec que açò és també un problema d’entusiasme, vostè
ni tan sols té això, entusiasme, el Sr. Zarzoso perquè intenta d’una manera prou
maldestra, d’altra banda i no ho dic amb mala fe, ja comença a ser un costum en la seua
retòrica, la de vostès en plural, intentar dir una cosa per altra, jo crec que està molt clar,
i en la consciència dels ciutadans, els qui es lligen els programes electorals, que el Partit
Popular sempre va parlar de supressió de l’Impost, supressió de l’Impost, i mai i en cap
cas de reforma, encara que lògicament al final es quedarà en reforma ja aventure
quelcom que lògicament entra dins del camp, si voleu de l’esoterisme, per a mi jo crec
que com molt el Partit Popular mai va tenir més enllà que la voluntat de modificar-li el
nom a l’impost, amb la qual cosa podran dir que ja no hi ha l’IAE perquè ara s’anomena
l’ABC, per exemple, llavors hauran complit com tantes vegades fan amb altres grans
obres d’infraestructures, altres promeses que al final es queden en això, en promeses,
però, clar, com que al final en política pareix que la seua filosofia és que el fi justifica
els mitjans, que per tant la gent al final s’oblida, i com ha dit vostè molt bé, hi ha 4 anys
per complir eixa promesa, naturalment que hi ha quatre anys, els queden 3 anys i el que
els parla els recordarà les seues paraules i se les recordarà lògicament en aquest
incompliment i en tots els altres, perquè com molt ben diu el refrany, i permeteu-me el
refrany, predicar no és donar blat, i vostès lògicament saben predicar molt bé, però
mentrestant, la gent, el poble vam passar fam, almenys fam d’aquelles expectatives que
vostès només saben generar durant la campanya electoral.”

El portaveu del Partit Popular, Sr. CASTELLÓ, assenyala: “Jo no he sentit en cap
moment que el Sr. Zarzoso haja comentat que vostès no tenen dret a demanar açò en
aquest Ple, ha dit únicament i exclusivament que no és competència municipal el fet de
suprimir o no l’impost, per tant, com que ací es dóna moltes voltes als temes,
simplement ha dit això, que no és de competència municipal llevar eixe impost, sinó
que és una competència estatal i que entra dins del dret de petició que tenen els grups
polítics, i ací va el tema d’equivocacions, perquè m’he tornat a equivocar. Pensava que
aquest tema l’anava a deixar passar, anava a passar un tant de randes perquè la Llei
39/88 va ser d’un govern que per descomptat no era del Partit Popular, però, clar, com
que ací hem arribat a veure en aquest Ple fins i tot que el Grup Socialista en les Corts
votava una cosa i el Grup Socialista en aquest Ajuntament votava el contrari, tampoc no
ens estranya. Jo volia fer una referència una mica global a l’assumpte de l’IAE perquè
ens sembla que parlar de l’IAE en abstracte, no és massa exacte quant a la matèria
impositiva. Entenem que la supressió de l’IAE per a xicotetes empreses, per a
autònoms, i que el vam portar com un dels compromisos bàsics del programa electoral
per a aquesta legislatura s’engloba dins d’un conjunt de reformes tributàries, no és una
cosa així allunyada com es demana a aquest Ple, hi ha tota una bateria de mesures
tributàries projectades per als pròxims anys, i en qualsevol cas cal dir que l’objectiu de
la política econòmica del govern popular gira entorn, gairebé exclusivament a la
potenciació del protagonisme de les xicotetes i mitjanes empreses, també gira entorn de
través de l’I més D, també gira entorn de la supressió, o com sempre ha dit el Partit
Popular, la supressió de l’IAE per al 90% de les activitats econòmiques i no la supressió
de l’IAE en abstracte, per què?, perquè, mire, quan es va fer la Llei es va fer per a tots,
com em comentava abans l’Alcalde, no sols perquè tributaren les xicotetes i mitjanes
empreses, o totes les empreses d’acord amb els beneficis que van obtenir, sinó pel mer
fet d’exercir una activitat, i al PP eixa Llei Socialista li sembla absolutament injusta, i
per això en el compromís d’aquestes eleccions està el fet de modificar-la, només el
90%, per què?, perquè vam pensar que a les grans empreses, en contra del que pensen
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altres, encara se’ls ha de seguir recaptant l’IAE, no així als autònoms, no així a la
xicoteta i mitjana empresa.

Per tant, aquesta supressió de l’IAE només per a el 90% de les activitats
econòmiques comparteix l’objectiu que dèiem abans de tenir un sistema impositiu més
just, i per tenir un sistema municipal més just serà necessari en primer lloc establir una
relació més directa entre el que comenta abans, el benefici real de les activitats i
l’impost que paguen. A més per modernitzar el nostre sistema impositiu caldrà
simplificar tributs i eliminar en la mesura que es puga la doble imposició, i com el més
important dels objectius per impulsar la creació d’ocupació caldrà fomentar l’activitat
empresarial, i sobretot perquè és sabut que són la que més ocupació creen les de les
PYMES. En aquest sentit l’eliminació de l’IAE per a moltes d’aquestes PYMES,
facilitarà no sols el seu funcionament sinó també que hi haja més facilitats perquè es
creen i que es puguen ampliar.

Saben vostès que ha sigut aquesta la creació de l’ocupació, la principal
preocupació que ha tingut el Govern en els últims anys i que a l’horitzó de la plena
ocupació veu el Partit Popular la finalitat màxima de la seua política econòmica. I no és
una cosa que es diga ara a partir de zero, sinó que ja ve en marxa des de fa un temps. En
aquest sentit es van emmarcar les reformes fetes per a les xicotetes i mitjanes empreses,
tant en l’impost de societats com en el sistema de mòduls i estimació directa dins del
IRPF que va modificar el Partit Popular sobre Lleis del Partit Socialista. Reformes que
junt amb la política d’alliberament econòmic i austeritat pressupostària seguida pel
Govern ha aconseguit ni més ni menys que crear dos milions de llocs de treball en la
passada legislatura, i d’ací ve la importància de recolzar a les PYMES perquè d’eixos
dos milions de llocs de treball el 60% corresponen a xicotetes i mitjanes empreses. El
nou govern comença perquè amb el camí iniciat en l’anterior legislatura i ja està parlant
de mesures i prenent en compte mesures que aprofundeixen en la liberalització de
sectors bàsics que han de suposar una minoració de costos empresarials i en el foment
fiscal de l’activitat de PYMES i de l’estalvi com a base de la inversió. Aquestes noves
empreses generaren nous ingressos tant per a la hisenda central com per a la municipal
perquè si recorden eixes mesures quan en el seu moment el Partit Popular va propugnar
la reforma fiscal respecte al IRPF recordaran tots vostès que per part de la fila socialista
es deia que això li anava a costar a les arques públiques un bilió de pessetes i que anava
a recaptar un bilió menys, què va succeir?, que es van recaptar dos milions més.

Acabe dient el següent, Sr. Montesinos, aquest tema està efectivament en marxa
per part del Govern Central, no obstant això nosaltres encara que ja s’estiga en això
anem a votar a favor de la seua moció, gràcies per permetre’ns recordar el nostre
programa electoral i la labor del Partit Popular respecte a xicotetes i mitjanes empreses i
autònoms. El que sí que canviaria, m’estimaria que seria per canviar en la seua moció,
seria que en el segon paràgraf en comptes de dir: no sols que no supose un greu perjuí,
jo crec que hauria de dir que no supose en cap cas un perjuí per als ajuntaments. És a
dir, en comptes de, les compensacions econòmiques necessàries per a les Corporacions
Locals, a fi d’evitar que la supressió de l’IAE sobre l’activitat supose un greu perjuí,
diria, que en cap cas supose un perjuí per a les Hisendes Territorials. Em sembla que no
poden eixir perjudicades les Hisendes Locals amb aquesta modificació de l’IAE, i per
tant hauria de dir que en cap cas isquen perjudicades les Hisendes Locals, encara que
em consta que la Federació Espanyola a través del pacte local ja està intentant la
recaptació d’impostos  que ara recapten les autonomies o a través de l’estat.”

El Sr. MONTESINOS, com a ponent, manifesta: “Vaig a començar per la primera
intervenció del Sr. Ariño que com diu en la seua primera intervenció perquè
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pràcticament m’està donant la raó a la moció i a totes les seues síntesis, està amb això i
ho diu, i la recolza pràcticament, que és el que jo reflectisc ací, que està d’acord. El que
ocorre és que en una segona part de la seua intervenció, diu el contrari del que va a fer,
em dóna a entendre això, potser a causa d’eixe pacte de govern o a eixe compromís de
governabilitat, em dóna a entendre, no sé si després canviarà el vot, jo li demanaria que
vote a favor i que no diga el contrari del que després va a fer, si així ho fa perquè li
l’agrairia no jo sinó el col·lectiu de xicotets comerciants. Després, el Sr. Crispín del
Partit Socialista s’ha dedicat a recordar que el que portem ací en aquesta moció, una
promesa més del Partit Popular en la campanya, i li agraïsc i de fet ací està la moció per
recordar una vegada més una altra promesa que en principi encara no està complida. Al
Sr. Zarzoso efectivament no sóc jo cap expert, però com li he dit abans al Sr. Castelló,
no estic ximple, només es podrà modificar al Congrés, lògicament, Sr. Zarzoso, només
es podrà modificar al Congrés, però em fa la impressió vostè no s’ha llegit del tot la
moció, després li l’ha recordat el Sr. Crispín, perquè li vaig a recordar el que diu la
moció textualment: que el Ple de l’Ajuntament inste al Govern a presenta…; per tant,
repetisc, això vostè no l’ha llegit, nosaltres no anem a legislar, però sí que vam instar
amb una proposta, que pense que és quelcom que tot el món està reclamant i que en les
pròpies promeses estrelles del Partit Popular les van portar en aquesta campanya
anterior. Parla de mig bilió, perquè, mire vostè, jo no sé si és mig bilió o quant és, jo sé
que en aquest Ajuntament, com ha dit el Sr. Ariño, són aproximadament uns 367
milions, perquè, miren vostès, busquen alternatives, busquen-les, perquè, si no, no es
comprometen a dir eixes coses en campanya que després no són o no som capaços de
complir. Ix en un mitjà de comunicació i el Partit Popular comenta que el Govern
planeja crear dos nous impostos municipals per substituir l’IAE, i diu, un relacionat amb
el medi ambient i un altre que grava serveis de telecomunicacions, perquè jo no sé si
seran aquests els que han de substituir l’IAE, però ho diu en un mitjà de comunicació el
Partit Popular, busquen alternativa, repetisc, o no ens comprometem a quelcom que
després no podem complir i, si no, no els sàpiga greu que els recordem any a any totes
aquestes qüestions. A més em diu que arriba tard la moció, i anteriorment em diu que no
em preocupe que queda molt de temps, entesos, jo no sé si arribaré tard o queda molt de
temps, ja no sé què agafar de les seues paraules, però no passa res, l’any que ve
m’imagine que li ho tornarem a recordar però sense cap altre ànim, simplement de
recordar-li-ho i que la gent sàpiga el que es diu i després no es fa o es fa.

A Segregació del Port, igual que al Partit Socialista, igual que al Partit Popular,
com ha dit el Sr. Castelló, vull agrair-los la col·laboració del que és en si aquesta moció,
aquesta reivindicació que com he dit abans és instar al Govern. No obstant això, com li
he dit, Sr. Zarzoso, seguirem recordant-li i dient-li, i advertint a través de mocions, a
través de mitjans de comunicació, a través de les ferramentes que ens facilita la
democràcia, seguirem recordant el xicotet i mitjà comerciant, a l’autònom, etc., totes
aquestes promeses que veurem si quan acabe la legislatura estan complides, seguirem
recordant-li perquè és la nostra obligació a través d’aquests mitjans, a través d’aquests
mecanismes.

Sr. Castelló, jo no sé si ho va aprovar, que als autònoms, als comerciants, als
afectats en aquest cas, jo no sé si açò ho va aprovar Joanet o Pepet, i si ara ho va a
arreglar Joanet o Pepet, no ho sé, a l’afectat el que li interessa és que se solucione, és
que el que li diguem es complisca, això és el que li interessa a l’afectat, no li interessen
altres coses, no tirem balons fora. I després, pràcticament per acabar, davant d’aquesta
potenciació del xicotet i mitjà empresari, que ens parla el Partit Popular, recordar-li que
eixa potenciació em fa la impressió que està renyida amb l’augment de taxes, estan
dient vostès en tots els mitjans de comunicació que van a rebaixar els impostos, el Partit
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Popular a nivell nacional, i vostès diuen ací avui, s’ha deixat sobre la taula, un augment
de taxes, després per tant ací hi ha alguna contradicció, entre el que diu el Partit Popular
a nivell nacional i el que proposa l’Equip de Govern a nivell local, si a nivell nacional
ens diuen que van a rebaixar els impostos i vostès ací ens presenten unes taxes per
augmentar-les, ací hi ha quelcom que no em quadra, com hi ha quelcom que no em
quadra, lògicament no van molt coordinats entre els seus companys a nivell nacional, i
després, simplement també recordar-li al Grup Mixt que no ha pogut intervenir, que ells
també, tinc ací el Ple de 8 de novembre que el seu Portaveu Miquel Àngel Cortés
textualment deia que calia buscar alternatives i suprimir l’IAE, recordar-los que aquesta
és una oportunitat més de reivindicar allò que vam dir al seu dia, i després perquè, per
acabar, Sr. Castelló, fer una esmena que és el mateix que jo estic dient perdone però no
la puc admetre perquè és el mateix i canviar una lletra per una altra pense que no val la
pena perquè estem fent el mateix, per tant em vaig a mantenir en la proposta perquè no
li veig cap diferència, simplement li veig una manera de buscar, i no vull increpar. El
protagonisme no ha de ser d’Unió Valenciana ni de ningú, el protagonisme ha de ser de
tots, el Ple de l’Ajuntament és el que ha d’instar, no canviem res, deixem-lo així i que es
vote així, si s’aprova donar-li l’enhorabona als afectats perquè d’eixa manera estem
complint amb la nostra obligació des de la nostra situació, des del nostre lloc polític a
nivell local de recordar i instar quelcom que és necessari.”

Tanca el debat el Sr. ALCALDE: “Indubtablement un impost que grava l’activitat
pel mer fet de gravar l’activitat i no els beneficis de l’activitat, no ens agrada a
nosaltres, i així ens vam manifestar en el Partit Popular, poder-lo aplicar lògicament
dins d’un programa de govern hi ha un temps ja que suposaven uns ingressos i han de
ser substituïts. Només respondre-li, Sra. Martínez, que en la meua intervenció del Ple
del dia 11 d’octubre ja vaig dir això de la sortida al mar, però això no és nou perquè
vam firmar un Conveni amb la Generalitat Valenciana, Autoritat Portuària, i un
company del seu grup el va aprovar també, on demanàvem una zona d’oci, i se’ns va
concedir de 120.000 metres quadrats per a recreació de la Ciutat, però a més cal sumar
el pantalà que ja vam demanar el desmuntatge i hem aconseguit el desmuntatge de la
cinta transportadora. Sr. Montesinos, simplement era una acceptació per la
insignificança que suposava eixa esmena de substitució que poguera partir de vostès que
nosaltres no la vam presentar, perquè és un detall més de quan vam parlar que els altres
cedisquen i vostè davant d’eixa insignificança perquè tampoc cedeix, però en fi.”

A la vista de tot això, el Ple de l’Ajuntament,  per 20 vots a favor de PP, PSOE,
SP, GM i UV i 3 abstencions de BLOC-EV,  ACORDA:

Aprovar la proposició dalt transcrita, que es té ací per reproduïda a tots els
efectes.

13 PROPOSICIÓ PSOE ADQUISICIÓ CINE MARVI. EXPT. 58/00-M
Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament

d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició del PSOE, que diu:
“És de tots conegut el dèficit que presenta el nostre municipi quant a locals de

reunió cívica es refereix. Si ens referim al nucli històric, la situació s’agreuja encara més
atès que no hi ha un sol edifici o local municipal que permeta promoure actes culturals o
propis d’una major participació ciutadana.
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Aquesta situació està motivada en gran part pel progressiu abandó del patrimoni
històric del nostre municipi i per l’escassa inversió pública en rehabilitació, adquisició o
creació d’infrastructures socioculturals especialment en el nucli històric.

Entenem que són moltes les necessitats del nostre municipi, però també entenem
que un ajuntament modern té l’obligació de protegir el seu patrimoni i garantir a través
d’infrastructures i polítiques actives, la participació sociocultural i la convivència,
ambdues determinants de la transformació i el canvi social.

A Sagunt, nucli històric, vam comptar amb edificis emblemàtics i nosaltres volem
centrar l’atenció en un en especial, El Cine Marvi, que podria estar a punt de ser
demolit. Aquest edifici ha de ser recuperat per a la ciutadania com a centre cultural-
cívic i social. Són moltes les raons que avalen les nostres propostes, algunes ja han sigut
expressades en aquesta moció, altres són raons objectives, com són la ubicació i les
característiques de l’edifici, però no ens podem oblidar de les raons emocionals, les que
contribueixen a constituir la memòria col·lectiva d’un poble, que estan en aquest
municipi devaluades i el nostre grup creu que ha arribat el moment de donar-los el valor
i la prioritat que els correspon.

El Grup Municipal Socialista-Progresista no vol obviar la necessitat que té Sagunt
d’un espai que permeta que l’intercanvi, la convivència i la cultura siguen un fet.

Per tot això ens dirigim al Ple i després del debat corresponent s’aprove el següent
acord:

PRIMER: Que l’alcalde de Sagunt realitze les gestions oportunes a fi que, a càrrec
del patrimoni municipal del sòl, es possibilite una permuta del solar on està ubicat
l’antic Cine Marvi, per altres terrenys de propietat municipal existents al municipi.

SEGON: Que es preveja la seua inclusió en possibles subvencions d’altres
administracions, autonòmica, estatal o europea, per a la rehabilitació del Cine Marvi,
com a centre cultural-cívic-social.”

De conformitat amb la Carta de Participació Ciutadana se suspèn el Ple, es
concedeix la paraula a un ciutadà del públic assistent, el Sr. Ruiz, que diu: “A mi
m’agradaria que ací en el Ple estigueren ací la majoria dels Regidors, però es veu que
aquestes qüestions o no interessen o és que no estan ací, però en fi. Nosaltres, la
Federació Veïnal de Sagunt i el Port, el que volem expressar en aquest Ple és el suport
perquè el Cine Marvi, d’alguna forma, es recupere, ja que hi ha una mancança, i té raó
el Portaveu del Grup Socialista, encara que hi ha una mancança de locals i nosaltres
estem demanant fa molt de temps locals, les associacions tant veïnals com altres
associacions d’aquest poble manquen de locals, estem perdent patrimoni de tots perquè
Sagunt, al Camí Real està perdent molts edificis emblemàtics i antics, per descomptat
que entenc que ha d’haver-hi una protecció de tots eixos edificis d’alguna forma o un
pla de protecció i volem recolzar aquesta moció a fi que sàpiguen vostès que nosaltres
anem a estar darrere també.”

Represa la sessió plenària, es concedeix la paraula al portaveu d’Unió Valenciana,
Sr. MONTESINOS: “Vaig a fer una intervenció curta perquè pense que el tema està
molt clar, molt ben exposat, ens sembla una proposta justa a més de necessària com deia
el veí, Ruiz, sense més, necessària i justa i que podem posar-nos a treballar a partir
d’avui,  a partir d’aquests moments, he dit podem posar-nos a treballar a partir d’aquesta
moció, sense cap altre tipus de demagògies i sense ganes d’allargar el tema pense que és
una proposta justa i que des del grup d’Unió Valenciana anem a recolzar-la perquè
tampoc pense que amb aquest acord ens comprometem o ens agafem els dits i supose a
l’Ajuntament quelcom desgavellat, quelcom fora del normal. Pense que la idea és bona i
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que podem començar a veure el tema, a gestionar-lo, a veure si som capaços d’arribar a
aquesta proposta.“

El portaveu del Bloc-Els Verds, Sr. CIVERA, diu: “Anem a veure, se’ns demana
o se’ns proposa ací, en la part dispositiva que l’Ajuntament realitze una sèrie de
gestions per fer d’alguna manera o incorporar el Cine Marvi, la qual cosa suposaria el
Cine Marvi a les estructures culturals del Municipi. A la part expositiva hi ha una sèrie
de punts, tot i que el Bloc compartiria pràcticament la majoria dels motius, molt
inconcrets per descomptat, inconcrets del tot i en la part expositiva tampoc tindríem
perquè, en essència, estar en desacord, nosaltres creiem que un tema com el del Marvi o
com qualsevol altre no mereixeria eixe tipus de tractament, per moltes raons, vaig a
intentar explicar-me i jo crec que la gent l’entendrà. En primer lloc diu, de tots és
conegut el dèficit que presenta el nostre Municipi quant a locals de reunió cívica, es
refereix. Jo no sé si el Cine Marvi, el que vol és realment fer un lloc de reunió cívica, si
no és que s’entén que el teatre, el cine, la música que es puguen fer allí siguen també
reunió, evidentment ho és, però per escoltar, sentir, etc., un poc inconcret. Diu, si ens
referim al nucli històric la situació s’agreuja encara més, atès que no hi ha un sol edifici
o local municipal que permeta promoure actes culturals o propis d’una major
participació ciutadana. És veritat que el nostre municipi ha estat durant molt de temps
mancat d’edificis per desenvolupar una labor cultural com mereixeria i mereix i cada
dia mereix més perquè som més i millors, aquesta és la meua opinió, vam necessitar
llocs públics adequats i eixe és un objectiu que crec que molta gent estem treballant per
intentar que molts dels nostres espais puguen incorporar-se al patrimoni cultural i
servisquen per a eixa dinamització cultural de la Ciutat, però no estic d’acord a fer
l’afirmació eixa que la situació s’agreuja encara més quan no existeix ni un sol edifici,
no estic d’acord perquè no es tenen en compte moltes coses que per a un Municipi com
el nostre fa falta tenir en compte més encara. M’estic referint, no hi ha cap edifici, no és
veritat, tenim el Teatre Romà, que no estem explotant al 100%, és veritat, dius que no és
de propietat municipal, evidentment té la titularitat estatal i si voleu titularitat de la
Generalitat, però és un espai que no vam explotar al màxim, estic centrant-me ara al
nucli històric perquè evidentment el Cine Marvi  està ací. No tenim espais públics o
escenaris públics per poder actuar, bé, tenim la Casa de Cultura Capellà Pallarés que tot
i que no és municipal està al servei del Municipi i vam esperar que si un dia deixa
d’estar al servei públic totes les forces polítiques, totes les que estem ara i les que
puguen estar en un futur sàpiguen defensar el que és una cosa que es va crear a partir
d’una riquesa pròpia del Municipi de Sagunt, però tenim la Casa del Capellà Pallarés, és
veritat que no tenim altres locals que puguen servir?, bé, tenim una biblioteca que tot i
que no és molt gran, és una biblioteca que estem descobrint que moltes activitats de
tipus cultural és un recipient important, de fet, demà, i convide a tots els presents a la
presentació dels dibuixos de Sento a la biblioteca. És cert que no hi ha més?, és cert,
però també és cert que enguany o com a molt a principis d’any disposarem d’un
Auditori amb una capacitat de 500 persones i que haurem de gestionar, i açò no ix del
no-res, açò són pessetes públiques que hem de gastar-nos si volem que allò funcione.
Diu, i encara no tenim res, però és veritat que estem lluitant tots per disposar dels
museus que no tenim i que hauríem de tenir i tindrem si Déu vol i lluitem com hem de
fer-ho perquè el Museu Arqueològic algun dia es faça. És veritat que tenim, en gestió la
lluita per aconseguir i espere que tots vulguem aconseguir la Casa del Notari, la Casa
dels Berenguer, però una casa cultural, encara més cases culturals?, home, podíem
continuar incorporant.
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A pesar de tot açò, que esperem en aquesta legislatura aconseguir i, si no, els qui
ens vinguen darrere sàpiguen com lluitar i aconseguir-ho millor que nosaltres, diu,
tenim més coses per aconseguir?, home, podem aconseguir tot el que vulguem, ara
precisament per a espais culturals, alerta, perquè potser ací el que ens passa és que
estirem més el braç que la mànega, una altra cosa semblant ens està passant al nucli
urbà del Port, en altres parts del municipi. Al Port podríem parlar, no vull estendre’m
perquè tots sabeu que va entrar en funcionament, per cert el dia 14 de novembre vam
inaugurar la sala d’exposició del Centre Cívic, i estem també en l’aprovació
d’adquisició del mobiliari perquè siga possible la posada en marxa total i completa del
Centre Cívic, si pot ser enguany i, si no, al principi del que ve, estem lluitant i treballant
perquè s’aconseguisca el teatre de Sant Pere, estem ampliant la Casa de Cultura, estem
treballant i esperem que lluitant tots també, perquè un dia la Ciutat del Cine ens oferisca
la possibilitat de cobrir tot l’aspecte de les arts escèniques municipals, i que açò siga
una proposta que ens beneficie molt, a més. Ara, dit tot açò val la pena lluitar pel
Marvi?, val la pena lluitar pel Marvi i per qualsevol altra cosa, però no potser amb
l’argument que estem dient que a mi em sembla que està fet de pressa i corrents i sense
intentar buscar un consens que són les coses que donen resultat al final de la qüestió, i
això és el que a mi em preocupa i al meu grup ens preocupa, ací a veure qui té la idea
més genial i a veure si així el qui ha de treballar que arrie, no, jo pense que les coses no
s’han de fer d’aquesta manera. Dit açò el Marvi, jo considere que és un edifici dels anys
20, no sols el Marvi com molt ben heu dit, hi ha molts edificis del modernisme, de final
del segle passat i principis del vint, que faria falta fer un estudi adequat d’aquella època
per anar evitant, com en algun cas s’han destruït, però en algun cas s’han salvat edificis
notables de no tan importants com un altre patrimoni que efectivament això el diu la
moció i ho ha dit també Paco, el nostre patrimoni està més que abandonat, però dit açò
què passa?, resulta que en l’actualitat el Marvi, no sabem molt bé, per les informacions
que ens han donat, com estan les estructures actuals. Creiem que les estructures
possiblement estiguen danyades, no sabem quin és l’estat actual del cine i faria falta
estudiar-ho. Segon, no sols no s’ha tingut en compte el que suposaria el cost de
l’adquisició d’açò, que és important, sinó que entrar allí, el cost de condiciones allò per
a l’ús, seria també important, açò faria falta valorar-ho també, i no ens podem,
lògicament a partir d’una moció, capficar en coses que no estan ni en programes.
Tampoc s’ha tingut en compte, o pot ser que sí, però tampoc ens ho ha reflectit la
moció, que hi ha iniciatives que potser, la solució no és la que es proposa, i faria falta
descartar-les, iniciatives cíviques per a altres funcions, que ens han arribat informacions
respecte d’això, i en resum podríem dir que tot i estant d’acord en el fons o en el que
motiva la qüestió, no estem d’acord amb la dinàmica que se’ns proposa a seguir, i per
tant nosaltres sense estar en desacord amb la qüestió, creiem que és un assumpte que cal
prestar atenció, però en absolut estem per acceptar la dinàmica que ens imposa, que en
el moment que estem de la legislatura, creiem que cal imprimir-li un altre ritme, una
altra perspectiva d’estudi i de relació o d’atenció que veurem en el moment que
puguem, i que jo no tinc cap inconvenient com a President de la Fundació Municipal de
Cultura, d’entrar en contacte, per descomptat amb els grups polítics no faltaria més, i
amb els grups ciutadans que estiguen interessats amb açò, però possiblement la
dinàmica que se’ns proposa no és l’encertada i en qualsevol cas creiem que no és la que
ara convindria votar afirmativament.”

La portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ, assenyala: “Nosaltres no
estem d’acord amb la proposta d’adquisició d’un equipament privat del Marvi,
evidentment com ha assenyalat el Sr. Civera sempre es pot arribar a més, però hi ha
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prou amb un repàs a les inversions municipals i a les dotacions municipals, i
evidentment, ell ha vogat per l’Auditori, una tercera planta en ús, 30 anys potser més,
no ho sabem, perquè encara estic pendent que m’aporten el Conveni, 400 milions de
pessetes, amb eixos milions a la Plaça de la Moreria, que jo vaig ser una de les persones
que va intervenir per evitar que això es privatitzara, es podia haver fet segurament Sr.
Civera i Sr. Crispín, dues vegades el que ha costat la festa de la Lira Saguntina i de
l’Auditori, però en fi, està ací, està la Casa del Capità Pallares, el Sr. Civera ha comentat
que està també la casa del Mestre Penya, està la Casa del Notari que crec que va per a
arxiu i així està l’assumpte. Encara al Port crec que el projecte de rehabilitació,
ampliació, addició i millora de la Casa de Cultura del Port crec que és la cinquena
vegada que apareix en pressupostos, porta un historial molt ample, vam gaudir allí de
les cadires que graciosament i gentilment va regalar el Musical, el saló de butaques és
una donació gentil que cal agrair al Musical, i així estem, tenim un teatre de Begonya,
no sé si hi ha un de Sant Pere, tant de bo que es puga recuperar, que és de la Conselleria,
que és públic i no costaria res, i hi va eixir una vegada en un periòdic ple de rates, i de
puces, i ací el tenim, i evidentment tenim avui un Centre Cívic Social. Per a la població,
que hi ha la demanda cultural que hi ha, que jo crec que és igual o major simplement pel
nombre d’habitants que puga haver-hi en aquest nucli i no ho estic dient amb gens
d’agressivitat, ni amb ganes de suscitar polèmica.

Es va tirar el cine d’estiu i s’han tirat un muntó de coses, nosaltres en aquest tema
pensem que no es pot assumir i no l’anem a recolzar perquè suposa una gestió de les
inversions públiques i una gestió de les decisions en matèria de dotació i equipament
que no hem compartit mai, i evidentment sempre es pot anar a més, però crec que allò
just i correcte és plantejar-se que, i on és necessari, a mi m’encantaria tenir cinquanta
dotacions o com passa moltes vegades que vénen entitats culturals i diuen, escolta, i jo
per què no tinc un local i me’l paga l’Ajuntament?, evidentment això ho demanen totes
les associacions, però asseguem i pensem. Nosaltres eixe tema, adquirir tot
l’aprofitament d’un edifici privat amb el cost que té, evidentment no estem per això,
crec que el mateix que en el tema del Teatre Romà, el mateix que en la decisió de la
Lira que ha costat 400 milions entre fons municipals i propis, i que va a costar i com
vostè molt bé ha advertit encara no acaba l’assumpte, i queda per rehabilitar la planta
baixa que és de Bancaixa, que ja parlarem en el seu moment d’això. Amb eixos 400
milions, amb una dotació preciosa que tenia el Municipi a la Plaça de la Moreria, jo crec
que hi haguera hagut per a terceres, quartes, segones i primeres plantes, però així són les
coses en aquesta Corporació, i pensem que el patrimoni municipal del sòl està per a
unes coses diferents dels fons públics. Per aquestes raons, Sr. Crispín, no anem a
recolzar la proposta d’adquisició del Cine Marvi.”

El Sr. CASTELLÓ, portaveu del Partit Popular, manifesta: “Per la nostra part no
dubtem de la bona voluntat del Partit Socialista amb aquesta moció, i estic dient-ho
seriosament, però estic segur que al Grup Socialista se li poden ocórrer formes molts
més imaginatives de procurar que el que està demanant es faça, que la de portar-la a
través d’una moció al Ple, o d’una proposta al Ple com és el cas presentada en la Junta
de Portaveus, i no aquesta. Clar, que d’aquesta forma precipitada vinga la proposta,
sense més estudi, realment ens fa pensar que el Ple és sobirà i pot aprovar qualsevol
cosa, però realment el tema no està prou meditat, perquè u sap que ací s’han aprovat,
per exemple en una situació econòmica prou lamentable a l’Ajuntament, donar-li 300
milions per a l’ILEM, però, clar, caldrà plantejar-se una vegada estiguen fetes les
infrastructures que ha detallat el Sr. Civera, caldrà veure realment quines són les
necessitats socioculturals que té el Municipi perquè pense que mentrestant no sabem
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fins quin punt açò pot ser necessari o no. Però hi ha una qüestió que pense que és
fonamental en aquest tema, i és si realment l’edifici del Cine Marvi, és un edifici
adequat per fer un Centre Cívic, perquè, clar, un edifici dissenyat per un arquitecte per
fer cine, jo crec que no té res a veure amb un edifici dissenyat, a pòsta com a Centre
Cívic. De fet vostès poden veure en el tema del Sanatori, sí que es produeix açò, ací hi
havia un Sanatori, però, clar, en ficar-lo per a Centre Cívic és infinitament més fàcil, o
és que pensen que el que cal fer amb el cine Marvi és eliminar tot el pati de butaques?,
em sembla que hi ha prou inconcrecions i que a més caldria veure quina finalitat
persegueix la creació d’un Centre Cívic per veure si realment eixe edifici actual respon
a eixa fi. Una altra oposició greu al tema és la qüestió de la rehabilitació, rehabilitar com
tots sabem i exemples n’hi ha molts, és realment complex i sense cap tipus d’estudi, ni
de preu ni de cost aproximat de rehabilitació ni informes sobre la possibilitat
d’adequació d’eixe edifici a Centre Cívic, plantejar-ho ens sembla perillós, i li ho vaig a
dir Sr. Crispín, posant-li com a exemple, no sols el típic que es posa en aquests casos de
la Lira Saguntina, el Teatre Romà, li ho vaig a dir respecte a un tema que ens va succeir
a nosaltres amb l’assumpte de l’edifici PROP del Port per això típic de les presses.
Resulta que abans d’adquirir un local per la nostra part vam procedir a fer junt amb
l’arquitecte municipal una memòria valorada per veure com estava el local, total vam
veure preu, vam veure el cost de la memòria valorada i vam dir que endavant, bo, aquell
contracte al final vam haver de resoldre’l perquè resulta que de la memòria valorada a
l’obra que calia fer en realitat es triplicava el preu i no ens va tocar més que resoldre’l i
a aquestes hores així estem, li ho pose com un exemple d’un error nostre respecte al que
podria succeir amb aquest cas i que crec amb tota humilitat que no hauríem de tornar a
incórrer. D’altra banda també vull dir-li que tant en el programa com en la marxa de
l’Ajuntament, com en el pacte de govern, hi ha una sèrie d’inversions que estan en
marxa i que pensem que el moment idoni per veure-ho és quan tot açò estiga funcionant,
si realment és necessari aquest contenidor sociocultural, al qual, sincerament no ens
oposem però en el moment en què estiga tot açò funcionant serà el moment en què
hàgem de veure-ho.

Per la nostra part pensem que no està prou meditat el tema i per tant anem a votar
en contra.”

Tanca el debat el ponent, Sr. CRISPÍN: “La veritat és que estic un poc aclaparat,
que no perplex, ja que esperava gairebé amb exactitud les posicions tant del Partit
Popular i del Bloc que han expressat clarament que per qüestions de fons, no de fons o
de forma o no de forma, o que estem d’acord però vam deixar d’estar, etc., però el que
volen és votar en contra d’açò, no em sorprèn perquè ve sent habitual, que el que no
“inventen ells““ no serveix, és a dir, el que no proposen ells està mal proposat, no és el
lloc adequat, etc., si resulta que no podem participar en les Comissions Informatives, i
tampoc podem portar ací propostes al Ple, perquè estem ací asseguts?, seria la pregunta.
Sr. Castelló, entenc que intente despistar l’opinió de la gent que estiga ací escoltant, fins
i tot la premsa, encara que és més difícil, però com pot vostè pretendre que porte jo ací
una proposta que l’Ajuntament es faça amb la propietat del Cine Marvi, informada per
arquitectes, amb projectes fets, etc.?, home, no insultem la intel·ligència de la gent, a
més, vostè que treballa amb ells ha de tenir un poc més de confiança amb els tècnics
aquests. De veritat que hi ha arquitectes que són capaços de fer meravelles, jo no sé si
vostè ha anat a veure alguna vegada alguna pel·lícula al Cine Marvi?, jo hi he anat
moltíssimes, i potser vostè no ha anat. Eixe edifici té moltes oportunitats, done vostè
alguna oportunitat als arquitectes perquè facen quelcom si realment vostè té voluntat,
com he dit abans, de millorar primer la propietat de l’Ajuntament de Sagunt, de tots els
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ciutadans, i també si vol o té voluntat política d’augmentar que es deixe que es deteriore
més el nostre patrimoni històric, que en això sembla que algun altre partit polític estava
d’acord amb nosaltres. Al final no sé molt bé com he dit al principi què és el que
passava perquè no el vagen a votar. El que sí que m’ha semblat, em referisc al Sr.
Civera, supose que parlarà en nom del Bloc, amb això d’inconcrets, supose que amb
això d’inconcrets es referirà al mateix que vostè, com que no ha portat cap projecte
tècnic amb totes les possibilitats, jo no he tingut temps de fer un projecte i a més tampoc
sóc tècnic qualificat, però sí que he portat ací una proposta a aquest Ple de l’Ajuntament
perquè l’alcalde comence a fer les gestions oportunes perquè aquest Municipi nostre es
faça amb el Musical, com es va fer i vaig tenir l’honor de ser Alcalde de Sagunt llavors,
com es va fer llavors amb el cine on avui està la Casa de Cultura del Port, vaig tenir
l’honor d’inaugurar-lo l’any 86 em sembla que va ser, com es va fer també amb els
terrenys i l’antic Sanatori d’Alts Forns, com vaig tenir també l’honor d’aconseguir eixos
terrenys i eixe edifici per al Municipi, que posteriorment s’ha anat rehabilitant i
adequant al Centre Cívic, i avui ací amb la mateixa il·lusió vinc avui ací a demanar a
aquest Ple, em sembla que és la meua obligació, que l’Ajuntament, l’Alcalde en concret
que és qui ens representa comence a fer les gestions oportunes tenint en compte que
tenim, crec, i, si no, que em corregisca l’interventor, una miqueta més de 500 milions en
patrimoni de sòl, un poc menys, jo crec, calcule que amb quelcom menys d’això es pot
comprar, no estic molt avesat en el que és costos del sòl.

Naturalment, deia el Sr. Civera que aquest tema per la seua importància no
mereixia aquest tracte, no sé el que mereixia, un Ple Extraordinari?, doncs convoquem-
lo, no hi ha cap problema per la nostra part, diverses Comissions Informatives, molt bé,
aprovada la moció per què anem a per eixe edifici, fem les Comissions que toquen i les
consultes que facen falta a veure de quina manera és més barat i millor per al Municipi
fer-se amb aquest edifici, però definim-nos si volem o no volem, Isabel Martínez ha
sigut molt concreta, ha dit que no, i em sembla molt bé, a Isabel no li agrada la Societat
Musical, el Musical, a mi sí que m’encanta la Societat Musical i l’edifici que han fet,
em sembla molt bé, vostès defensen la seua posició i nosaltres la nostra, però no ens
diga, Sr. Civera, que no cal el Marvi perquè ja tenim el Teatre Romà a la Casa del
Capità Pallarés, home, el Teatre Romà és del Ministeri de Cultura, transferida la seua
gestió a la Conselleria de Cultura, no pintem res, vostè l’altre dia s’estava queixant que
ja no li deixaven allí, jo al final ja no sé si això és un teatre o un restaurant, i resulta que
em posa que no cal perquè ja tenim el Teatre Romà, i, si no, em diu que ja tenim la Casa
del Capità Pallarés, home, la Casa de Capità Pallarés és d’una entitat bancària que a
l’origen era una entitat bancària de Sagunt, diu vostè, que ens mouríem si no ens deixen
utilitzar-la, ja veurem on acabarà Bancaixa. Home, algun argument amb més pes o
serietat s’espera de persones que com vostè solen presumir d’intel·lectuals.

A mi em sembla que no ha estat encertat en els arguments el Sr. Civera, per dir-
nos que no, el no que ens dediques al Grup Socialista és perquè no has tingut la intenció
o el coratge, o senzillament l’oportunitat de plantejar açò, i això és el que ha volgut
defensar ací, com ho hem dit nosaltres està mal fet, està mal pensat, i no ens fa falta
perquè igual ens fan un Museu al Teatre, però què té a veure el Museu amb el que estem
plantejant nosaltres?, per dir això no cal que estigues 20 minuts de rellotge, tot el que
has dit m’agrada, però no substitueix el fet de tenir un Centre Cívic, perquè en aquest
nucli històric l’Ajuntament no en té cap, sempre anem de prestat. Va sent hora que ací
dalt, també es tinga un local on les Associacions de Veïns es puguen reunir, on es puga
fer algun congrés si l’ha de fer algun partit polític, i que no s’haja d’utilitzar com
sempre aquest saló de plens, perquè entre altres coses no reuneix les condicions.



40

Crec, com he dit abans, que és el que està en el fons de la qüestió, i és que vostès
que haurien de promoure i millorar les infrastructures per millorar la participació
ciutadana, no ho fan i els molesta que l’oposició utilitze una prerrogativa legal que és
presentar una moció per recordar-los quin és el seu treball, quina és la seua obligació i
vostès sí que tenen els mitjans, tenen els arquitectes, tenen els serveis econòmics perquè
els diguen com es pot aconseguir, tenen en les administracions de rang superior ajudes o
suports de tota classe, econòmics i dels altres. Sr. Castelló, jo crec que no té contestació
comparar aquesta petició que l’Ajuntament inicie les gestions per fer-se amb el Marvi,
jo crec que no té res a veure amb la manera frívola, que tenia l’oposició quan vostè
formava part d’ella, de funcionament amb l’equip de govern de llavors, un dels
exponents que no és l’únic va ser l’aprovació d’eixos 300 milions de pessetes per a un
destí que evidentment deixava molt a desitjar quant a interessos d’un Ajuntament. Vostè
reconeix, i ho ha reconegut ací, que va ser un dels qui va alçar la mà pel seu partit
polític, és molt recent, alguns dels qui estan ací m’estan mirant amb una certa cara, però
algun dels qui estan ací em sembla que sí que el van votar. A mi em sembla que
comparar aquesta petició amb aquella és intentar fer semblar el que per a nosaltres ens
sembla una cosa molt seriosa una frivolitat, i per ací no estem disposats a passar.

Vaig a acabar dient que ja està bé de complexos, i que tots els ciutadans de
Sagunt deuen tenir les mateixes possibilitats d’accés als mitjans per desenvolupar la
seua participació en les coses públiques, tots, i ací no hi ha ni ciutadans de primera ni
ciutadans de segona.”

Durant el debat, el Sr. Alcalde s’absenta momentàniament de la sessió, i és
substituït en la Presidència pel Primer Tinent d’Alcalde Sr. Castelló, fins al seu
reintegrament, abans de procedir a la votació.

Així mateix durant el debat el Sr. Cortès s’incorpora a la sessió.

A la vista de tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 7 vots a favor de PSOE i UV,
15 vots en contra de PP, BLOC-EV i SP i 2 abstencions de GM,  ACORDA:

No aprovar la proposició de referència.

14 PROPOSICIÓ BLOC-EV SOBRE CARBURANTS. EXPT. 59/00-M
Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament

d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Llegida la proposició del BLOC-EV, que diu:
“A hora d’ara tots els sectors productius l’activitat dels quals està vinculada a

forts consums de combustible estan sofrint una greu crisi ocasionada per l’augment del
preu del petroli.

Aquests sectors (agricultors, pescadors, transports en general) han vist fortament
incrementats els seus costos de producció donada l’espectacular pujada del petroli en el
preu final al consumidor. Cal recordar que el preu en origen del petroli està fortament
incrementat pels costos de producció de les petrolieres en el seu procés d’elaboració
dels productes derivats del petroli; a aquest preu se li aplica l’import d’hidrocarburs pel
qual es nodreixen les arques de l’administració.

A l’estat espanyol el resultat de tot açò és un preu final que fa que el marge
comercial d’agricultors, pescadors, taxistes i transportistes faça impossible la viabilitat
econòmica de les seues activitats. Tot açò fa que per part del govern central s’arbitren
mesures d’ajudes a aquests sectors en crisi. Mesures que a més de jugar amb el
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percentatge d’IVA i IRPF, hi ha un recurs com és el de l’impost d’hidrocarburs que ha
de tenir una baixada substancial.

Cal recordar que enguany les petrolieres, grans grups de pressió mundial i que
unes poques empreses controlen tot el mercat, han tingut els beneficis més espectaculars
dels últims anys també l’estat espera recaptar un 3% més per l’impost d’hidrocarburs en
els ingressos del pressupost econòmic. Finalment el PPA (preu del poder adquisitiu) fa
que el preu del gasoil resulte el més car d’Europa per a un treballador mitjà.

La possible baixada dels ingressos per la disminució de l’impost podria ser
compensada per l’establiment d’un impost especial de les companyies petrolieres.

Per tot això, proposem al Ple de l’Ajuntament per al seu trasllat al Govern central
el següent acord:

- Que per part del Govern central es faça una rebaixa substancial de l’impost
d’hidrocarburs que compense els sectors que consumeixen gasoil professional:
agricultors, pescadors, transportistes i taxistes.”

Obert el torn d’intervencions el Ponent, Sr. ARIÑO, explica: “Aquest tema va
tenir molta vigència fa unes setmanes, el motiu és molt sabut, va ser l’augment
desmesurat sobretot per la nostra capacitat econòmica, sabem que el ritme dels preus del
petroli creixen a un preu, els beneficis d’algunes companyies petrolieres també van a
eixe preu, però els jornals amb els quals cal pagar eixa gasolina, no va a la mateixa
velocitat, ací no val l’acudit eixe que diu: a mi em dóna igual que puge la gasolina, jo
com que sempre pose 1.000 pessetes. La veritat és que no és un símil apropiat per a la
situació. Darrere del consum de la gasolina hi ha diversos usuaris, estem els qui hem de
desplaçar-nos, que som la majoria, però hi ha gent que viu professionalment o amb una
relació molt directa entre el consum del carburant i l’activitat econòmica que fa, és a dir
dels seus costos influeix molt el consum de la gasolina, sobre eixes persones hauria de
ser sensible el Partit Popular, que en altres col·lectius, possiblement, de més capacitat
econòmica sí que ho és, i per tant alguns impostos s’han modificat, es podria recordar
l’IRPF que es va rebaixar el tipus de gravamen crec que d’un 56 si no recorde malament
a un quaranta i escaig, és evident que quan interessa sí que són modificats els impostos i
quan no interessa no. També cal recordar que a Europa, que açò si ha tingut molta
repercussió a nivell de tota la comunitat europea, la comunitat europea ens obliga també
en beneficis i també en obligacions, i el fet d’estar en la mateixa moneda única, fa que
nosaltres en pagar en euros, la seua cotització respecte al dòlar, que és al final en el que
es paga als proveïdors als països de l’OPEP també incideix que el preu del barril del
petroli, tots sabem que un barril d’aquests val uns 35 dòlar, perquè si pagar en euros a
més del que puja el petroli et pugen el que es devalua, que per cert porta un temps molt
cap avall, l’euro. Al final de tot açò, el que compta és que val molts diners el gasoil
professional als treballadors, treballadors que viuen tan directament el consum, com
poden ser els transportistes de camió o taxis, com a activitats econòmiques que
necessiten moltíssim, com pot ser la pesca i l’agricultura. El fruit de tot açò van ser unes
mobilitzacions, en les quals va haver-hi una sèrie de col·lectius que van acceptar unes
propostes, però jo crec que la petició globalitzada de tots ells era que es rebaixara aquest
impost d’hidrocarburs, i el govern, en aquest cas el PP, d’una manera encabotada s’ha
resistit, jo crec que és pràcticament l’únic de tot Europa que s’ha resistit a fer-ho, i
sempre va amb l’argument que nosaltres ja tenim l’impost d’hidrocarburs més barat
d’Europa, però també tenim els salaris més baixos d’Europa, açò en pessetes vol dir que
si nosaltres paguem en pessetes o en hores de treball ens costa la gasolina més cara
d’Europa, segons alguns estudis. Incomprensible també que es resistisquen a rebaixar el
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preu dels hidrocarburs quan hi ha un increment previst en els Pressupostos actuals sobre
el benefici que genera aquest impost.

Per tant, caldria saber, acceptar açò, s’han pres algunes mesures com són
modificar l’IVA l’IRPF a aquests col·lectius, però ja es tornen a sentir tambors de
guerra en el sentit de tornar a mobilitzar-se perquè les petrolieres amenacen que en el
preu actual, diuen elles, en un any que és batre rècords en beneficis econòmics, que
aquest preu no pot consolidar-se perquè no cobreix els seus marges comercials. És a dir,
possiblement paguem aquesta gasolina que ara està a 125 pessetes en nombre redons, a
20 pessetes més del que actualment està. Tot açò és el que ens porta a fer una proposta
molt simple en la nostra moció, que consisteix a dir-li igual que s’ha fet en altres països,
que rebaixe el preu dels hidrocarburs sobretot als col·lectius dels treballadors
professionals en els sectors econòmics implicats, i si és necessari compensar eixa
pèrdua d’ingressos econòmics que en altres impostos no ha tingut cap inconvenient en
fer-los i de fet diu que contribueixen de fet a alliberar l’economia i a generar més
beneficis i per tant a crear més ocupació, ocupació que beneita siga, açò afecta sobretot,
al que hem entès abans, al que són treballadors autònoms. Normalment els treballadors
dels taxis, els agrícoles o de camions, pertanyen tots, és un tipus d’economia molt
dinàmica que s’adapta molt a la realitat social, i per tant fàcilment si hi ha solucions
creix a una velocitat gairebé potencial. Per tant, el mateix argument que s’ha utilitzat en
la rebaixa de l’IRPF que això allibera recursos i per tant genera riquesa es podria aplicar
a aquest mateix sistema, i possiblement un treballador podria haver-hi dos si els costos
el que estan fent és tirar gent a la desocupació perquè no podran mantenir el seu tipus de
negoci. Si cal recuperar d’una banda l’argument que utilitza el govern que a vegades
l’utilitza per rebaixar un impost en concret però no el vol utilitzar per a un altre, és per
això que alliberar recursos de l’economia nacional incentiva l’economia, ací podríem
aplicar el mateix exemple, i d’altra banda si cal compensar els ingressos, siguem
atrevits, apliquem un impost sobre els beneficis de les grans petrolieres, cal recordar que
estan sempre les petrolieres entre les 15 o 20 empreses més grans del món, estem
parlant no d’empreses sinó de les grans empreses multinacionals del món, d’eixes
empreses són de les que estem parlant i dels beneficis d’eixes empreses és al que ens
referirim, que s’aplique sobre elles un tipus de gravamen que compense en part el que
puga deixar de recaptar-se en els impostos nacionals sobre hidrocarburs.”

El Sr. MOTESINOS, portaveu d’Unió Valenciana, assenyala: “Jo entenc, i abans
ho he comentat que és necessari periòdicament repetir les mocions, insistir, reclamar,
reivindicar, però dic periòdicament, però una cosa és periòdicament i una altra cosa és
l’endemà la mateixa moció, i m’explicaré. Fa just tres mesos comptant agost que és
inhàbil, Unió Valenciana va presentar una moció idèntica i es va aprovar per tots i tres
mesos després ve la mateixa moció del Bloc, bo, jo no sé, em fa la impressió, als
senyors del Bloc els demanaria un poc més d’imaginació perquè em fa la impressió que
en aquest Ple, aquest Ple no és el seu dia, estan molt poc encertats, un tema darrere
l’altre, em fa la impressió, repetisc, que no estan vostès molt fins avui. Perquè, vaja,
com li recordaré al llarg de la meua exposició per descomptat que l’anem a votar, com
no l’anem a votar si fa tres mesos la vam votar tots, perquè, bo, simplement recordar-li
que quan Unió Valenciana vam presentar en el passat Ple la de transformacions
agrícoles va eixir vostè ací amb un to que encara no l’entenc ni l’entendré dient:
nosaltres ja els havíem presentat. Bo, ha passat un temps i la tornem a presentar, i no
passa res, i la recolzarem abans i ara, però bo. Diu així: el passat dia 27 de juny vam
presentar moció al Ple que va ser aprovada per la majoria de grups del Consistori, en la
qual sol·licitàvem i, repetisc, aquesta moció sí que és més ambiciosa encara si és el cas
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que la de vostès, però la recolzarem, i deia el següent: que l’Ajuntament en Ple acorde
dirigir-se al Ministeri d’Economia i Hisenda a fi que aquest adopte mesures tendents a
pal·liar la incidència de la pujada del preu del gasoil en el sector agrícola com ara,
exempció de l’impost d’hidrocarburs per a les activitats agràries, garantir la no
existència d’acords amb tendències a l’oligopoli entre les grans petrolieres que operen
en l’estat, modificar la Llei del sector d’hidrocarburs que impedeixen la distribució al
detall dels productes petrolífers a través de les cooperatives. Segon: que l’Ajuntament
en Ple acorde dirigir-se al Tribunal de Defensa de la Competència amb la finalitat que
realitze una intervenció real i eficaç, a més crec que aquest punt va ser una esmena de
vostès, si no recorde malament, amb la finalitat que realitze una intervenció real i eficaç
respecte als fets denunciats per l’Organització de Consumidors i Usuaris, sobre el
possible pacte de preus entre les petrolieres que operen en l’estat.

Com podran veure és el mateix, però més ambiciós, i a més es va aprovar. Com
entenem que els acords plenaris deuen ser complits, estem segurs que aquest acord
també ho ha sigut, no obstant això ens agradaria conèixer la data i al mateix temps si ha
tingut contestació. Des d’Unió Valenciana assenyalem que és comprensible la
preocupació existent en els sectors agrícoles a més del transport pesquer, i del transport
públic entre la desmesurada pujada dels combustibles, especialment el gasoil tant del
tipus A com del B, d’ús agrícola. Referent a les justes reivindicacions d’aquests sectors,
el govern central amb Aznar al front es mostra insensible i distant, li estic llegint
textualment el que vaig dir en l’anterior exposició que vostè pràcticament me l’ha
calcat, es mostren insensibles i distants del problema, adduint la falta de capacitat de
maniobra per actuar en l’assumpte o ben negociant mesures pírriques que no cobreixen
les necessitats reals del sector, mentre el govern francès ja ha donat un pas cap avant
oferint una reducció d’impostos més d’acord amb la realitat. Mentre les rendes
pesqueres i agrícoles segueixen baixant, el preu del transport s’incremente amb la
consegüent repercussió en l’economia general del País, i l’IPC es descontrola. Les
companyies petrolieres estan donant els millors resultats econòmics durant els últims
anys. Els d’ús agrícola en especial han sofert un increment espectacular, per a Unió
Valenciana el Govern Central s’ha de comprometre a aprofundir en la liberalització
d’aquest mercat, si en realitat es vol evitar la pèrdua de poder adquisitiu i capacitat del
sector agrari i pesquer, reduint l’impost especial d’hidrocarburs per a aquests sectors. En
base a allò que s’ha exposat, Unió Valenciana proposa sol·licitar al Govern Central, una
vegada més, tres mesos després, l’exempció de l’impost d’hidrocarburs per a les
activitats agràries que garantisca la no existència d’acords amb tendències a l’oligopoli
entre les grans petrolieres que operen a l’estat Espanyol, i la modificació de la Llei del
sector d’hidrocarburs que  impedeixen la distribució al detall dels productes petrolífers a
través de les cooperatives. Per tant el nostre vot serà positiu i si voleu el pròxim mes el
tornem a votar una altra vegada.”

El portaveu del Grup Socialista Progressista, Sr. CRISPÍN, manifesta:
“Efectivament sí que sembla que hi ha una certa falta d’imaginació encara que jo crec
que més prompte és contaminació ideològica irreversible, almenys davant de les
posicions indefensables des de qualsevol perspectiva progressista que estem veient que
es defensen ací. Crec que en aquest tema del gasoil i la gasolina i dels hidrocarburs en
general, hem parlat tots tant durant tot aquest temps que no vaig a repetir el perquè de la
nostra proposta però sí que anem a fer una esmena de supressió a la que planteja el
Bloc, encara que siga perquè no siga la mateixa, que com bé ha dit Montesinos ja es va
aprovar ací fa un temps, i com que eixa ja la vam votar a favor, doncs per votar una altra
cosa que s’assemble i que siga també actual i oportuna, perquè d’oportunistes alguns en
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són prou, us vaig a demanar que es reculla la següent esmena, és una sostracció al final
del paràgraf, vaig a llegir-lo com està i el que vam demanar que se suprimisca. Diu: que
per part del Govern Central es faça una rebaixa substancial de l’impost d’hidrocarburs
que compense els sectors que consumeixen gasoil professional, llauradors, pescadors,
transportistes i taxistes. Nosaltres el deixaríem suprimint des de compensen fins al final
i el substituiríem per: el major cost dels hidrocarburs, quedaria de la següent manera:
Que per part del Govern Central es faça una rebaixa substancial per a tots els ciutadans
o per a tots els consumidors de l’impost d’hidrocarburs que compense el major cost
d’aquests. Seria l’esmena que proposa el Grup Socialista.”

El Sr. CASTELLÓ, portaveu del Partit Popular, assenyala: “Nosaltres tenim una
esmena a la totalitat que diu el següent i que li sol·licite que no consumisca temps
perquè és una esmena a la totalitat que passe a llegir, sense cap comentari: És cert que
durant aquests últims mesos estem vivint una situació econòmica internacional que ve
marcada per dos factors: un increment del preu del cru i una caiguda de la cotització de
l’Euro enfront del Dòlar, la qual cosa s’ha traduït en un notable increment dels preus
dels combustibles.

Aquesta conjuntura internacional afecta també al nostre país, però ens vam trobar,
sens dubte, en una situació molt millor que en altres ocasions per afrontar aquesta crisi.
El creixement de la nostra economia, la creació d’ocupació, i el procés expansiu
d’aquesta, fan que la possible crisi que es poguera originar amb l’increment del preu
dels carburants tinga una repercussió menor a Espanya que en altres països del nostre
entorn i el nostre model de creixement econòmic seguisca funcionant.

El nostre país es troba en l’actualitat amb una economia sanejada, amb un
creixement sostingut, amb uns nivells impositius dels menors de la Unió Europea i
vivint un cicle expansiu que es puga prolongar encara durant diversos anys.

En el que respecta al preu dels carburants, els impostos sobre els mateixos a
Espanya, són dels menors de la Unió Europea, la qual cosa fa que el preu final de la
gasolina i gasoil siga també molt inferior a la mitja Europea.

El Govern, conscient i preocupat pel que pot suposar per a l’economia nacional la
pujada del preu dels carburants, i que afecta sobretot a certs sectors productius, ja durant
els últims mesos ha estat desenvolupant una política de compensació cap a aquests.

Així, entre altres mesures, l’any 2000 no es va actualitzar l’Impost Especial sobre
Hidrocarburs, la qual cosa suposa una reducció real del 2% del dit impost.

Igualment, en els exercicis 1999 i 2000, el govern ha compensat als sectors més
afectats per la pujada mitjançant reducció dels mòduls del IRPF i IVA. Abreuge, en
aquesta línia és voluntat del govern establir taules de diàleg amb els sectors econòmics
més perjudicats com ara els transportistes, agricultors i ramaders proposant-los
reduccions en l’impost sobre la renda, així com compassar el pagament de l’IVA i
reducció de mòduls de forma semblant a les practicades des de principis d’any.

Per tot això el Grup Popular de l’Ajuntament de Sagunt, presenta la següent
moció: Recolzar les mesures que adopte el Govern de la Nació davant de la recent
pujada del preu dels carburants invitant al diàleg amb els sectors més afectats i
perjudicats en la seua economia, fonamentalment transportistes, agricultors i pescadors,
així com recolzar tota reducció fiscal que beneficie aquests sectors.

Sobre la moció es pot veure clarament quin va a ser el contingut del que vaig a
comentar ara, novament crec que no es fa una anàlisi mínimament rigorosa de la qüestió
impositiva en aquest cas sobre els carburants, s’oblida que dins dels impostos específics
sobre els hidrocarburs, no sols recau aquest sinó que a més és l’IVA l’altre impost que
concorre, el qual és l’únic impost d’aquests dos que si efectivament recau sobre el preu i
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que es fixa actualment en un 16% del preu de venda per tant si, pel que es diu en la
moció, si l’administració en algun moment es beneficia de la mesura de l’increment dels
preus de gasolina, és només a través de l’IVA i mai de l’impost sobre hidrocarburs que
no recauen sobre el preu sinó sobre la quantitat realment consumida. Les nostres raons
per dir que no cal abaixar els impostos sobre els carburants són les següents, sense tenir
en compte el que el Sr. Zapatero un dia diga que sí i un altre dia diga que no, això no
anem a tenir-ho en compte. En primer lloc perquè els nostres nivells impositius són
inferiors als de la Unió Europea i vaig a donar una sèrie de dades, en primer lloc
respecte al tipus impositiu de l’IVA, a Espanya el 16% mentre que la mitja europea se
situa en el 19’2%, per tant donades les polítiques d’harmonització de la Unió Europea el
marge que tindria Espanya per acomodar l’IVA seria realment complicat. Pel que es
refereix a impostos especials, Espanya segueix estant entre els països més baixos de la
Unió Europea, a Espanya es paguen 61’8 pessetes per litre de gasolina, mentre que la
mitjana de la Unió Europea són 81 pessetes, és a dir 20 pessetes de diferència per litre.
En el seu conjunt la imposició sobre la gasolina sense plom a Espanya són 81 pessetes
per litre i la mitjana europea se situa en 108 pessetes, és a dir, si suposem que la mitjana
europea és igual a 100, Espanya està en el 74%. Anem a veure, escolta, no he presentat
la moció, l’han presentat altres. Repetisc, en el seu conjunt la imposició sobre la
gasolina sense plom a Espanya suposa en el seu conjunt 81 pessetes per litre, mentre
que en la Unió Europea se situa en 108’8 pessetes per litre, és a dir si entenem eixes
108’8 pessetes per litre com 100, a Espanya se situa en el 74’5%, és a dir gairebé un
25% menys del que està a la Unió Europea, a més els preus en si, els preus finals dels
carburants a Espanya segueixen sent dels més baixos de la Unió Europea, només
superiors a Grècia, a Luxemburg i en alguns d’ells a Portugal. A més Espanya és el
quart país de la Unió Europea que menys ha pujat el carburant al llarg d’enguany. Una
altra qüestió perquè no recolzem la baixada dels hidrocarburs és perquè ja s’han adoptat
mesures, si recorden la intervenció del Sr. Montesinos, en la seua proposta de fa 3 o 4
mesos que ha comentat es deia que s’instava al Govern perquè s’adoptaren mesures, i
vaig a procedir a comentar quines mesures s’han adoptat.

En primer lloc l’any 2000 no s’ha actualitzat a Espanya l’impost especial sobre
hidrocarburs, cosa que suposa una reducció real del 2% i al 97 tampoc no es va
actualitzar l’impost especial de gasolina amb ploms i gasoils. En els exercicis 99 i 2000
s’ha compensat als sectors més afectats per la pujada dels hidrocarburs, és a dir els
transportistes i els agricultors, mitjançant una reducció dels mòduls, de l’impost de la
renda i de l’IVA. A més per al sector del transport la rebaixa dels mòduls de l’IRPF en
l’exercici del 99 ha suposat un estalvi de 6.200 milions de pessetes, vagen sumant per a
després quantificar. Al 2000 la reducció dels pagaments fraccionats de l’IRPF i dels
mòduls de l’IVA han representat un estalvi de gairebé 8.000 milions de pessetes per als
transportistes. Els agricultors s’han beneficiat d’una rebaixa addicional als mòduls de
l’impost de la renda de 2.500 milions de pessetes l’any 99. Açò que he dit fins ara ja
suposa un estalvi de més de 14.000 milions de pessetes per al sector del transport i
2.500 milions de pessetes per als agricultors, però a més està el compromís del Govern
firmat amb els sectors que aquestes mesures es veuran completades amb una rebaixa
addicional als mòduls sobre la renda i l’IVA en el sector del transport per a l’exercici
del 2000 que dependrà de l’evolució dels preus mitjans del gasoil en enguany.

Gairebé finalment per a l’any 2000 s’ha incrementat la compensació per IVA
compensat que perceben els agricultors del 4’5 al 5% i a més de les mesures que he
comentat en aquest moment s’està preparant l’ampliació de la deducció medi ambiental
de l’impost sobre societats, per facilitar l’adaptació de la flota de vehicles industrials a
la normativa europea que regeix en aquest cas, normativa europea a la qual totes les
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modificacions que he dit s’acull. En tercer lloc estem en contra de la baixada dels
hidrocarburs perquè crec i pensem que s’estan realitzant més ineficiències en compte de
solucionar-les. Respondre l’increment dels preus amb una baixada dels impostos no
soluciona en cap cas el problema de fons que determina eixe creixement i ben al
contrari contribueix a introduir una enganyosa distorsió. I a més cal plantejar-se una
qüestió que és clau en aquest tema, la rebaixa de l’impost és molt probable que mai
arribe al consumidor final sinó que aqueixa rebaixa de l’impost puga ser aprofitada pels
intermediaris, per les petrolieres i tot açò que he sentit abans, que es puguen beneficiar
d’aqueixa rebaixa de l’impost fent una rebaixa en el preu que no siga en cap cas, en el
cas que la feren, igual que la rebaixa de l’impost.

Finalment, vull comentar respecte al que ha dit el Sr. Crispín, que açò em ratifica
en la meua tesi dels 200 milions no, 300 o aquella frase famosa de Felipe González en la
qual deia: jo el mateix i un ou dur. Doncs açò del PSOE sembla el mateix, no, per què
per als transportistes, taxistes, pescadors?, per a tots, i jo dic: per què per a tots?, que la
gasolina siga gratis, senyors, molt millor.”

En un segon torn, el portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS, manifesta:
“Recorde fa tres mesos que deia el representant del Bloc, Sr. Ariño, i agraïsc la seua
intervenció, simplement per dir que l’anem a recolzar, i perquè veja que quan vam
coincidir en els objectius no tenim cap problema a recolzar la proposta que vostè
presenta, i no hi ha consigna de partit en contra de res, en aquest cas el tema del sector
agrari demana solucions urgents i per això no tenim cap problema a donar el nostre vot
favorable, nosaltres també votarem favorablement. Però deia el Sr. Castelló en la seua
intervenció, entre altres coses, deia nosaltres novament ens anem a abstenir. Dir que el
punt segon ens sembla que no és oportú per tal com el Tribunal de la Defensa de la
competència d’ofici ja ha entrat a veure si efectivament hi ha un oligopoli i acorda entre
les petrolieres, i per tant crec que això ja s’està fent. I respecte a la resta de mesures
estem convençuts que caldrà realitzar alguna mesura tendent a afavorir tant el sector
agrícola com el transport com molts altres sectors que tenen una implicació directa en el
preu dels hidrocarburs, i ara dic i llig textualment, deia el Sr. Castelló: però ens semblen
un poc excessives pròpies d’un grup sense responsabilitat de govern. Res, senyors del
Bloc i d’Unió Valenciana com no tenim representació del govern ens n’anem a casa
perquè açò no val per a res. Dir que hi haja una exempció de l’impost d’hidrocarburs
per a activitats agràries, vol dir que nosaltres no tenim dret a reivindicar res perquè no
tenim representació a Madrid ni a València, ens sembla una mesura potser excessiva,
repetia. Llavors simplement comentar-li al Sr. Castelló que si totes aquestes mesures
que ha dit que han adoptat, que han aprovat, que estan en marxa, etc., etc., que són
gràcies a la moció que vam presentar fa 3 mesos, perquè benvinguda siga la moció de
llavors i la d’ara perquè pareix que ens estan fent cas. Per tant animar als del Bloc que
seguisquen reivindicant aquests temes, perquè per l’experiència que ens demostra fa tres
mesos amb totes aqueixes solucions que ens ha donat el Sr. Castelló, fa la impressió que
ens estan fent cas a aquella moció que vam presentar fa tres mesos. I que seguisquen
treballant en el tema i reivindicant pel sector agrícola i pesquer. Nosaltres votarem a
favor la moció del Bloc i l’esmena del PSOE que pràcticament crec que coincideix molt
amb la nostra moció de fa tres mesos.”

El Sr. ESPARZA, representant del Grup Socialista Progressista, diu: “Simplement
parlar, contraposar, i espere que com també tindrà dret al segon torn el Grup Popular, el
Sr. Castelló potser també, ens ha faltat, hem sentit tota la llarga estadística que ha tret
dels preus dels carburants comparatius al nostre país, a Espanya amb la resta d’Europa,
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però potser faltaria també comprovar l’estadística comparativa dels salaris en el nostre
país amb els salaris europeus, el problema és eixe, mentre que no diga la veritat sencera
es queda coixa i queda parcial com sempre. I per cert, Sr. Castelló, no emule les
paraules del Sr. Felipe González perquè després la gràcia que tenia ell vostè no la té.”

Tanca el debat, el ponent, Sr. ARIÑO: “He de reconèixer que no recordava, tal
vegada pel lapsus de l’estiu se m’haja passat, però mirant-la amb deteniment també li he
de dir que nosaltres tot i que li vam fer aquelles consideracions en la moció, és bo que
els nacionalistes coincidim en algunes ocasions, però li recorde que en el tema de les
transformacions li ho vam votar a favor, no hi havia acritud en aquella reflexió,
simplement nosaltres entenem que aquella era més reiterativa que aquesta perquè
mirant-la amb detall ací en aquesta diu, sobre el preu del gasoil en el sector agrícola,
només parla del sector agrícola, i respecte a la proposta en concret, ací es parla de
l’exempció de l’impost, i que sapiguem llegir exempció no vol dir el mateix que
rebaixa, jo crec que són matisos poc substancials per dir que va en la mateixa línia però
no és ni de bon tros un calc de la proposta que vostès van poder fer. Aquesta es va fer,
recorde ara, perquè açò va un poc en funció dels moviments socials i demandes que hi
ha, i això va ser sobretot pel tema dels oligopolis perquè hi havia una pujada conjunta,
sempre que pujava una petroliera pujaven totes les altres, i aquesta va un poc a l’aire
d’eixa, eixa moció va sobretot en la distribució, no tant en el preu perquè en aquell
moment no havia aconseguit les quotes d’ara. Encara així i tot coincidim.

Respecte al PSOE, vull dir que vam acceptar la seua esmena, tot i que tenim
algunes reserves perquè aquesta tenia una clara intencionalitat d’afectar al que són
activitats agràries, entenem que és un sector que realment està perjudicat en els seus
beneficis o als seus marges legítims comercials amb la qual cosa hauran de tancar i hi
haurà gent que haurà de deixar de realitzar la seua activitat. I d’altra banda generalitzar
la rebaixa de l’impost a l’usuari, l’única cosa que pot contribuir, que és un raonament
que fa el PP, però que jo crec que en part és encertat, és que el consum es relaxe, o siga
eixa consciència que ara tenim de l’estalvi i que fas xifres i t’interessa més anar al
transport públic perquè potser amb una rebaixa no siga tan clar. D’altra banda sabem
que consumir residus sòlids amb tot el problema d’educació mediambiental tampoc no
aniria, és a dir, vam acceptar la moció però tenim les nostres reserves sobre si és bo
generalitzar-ho a la resta de sectors que consumeixen els gasoils. Pel que fa al PP, tot i
que ens ha fet una bona lectura del seu programa electoral i de les xifres
macroeconòmiques, més que el que ha dit el que caldria recordar-li al PP és el que deixa
de dir, ja sé que els preus són uns, però jo no he escoltat en cap moment el tipus de
salari, també s’hauria de comparar amb Europa, no en el preu de la gasolina sinó en el
salari, Sr. Castelló, perquè em sembla que no estem a nivell d’Europa, amb països com
Alemanya, França, ni en el nivell de serveis, ni equipaments, etc., per a unes coses sí
que ens vam comparar i veiem que estem per davall, però amb altres estem
manifestament pitjor i amb això no fem exemples. Si realment la solució que s’havia
adoptat pel govern era tan bona jo no entenc quan l’altra vegada es va portar aquesta
moció que feia esment el Sr. Montesinos i semblava que això l’havia arreglat tot, no
entenc tota la mobilització que va haver-hi al setembre en base a què es justifica si ja
estava tot arreglat. Tampoc no li he sentit dir, ací cal parlar més d’omissions que del que
es diu, és quina incidència té en tot aquest preu l’activitat de les distribuïdores. Torne a
recordar que les grans distribuïdores del sector, si en algun sector hi ha monopoli,
utilitzant aquesta paraula en el sentit que hi ha poques empreses que gestionen, és en el
sector d’hidrocarburs, pràcticament 7 u 8 empreses que per cert últimament s’estan
fusionant perquè encara siga més reduït el nombre d’empreses i per tant la quota de
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mercat siga més gran, són les que controlen absolutament des de l’extracció fins a la
distribució, tot el procés dels hidrocarburs, i tot just cal veure quan presenten el compte
de Resultats en el seu Balanç, la partida de beneficis, s’incrementa escandalosament any
rere any, sobre eixos no ha tocat ni una coma, per tant es deu un poc en quina línia i
quins sectors estan vostès recolzant.

Per finalitzar acceptem l’esmena del PSOE i demanem el vot a favor de tots
vostès.”

Durant el debat, el Sr. Alcalde abandona momentàniament la sessió, i és
substituït en la Presidència pel Quart Tinent d’Alcalde, Sr. Adan, fins al seu
reintegrament, abans de la votació.

Així mateix durant el debat la Sra. Contreras abandona definitivament la sessió.

En el debat, el portaveu del PP, Sr. Castelló, presenta una esmena a la totalitat de
la proposició, que diu:

“És cert que durant aquests últims mesos estem vivint una situació econòmica
internacional que ve marcada per dos factors: un increment del preu del cru i una
caiguda de la cotització de l’Euro enfront del Dòlar, cosa que s’ha traduït en un notable
increment dels preus dels combustibles.

Aquesta conjuntura internacional afecta també al nostre país, però ens vam
trobar, sens dubte, en una situació molt millor que en altres ocasions per afrontar
aquesta crisi. El creixement de la nostra economia, la creació d’ocupació, i el procés
expansiu d’aquesta, fan que la possible crisi que es poguera originar amb l’increment
del preu dels carburants tinga una repercussió menor a Espanya que en altres països del
nostre entorn i el nostre model de creixement econòmic seguisca funcionant.

El nostre país es troba en l’actualitat amb una economia sanejada, amb un
creixement sostingut, amb uns nivells impositius dels menors de la Unió Europea i
vivint un cicle expansiu que es puga prolongar encara durant diversos anys.

Pel que fa al preu dels carburants, els impostos sobre aquests a Espanya, són dels
menors de la Unió Europea, la qual cosa fa que el preu final de la gasolina i gasoil siga
també molt inferior a la mitja Europea.

El Govern, conscient i preocupat pel que pot suposar per a l’economia nacional la
pujada del preu dels carburants, i que afecta sobretot a certs sectors productius, ja durant
els últims mesos ha estat desenvolupant una política de compensació cap a aquests.

Així, entre altres mesures, l’any 2000 no es va actualitzar l’Impost Especial sobre
Hidrocarburs, cosa que suposa una reducció real del 2% del dit impost.

Igualment, als exercicis 1999 i 2000, el govern ha compensat als sectors més
afectats per la pujada mitjançant reducció dels mòduls de l’IRPF i IVA, que han suposat
un estalvi de 14.100 milions de pessetes per al sector del transport i de 2500 milions de
pessetes per als agricultors.

D’altra banda, en el passat mes de juny el govern va adoptar una sèrie de mesures
liberalitzadores, tendents a incrementar la competitivitat en el sector d’hidrocarburs a
Espanya, l’objectiu últim del qual és, lògicament, una baixada en el preu dels
carburants.

En aquesta línia és voluntat del govern establir taules de diàleg amb els sectors
econòmics més perjudicats com són els transportistes, agricultors i ramaders proposant
a aquests reduccions en l’impost sobre la renda, així com compassar el pagament de
l’IVA i reducció de mòduls de forma semblant a les practicades des de principis d’any.

Per tot això el Grup Popular de l’Ajuntament de Sagunt presenta la següent
moció:  Recolzar les mesures que adopte el Govern de la Nació davant de la recent
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pujada del preu dels carburants invitant al diàleg amb els sectors més afectats i
perjudicats en la seua economia, fonamentalment transportistes, agricultors i pescadors,
així com recolzar tota reducció fiscal que beneficie als dits sectors.”

Esmena que, sotmesa a votació, és rebutjada per 8 vots a favor de PP i 15 vots en
contra de PSOE, BLOC-EV, SP, GM i UV.

A continuació, el portaveu del PSOE, Sr. Crispín, presenta una esmena de
modificació de la part dispositiva per quedar: “Que per part del govern central es faça
una rebaixa substancial per a tots els consumidors de l’Impost d’Hidrocarburs, que
compense el major cost d’aquests”.

Esmena que, sotmesa a votació, és aprovada per 15 vots de PSOE, SP, UV, GM,
BLOC-EV i 8 vots en contra de PP.

Per tot això, el Ple de l’Ajuntament, per 15 vots a favor de PSOE, SP, BLOC-EV,
GM i UV, i 8 vots en contra de PP, ACORDA: Aprovar la proposició dalt transcrita
degudament esmenada, la part dispositiva de la qual queda de la següent manera:

Que per part del govern central es faça una rebaixa substancial per a tots els
consumidors de l’Impost d’Hidrocarburs, que compense el major cost d’aquests.

15 PROPOSICIÓ DIVERSOS GRUPS ACTUACIONS EN POLÍGON SEPES.
 EXPT. 60/00-M

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per
unanimitat es ratifica la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

De conformitat amb la Carta de Participació Ciutadana, se suspèn la sessió
plenària, concedint la paraula a un ciutadà del públic assistent, el Sr. López Barquero,
qui diu: “En primer lloc vull demanar disculpes anticipades fins i tot a tots els grups
municipals perquè va haver-hi una confusió a l’hora d’haver portat el dilluns a les 9 del
matí la moció, sabíem que hi havia Junta de Portaveus, i va haver una confusió, en
comptes de portar la moció es va portar la nota de premsa, que jo com a responsable
d’organització de Comissions Obreres havia presentat. Posteriorment ja s’havia acabat
la Junta de Portaveus quan vam portar la moció perquè cada u dels grups municipals la
tinguera. És veritat que divendres jo parlí amb Marcel·lí Gil, ho dic en honor a la veritat
i li vaig enviar al seu propi lloc de treball, ho dic perquè era dilluns a les 9 del matí per
eixe error que abans comentava. No obstant això eixa moció estava presentada en temps
i forma a Alcaldia per registre amb anticipació, el que a vegades ens sorprèn és fins i tot
el perquè s’ha de votar, ens sorprèn simplement potser no sé si no tenim la capacitat per
no ser Regidor o Alcalde, d’entendre per què s’ha de plantejar la urgència quan és una
moció que està presentada en temps i forma, no ho sabem, ens costa fins i tot entendre
el perquè. Dit açò ens sembla que és una moció d’un dels temes i dels problemes més
seriosos que té nostre Municipi pel problema que aborda i repercussions que té,
repercussions en cues, en embossos, en accidentabilitat, siniestrabilitat, accidents
mortals, en desenvolupament econòmic i social, en implicació en les ubicacions
d’empresa i el que significa d’ocupació tan necessari en aquesta zona. Jo escoltava
aquesta vesprada les alabances del Partit Popular sobre l’ocupació, aquesta Comarca té
més del 13% de desocupació, amb més de 3.000 aturats, amb prop del 40% de
precarietat, amb la qual cosa presumir des del punt de vista de l’ocupació, senyors del
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Partit Popular, almenys en aquesta Comarca i amb caràcter general, no venia en la
nostra opinió a propòsit. Dic que té repercussions en l’ocupació, el tema que estem
plantejant sobre el Polígon Industrial SEPES i els accessos, sobretot a tenir en
consideració no sols les empreses que estan ubicades, us recorde que hi ha més de 60
empreses ubicades a la zona, milers de treballadors i treballadores que utilitzen els
accessos i també milers de ciutadans i ciutadanes que també els utilitzen, a vegades
assalta el dubte sobretot a l’Equip de Govern i a l’Alcalde, i ho dic amb total rotunditat,
si en ser un tema que afecta al conjunt dels treballadors, a mi els treballadors sembla
que és un tema secundari, no dic que no li doneu la importància deguda, però fa la
sensació segons que a vegades es diu, home, primer és l’A-7 i després és el del Polígon,
no té res a veure una cosa amb una altra, i això van ser paraules, que tu recordaràs molt
bé, Alcalde, de González Cepeda fa aproximadament un any, no vam acabar primer el
tema de la 340 i després parlarem d’allò altre, no té res a veure són projectes totalment
diferents, no tenen res a veure, i és més, si sembla que ara ja està definit que es va a
resoldre el problema de l’A-7 cal cometre amb urgència i per això la claredat de la
moció exigint al Ministeri que resolga, que execute el projecte valorat en 1.500 milions
de pessetes, que el Partit Popular té paralitzat des de fa 5 anys. I és veritat que s’ha fet
alguna intervenció xicoteta en eixe sentit, ens ha acompanyat a vegades Alfred Castelló
o el mateix Alcalde davant de determinades instàncies de l’Administració, i s’han fet
alguns pegats, benvingut siga, però no resolen en absolut el problema de fons que
existeix. Per tant, almenys des de la Unió Comarcal o Inter Comarcal en aquest cas de
Comissions Obreres del Camp de Morvedre i alt Palància, i sense descartar mesures de
pressió que ja hem fet, us recorde, i amb poca participació municipal per desgràcia,
excepte Pintos, Marcel·lí i pocs més, us recorde que hem fet talls de carretera, aturades,
arbitratges i conciliació en el Tribunal d’Arbitratge Laboral, gestions davant del Delegat
del Govern, etc., fins i tot jo l’altre dia aprofitant la reunió amb el Conseller sobre el
tema de l’A-7, li plantejava el tema del Polígon Industrial, perquè si la A-7 i la 340 és
seriós des del punt de vista del moviment sindical, tant o més, i dic del moviment
sindical i de l’associació d’empresaris, tant o més és el tema del polígon industrial
SEPES, almenys des del punt de vista sindical i de la pròpia actuació empresarial, allò
altre pot tenir una repercussió més ciutadana si es vol, el tema del Polígon SEPES, els
accessos, insistisc, almenys hem estat des de Comissions Obreres a l’altura de les
circumstàncies, esperem que aquest Ajuntament amb l’Alcalde al cap, encara que no
està escoltant sembla que no va amb ell aquest assumpte, sembla que no et preocupa,
Silvestre, aquesta situació, jo demane un mínim de respecte a una organització que
representa 6.000 treballadors i a una associació que representa 30 empresaris com és
ASECAM en aquest cas, també demane eixe respecte. Perquè llavors fa la sensació, heu
estat discutint de l’IAE, que també és molt important, dels carburants, que és molt
important, però resulta que un problema on hi ha accidents fins i tot mortals, on hi ha un
problema de desenvolupament econòmic. Jo li dic, i acabe, us vam demanar que en
aquest assumpte l’Ajuntament i l’Alcalde, al cap, per això et deia que escoltares
Silvestre, s’estiga a l’altura de les circumstàncies, cal intentar aconseguir que el
Ministeri de Foment en els Pressupostos de l’any que ve desenvolupe aquest tema, que
està paralitzat, insistisc, al Ministeri de Foment des de fa 5 anys. I acabe, simplement
afegiria, si us sembla a tots els grups polítics, vam demanar en nom de la Unió Inter
Comarcal de Comissions Obreres i d’ASECAM, que siga aprovada per unanimitat, però
que no siga una moció més, que es quede com s’ha quedat la del Pla Estratègic o
algunes altres, que siga una moció que siga creïble per la vostra part per poder exigir i
defensar-la, i per a això fa falta energia política als despatxos i on faça falta, i si heu
d’encapçalar alguna mobilització com s’ha fet a la carretera ho haureu de fer o almenys
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us ho plantejarem amb rotunditat i claredat, avui no va en eixa línia la moció, va en la
línia d’exigir al Ministeri de Foment tal com posa en la moció, i en la línia de sol·licitar
les reunions pertinents, i afegiríem si us sembla un punt en la pròpia moció que hem
oblidat, i si us sembla l’afegiríem, que seria, demanar el pronunciament del Consell de
l’Autoritat Portuària de València de la necessitat d’aquest tema. Això faltava posar en la
mateixa moció, perquè el de la Ciutat de les Arts Escèniques ja l’hem posat, el de la
dàrsena també, el del nou polígon o algunes altres inversions que poden venir en eixa
zona, i si no hi ha bons accessos, si no hi ha bones infrastructures, si no hi ha bona
comunicació això dificulta la ubicació d’empreses, a més del que significa de l’alta
sinistralitat com us deia que hi ha hagut més d’un mort i té la consideració d’accidents
laborals els accidents que es produeixen. Lamente que moltes vegades u en aquests
temes puga posar-se d’aquesta manera, però podeu saber quin és el tema de la moció?, o
sols el que diu, sinó que no s’haja presentat ací per part d’algun grup políticament i
fonamentalment d’Alcaldia o de l’Equip de Govern una moció d’aquestes
característiques i que hàgem de venir moltes vegades des de fora que hi ha una sèrie de
problemes en aquest Municipi, que teniu per a bé o per a mal, i sobretot l’Equip de
Govern la responsabilitat de gestionar i la responsabilitat de resoldre.”

Represa la sessió plenària, el Sr. ALCALDE diu: “Torna vostè a fer judicis de
valor, no s’ha llegit ni tan sols l’ordre del dia, el punt està assumit per tots els Portaveus
d’aquest Ajuntament, ho posa clarament Sr. López Barquero.”

La Sra. MARTÍNEZ, portaveu de Segregació del Port, assenyala: “Jo estic
totalment d’acord amb el que ha dit el Sr. Barquero del tema de les mocions, es va
presentar i es va aprovar, gràcies que va arribar per via fax, anava inclosa en l’ordre del
dia, això vol dir el que li ha dit el Sr. Alcalde, que tots els grups la van assumir. El
problema és quantes mocions s’aproven en aquesta corporació i quantes s’assumeixen,
eixe seria el compte a traure, Sr. Barquero. Sap que amb nosaltres pot comptar no sols
de boca sinó de fets, que quan hi ha hagut concentració ací els meus companys han anat,
i sí que pensem que és molt important el carburant, les Lleis Valencianes, el tema de les
dones afganeses, tot, però es voten per urgència, entesos, això són temes urgents. Que hi
haja accidents laborals al terme municipal de veïns i de gent que vénen a treballar, i amb
la referència que vostè ha fet i jo li agraïsc com aclareix els temes, ací hi ha una Ciutat
dissenyada i nosaltres demanàvem que s’aclariren els accessos perquè si no hi ha bons
accessos no hi ha Ciutat, i no és creïble un projecte. Llavors nosaltres l’anem a aprovar
en el seu propi terreny, i només demanem que d’ací no sols no hi haja una unanimitat,
que espere que hi haja, sinó que hi haja una presa de posició, està l’A-7, què està molt
bé, i la gent hem recolzat, que no ha pogut acostar-se, que no, però es recolza el tema;
en aquest tema que està produint accidents laborals, ja és hora que el consistori es pose
en marxa com en tants altres temes.”

El portaveu del Grup Socialista Progressista, Sr. CRISPÍN, diu: “Nosaltres anem
a recolzar la moció i ja vam proposar no exactament açò però sí una iniciativa que tenia
a veure amb la seguretat dels polígons, recorde perfectament quan va ser en les esmenes
dels dos Pressupostos que s’han aprovat en aquest Ajuntament, lògicament esmenes
rebutjades amb els vots del Partit Popular i del Bloc, en la qual parlàvem de la millora
de la senyalització de trànsit dels polígons industrials, etc., que té naturalment a veure
amb el que ací s’apunta i amb la falta de seguretat dels treballadors quan van als seus
treballs, per tant ho hem dit abans, ho anem a dir ara, i ho anem a continuar reclamant,
que millore la seguretat dels polígons.”
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El Sr. CASTELLÓ, portaveu del Partit Popular, indica: “Efectivament la millora
de la seguretat del polígon no és una moció que van presentar vostès que jo recorde,
sinó que era una esmena als Pressupostos perquè es fera una partida, eixa millora en la
senyalització dels polígons industrials s’ha realitzat, s’ha augmentat la senyalització,
s’ha senyalitzat el sòl, dins de les converses que es tingueren amb l’anterior Sotsdelegat
del Govern, anterior Delegat del Govern, i anterior Cap de la Demarcació Territorial de
Carreteres, dins d’eixes reunions per fi es va aconseguir que la rotonda de l’entrada al
Port des de València fóra il·luminada, i s’ha canviat també una mica el seu disseny, la
rotonda i l’entorn, però indubtablement a més de les gestions polítiques que es porten en
marxa principalment des de l’Alcaldia, la veritat és que mai ve malament recordar
aquest assumpte al Govern Central, perquè realment és una qüestió urgent per al nostre
municipi i perquè Sagunt necessita que eixa duplicació de la carretera es produïsca ja,
crec que no és moment de parlar tant de seguretats vials, que per descomptat ho és
sempre, sinó que el que es necessita és un accés que de veritat puga absorbir eixos
11.000 vehicles al dia que passen en dies laborables. Per la nostra part no hi ha cap
inconvenient tampoc a assumir la proposta del Sr. López Barquero, en el sentit de fer
una esmena d’addició al que l’ha plantejat que, si no recorde malament, era donar
trasllat d’aquesta moció a l’Autoritat Portuària de València perquè l’assumisca per la
seua banda i se sume a la nostra petició, no hi ha cap problema.”

Llegida la proposició presentada per diversos grups, que diu:
“La Unió Intercomarcal de CCOO del Camp de Morvedre-Alt Palància i

l’Associació d’Empresaris del Camp de Morvedre (ASECAM), hem estat denunciant en
el temps, les males condicions d’accés al Polígon Industrial SEPES i la falta de
senyalització existent i realitzat diverses gestions davant de l’Ajuntament de Sagunt,
Direcció de Demarcació de carreteres de València, Delegació del Govern a la
Comunitat Valenciana, els resultats de la qual han sigut infructuosos.

Actualment el Polígon SEPES és utilitzat per un nombre important de treballadors
i treballadores, pel fet que el dit Polígon concentra una gran part de la indústria
instal·lada al municipi de Sagunt, les empreses de la qual utilitzen un volum molt
significatiu de transport pesat amb la consegüent mobilitat de transport que això
comporta. El nombre de vehicles que transita per l’esmentada carretera és de prop de
12.000 en dies laborals amb un 21% de vehicles pesats i al voltant de 7.000 en cap de
setmana amb un 7’8% de vehicles pesats.

Les inversions industrials que s’estan portant a terme a la zona, així com la
ubicació d’un nou polígon industrial enfront de les instal·lacions de Pilkington, el
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projecte de les Arts Escèniques i l’arrancada de la segona dàrsena al Port Marítim,
incrementarà a curt termini, encara més si és el cas, la intensitat de trànsit de manera
considerable amb el consegüent augment en el risc d’accidents, tenint present que els
accidents in itinere tenen la consideració d’accident laboral.

La infrastructura d’accessibilitat i comunicació té un fort impacte en la
competitivitat de les empreses i juguen un paper molt important per al dinamisme
empresarial i la inversió i diversitat productiva amb la repercussió de creació d’ocupació
que això significa i que tan necessari és en el Camp de Morvedre amb taxes de
desocupació per damunt de la mitja del PV i de l’Estat.

Davant de la falta de resposta per part de l’Administració, la Unió Comarcal de
CCOO va convocar talls de trànsit en els entorns dels accessos al Polígon SEPES,
aturades de cinc minuts en empreses de la zona i va mantenir relacions en el Tribunal
d’Arbitratge Laboral amb les Direccions de les Empreses on vam aconseguir acords en
relació amb la realització d’accions conjuntes encaminades a la consecució del fi
proposat, així com realitzar un reportatge gràfic i documental, amb densitat de trànsit de
la zona i accessos, sufragats per les empreses per a la seua posterior entrega a
l’Ajuntament de Sagunt i a la Delegació de Govern.

Per tot això, CCOO i ASECAM considerem que l’Ajuntament de Sagunt no pot
per més temps inhibir-se davant d’aquesta problemàtica i hauria d’encapçalar al costat
de les esmentades organitzacions la reivindicació davant del Ministeri de Foment que
s’execute el projecte tècnic amb les actualitzacions que siguen pertinents i que està
presentat en el dit Ministeri l’any 1995 i valorat en 1.500 milions de pessetes.

Per tot això, CCOO del Camp de Morvedre-Alt Palància i ASECAM, proposem al
Ple de l’Ajuntament de Sagunt, la següent moció, pretenent que siga aprovada per
unanimitat:

1. Exigir al Ministeri de Foment l’execució del projecte tècnic, amb les
actualitzacions que siguen pertinents, presentat al Ministeri al desembre de
l’any 1995 i valorat en 1.500 milions de pessetes, amb terrenys expropiats per
fer el desplegament de la carretera, amb les seues connexions pertinents,
accessos, vies de servei, etc. Per a això es dotarà econòmicament dita partida
en els PGE de l’any 2001.

2. Sol·licitar una reunió amb la Delegació de Govern, en la qual participarien una
representació del Ple i de les organitzacions que presenten la moció.

3. Sol·licitar una reunió amb el Director General de Carreteres del Ministeri de
Foment a Madrid, en la qual participarien una representació del Ple i de les
organitzacions que presenten la moció.”

*********

En el debat es presenta una esmena d’addició acceptada pels grups polítics i que
consisteix a afegir un punt quart a la part dispositiva consistent en: “Demanar el
pronunciament del Consell de l’Autoritat Portuària en aquest tema”.

Esmena que,  sotmesa a votació és aprovada per 22 vots a favor de PP, PSOE, SP,
BLOC-EV i UV, i 1 abstenció del Sr. Cortés (en aplicació de l’art. 100.1 del ROF).

A la vista de tot això, incorporada l’esmena aprovada i sotmès a votació el fons de
l’assumpte, el Ple de l’Ajuntament,  per 22 vots a favor de PP, PSOE, SP, BLOC-EV i
UV, i 1 abstenció del Sr. Cortés (en aplicació de l’art. 100.1 del ROF),  ACORDA:
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Aprovar la proposició dalt transcrita i degudament esmenada, la part dispositiva de la
qual queda de la següent manera:

PRIMER: Exigir al Ministeri de Foment l’execució del projecte tècnic, amb les
actualitzacions que siguen pertinents, presentat al Ministeri al desembre de l’any 1995 i
valorat en 1.500 milions de pessetes, amb terrenys expropiats per fer el desplegament de
la carretera, amb les seues connexions pertinents, accessos, vies de servei, etc. Per a
això es dotarà econòmicament dita partida en els PGE de l’any 2001.

SEGON: Sol·licitar una reunió amb la Delegació de Govern, en la qual
participarien una representació del Ple i de les organitzacions que presenten la moció.

TERCER: Sol·licitar una reunió amb el Director General de Carreteres del
Ministeri de Foment a Madrid, en la qual participarien una representació del Ple i de les
organitzacions que presenten la moció.”

QUART: Demanar el pronunciament del Consell de l’Autoritat Portuària en
aquest tema.

16 PROPOSICIÓ SP CREACIÓ COMISSIÓ ESPECIAL CIUTAT DE LES
ARTS ESCÈNIQUES. EXPT. 61/00-M

La portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ, explica: “Comentí en la
Junta de Portaveus que anàvem a plantejar l’aposta en funcionament i execució de
diversos acords plenaris relatius a la Comissió Especial de la Ciutat de les Arts
Escèniques, el text s’ha facilitat, el dimecres jo no vaig anar a treballar, per unes
circumstàncies vaig haver de quedar-me a casa, i l’he enviat avui a les 12. El contingut
de la moció, perquè a més cal explicar la urgència, i açò ve a col·lació del que ha eixit
ací en diverses ocasions, i que comentava algun dels portaveus, vol dir aprovar mocions
si no hi ha voluntat política de complir-les i no hi ha interès només porta a un desgast, jo
pense que és urgent un canvi d’actitud. El que anem a plantejar no és urgent per al
municipi, ni complir els acords.”

Llegida la proposició presentada per Segregació del Port, que diu:
“El passat 11 d’octubre el Ple municipal va debatre com a únic tema l’àrea de

reserva per a la implantació de la denominada “Ciutat de les Arts Escèniques”, al llarg
d’aquest tots els grups municipals van ser unànimes a manifestar:

- la falta d’informació sobre aspectes tan essencials i necessaris com les superfícies
realment afectades d’expropiació, la compatibilitat dels usos actuals amb els quals
puga detallar el Pla, la titularitat de dotacions i equipaments i entre ells, l’entorn de la
Gerència, etc.
- la voluntat corporativa del manteniment dels usos i les inversions previstes i la seua
compatibilitat amb la Ciutat de les Arts Escèniques, a fi d’afavorir les inversions
privades i públiques i a viabilizar econòmicament la implantació del dit projecte,
donat l’enorme cost que produiria l’expropiació de superfícies ja edificades o a falta
únicament de llicència.

Al llarg del debat es va adquirir pel Partit Popular el compromís públic d’assumir
l’impuls d’aquestes gestions i el repte que, en aquest tema, es feia necessari el canvi de
tarannà en la iniciativa municipal i això en la mateixa línia que li va portar junt amb el
Bloc-Els Verd, a aprovar en sessió de data 27/12/99 la moció dels segregacionistes per a
la creació d’una Comissió Especial de la denominada “Ciutat del Cine”.

Fins al dia d’avui, s’han adoptat dos acords plenaris més:
- el de data 27 de gener del 2000, pel qual es va donar compte de l’adscripció dels

representants dels grups polítics municipals a la dita Comissió Especial de la Ciutat
del Cine.



55

- El de data 30 de març del 2000 pel qual plantejada la necessitat que anunciada la
ubicació de la “Ciutat de les Arts Escèniques“ pel president de la Generalitat, es
demandava la urgent necessitat de recolzar, impulsar i prendre la iniciativa perquè
aquest projecte es materialitzara i l’Ajuntament ocupara el lloc que li correspon en
aquesta presa de decisions i que motiva l’aprovació d’una esmena que literalment
diu: “Que amb periodicitat mensual la Comissió Informativa Permanent
d’Urbanisme, Inversions i Manteniment tracte el projecte de Ciutat de les Arts
Escèniques, amb participació de la Plataforma Ciutadana. La dita proposició es va
aprovar amb els vots a favor del PSOE, SP, GM i UV i l’abstenció de l’equip de
govern, a excepció del Sr. Civera que va votar en contra.

Avui han transcorregut gairebé set mesos de l’últim acord i l’equip de govern
encara no ha complit aquest.

La credibilitat democràtica d’un govern, en aquest cas municipal, no es guanya
amb declaracions; són els fets, els gestos, el tarannà dels seus actes, de la seua acció els
qui reforcen o neguen eixa credibilitat. Per això i perquè realment creiem que els acords
de l’òrgan sobirà d’un ajuntament democràtic s’adopten per complir-los, sotmetem a la
consideració del Ple municipal, la següent moció:

1. Que el president de la corporació ordene al president de la Comissió
Informativa Permanent d’Urbanisme, Inversions i Manteniment que done compliment i
en els seus propis termes, a l’acord plenari de data 30 de març del 2000.

O alternativament si l’equip de govern conformat pel Partit Popular i el Bloc-Els
Verd, amb l’alcalde com a representant d’aquest, no pensen donar compliment al dit
acord que així el manifesten exposant les raons, a fi que puga reconsiderar-se la
conveniència del repetit acord plenari de data 30 de març del 2000.”

El Sr. ALCALDE explica: “El Ple ja té coneixement d’un punt que s’incloïa en
l’ordre del dia però no ha arribat fins al migdia com vostès saben. Sra. Martínez, els
defectes de forma són que incompleix l’article 82 punt 2 i 3, l’article 84 i l’article 92
punt 2. És una proposició i si el Ple declara la inclusió en l’ordre del dia, per urgència, a
partir d’eixe moment haurà salvat les formes, si no, no.”

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per 12 vots a
favor de PSOE, SP, GM i UV i 11 vots en contra de PP i BLOC-EV, es ratifica la
inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

Obert el torn d’intervencions, la ponent, Sra. MARTÍNEZ, diu: “Com sempre ens
agarrem a uns temes, eixa proposició podria ser moció, evidentment, així de clar, però
jo agraïsc la voluntat de tots que a veure si hi ha un canvi de dinàmica i es comencen a
complir els acords. Perquè jo estic llegint en premsa, pel tema de la línia directa, que
vostè ens ha donat una idea magnífica, ací contínuament estem llegint en premsa
aspectes i continguts sobre la Ciutat de les Arts Escèniques i sobre un muntó de
projectes que els regidors i alguns d’ells de l’Equip de Govern a vegades es queixen, no
tenen coneixement, vostè es va comprometre, Sr. Alcalde, públicament perquè tots els
Grups Municipals, tots i vostès callaven, i el que calla atorga, perquè a més era
claríssim, es va comprometre en el Ple Extraordinari de l’onze d’octubre, fa dues
setmanes, que hi havia un compromís clar i una actitud de concretar eixos aspectes,
tothom començant pel senyor d’Unió Valenciana, i acabant pel Partit Socialista que és
el grup majoritari i continuant amb el Bloc, tothom va posar de manifest la necessitat de
concreció d’eixa Ciutat de les Arts Escèniques i el risc que s’anava a produir per una
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paralització previsible d’obres i d’inversions durant dos anys, vostè es va comprometre
a agilitar, és així o no, sí, veritat?, com pensa l’Equip de Govern articular això? I em
remet, i a més el Sr. Cortés té molta més experiència que jo com a regidor l’addició que
es va aprovar ser’n recorda vostè, Sr. Cortés, en aquell Ple de març que es va dir que no
hi havia Comissió Especial, que es remetera a la Comissió d’Urbanisme?, vostè va dir
una cosa molt certa, que si no hi havia voluntat de l’Equip de Govern, no hi hauria
possibilitat de poder fer funcionar cap Comissió de Treball, i jo li done la raó, però com
que nosaltres ens creiem les coses, i, repetisc, la moció, la credibilitat són els actes, els
gestos i actituds, no les paraules, si l’Equip de Govern, perquè la moció també parla
d’això, pensa com en altres temes, eixir als Regidors d’aquest Ple, que és l’òrgan sobirà,
dient, escolte, això entrebanca la gestió de l’Equip de Govern, o això és cosa del
Govern, com les inversions en el Pressupost i com un altre muntó de temes, doncs
tampoc hi ha cap problema senyors del Partit Popular, vostès ho plantegen, es torna a
reconsiderar, si creuen que entrebanca l’acció de l’Equip de Govern i endavant amb els
fanals, i quan arribe el moment en comptes de sumar voluntats i en lloc de barallar tots
per una inversió, doncs si poden s’apunten les medalles i si les coses ixen com tantes
vegades hem sofert i s’han decidit en aquest Consistori, doncs també posen-se la nota
que es mereixen. Si hi ha voluntat democràtica que el Ple amb institucions, amb sectors,
intervinga i demane aqueix paper protagonista, importantíssim en una decisió de tanta
envergadura, jo li ho he dit moltes vegades, les mans les tenen esteses, espere o
desitjaria, però no com a segregacionista, fixen-se, sinó com a demòcrata que aqueix
tarannà canvie, si no van a tenir voluntat i vostè ens va a estar enlluernant contínuament,
Sr. Alcalde, o el seu Equip de Govern, amb expressions del tipus, és que vostès no estan
al corrent, és que no s’assabenten, és que no saben, és que les comportes, és que el mig
bilió, etc., mire vostè, açò no és seriós. Ara si és el tarannà del Bloc o del Partit Popular
doncs tampoc no passa res, ho manifesten, es torna a sotmetre a votació aqueixa moció,
que es va aprovar per unanimitat en un principi i que després ja no hi havia tanta
unanimitat, i que tots els ciutadans i els partits sapiguem que juguem. Fixe’s si li ho
estic posant fàcil.”

El Sr. MONTESINOS, portaveu d’Unió Valenciana, manifesta: “La veritat és que
jo no tinc còpia d’aquesta moció i l’acabe d’escoltar, i lògicament aquesta igual que les
altres no tinc còpia i se’m fa complicat fer un dictamen particularment sense que me
done temps a comentar amb el grup o a consensuar a portar una proposta i aquí m’he
d’arriscar a donar un dictamen particularment meu. No obstant això crec haver recollit
la proposta vostra i lògicament per descomptat que la vaig a recolzar perquè la proposta
vostra si no m’equivoque diu el següent, jo porte, que conste, entre el Ple anterior de la
Ciutat de les Arts Escèniques, la fotocòpia proposada per mi que la votí només jo i es va
abstenir el PSOE, la resta vau votar en contra i després la proposta final l’única
abstenció va ser la meua, crec recordar, la resta vau votar a favor, vau donar un xec en
blanc, doncs bo, jo porte aquesta proposta d’Unió Valenciana, la porte fotocopiada, la
porte a l’agenda, la porte a la butxaca, la porte a totes parts perquè crec que em va a fer
falta durant molt de temps, perquè em va a tocar traure-la durant molt de temps, perquè
em va a tocar recordar-la durant molt de temps, i ja crec que vam començar després de
15 dies que es va aprovar, sembla que ja ens comença a donar un poc de por allò que
aprovem, aquell xec en blanc que li vam donar al Partit Popular, sembla que ja us
comença a tremolar un poc allò que vau decidir.

Em fa la impressió, repetisc que ja ens comença a tremolar la mà que vam alçar al
seu dia, després d’unes intervencions dures i crítiques per part de tots, i em sembla
magnífic que tots, o gairebé tots, excepte Unió Valenciana donàreu aqueix xec en blanc,
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doncs efectivament ja es comença a complir i ho vaig a votar, part d’aqueix dictamen
d’Unió Valenciana que deia així a final del text, després de les tres propostes, deia el
següent, vaig a llegir textualment, que va haver-hi un portaveu d’un grup polític que em
va dir que vaja empatx que tens per inventar-me això d’una Comissió Cívica, ves per on
ja comencen a venir les Comissions, quan eixes Comissions com tu has recordat ja
estaven en marxa, ja hi havia peticions per part de Comissions o d’altres col·lectius de
tenir una reunió amb representants del Partit Popular a València, estaven ja pendents, jo
simplement vaig dir després de la meua proposta, mentrestant i donada l’envergadura
del tema hem de recomanar la constitució d’una Comissió Cívica de treball en què
estiguen representats, els representants dels afectats, els partits polítics i les centrals
sindicals. Doncs a mi se’m va posar a caldo per aquest afegiment, que vaja empatx que
tenia. Bo, doncs jo vaig a votar a favor això que vaig dir al seu dia que em vau votar en
contra, la vaig a votar a favor perquè em sembla important aqueixa mesura i que
d’alguna manera, no el Partit Popular d’ací, sinó a València que prenguen nota que
s’estan jugant molt i si val la pena crear aquesta Comissió o posar-la en efectiu perquè
vegen que ací anem seriosament, per tant votarem a favor aquesta proposta.”

El portaveu del Grup Mixt, Sr. CORTÈS, indica: “La veritat és que crec que no
m’he assabentat jo de la moció o no s’ha assabentat el Sr. Montesinos, de totes les
maneres espere que al llarg dels debats ens assabentem exactament de la moció perquè
tampoc ens ha arribat, per tant també és cert que ens haguera agradat conèixer-la amb
antelació per poder-la estudiar. En principi el que estem aprovant és la urgència aquí, jo
crec que ningú s’ha posicionat encara, almenys nosaltres no, en el sentit de si l’anem a
votar a favor o en contra, el que sempre hem dit i jo crec que quan m’assabente més en
profunditat de la moció doncs podré opinar supose que en el segon torn amb més
coneixement del tema. El tema jo crec que si fóra crear una Comissió no crec que haja
transcorregut el temps suficient com perquè en 15 dies u comence a pensar que per part
de l’Equip de Govern no es va a complir l’acord del Ple. Jo sempre he estat en contra de
les Comissions, perquè que jo conega em sembla que no n’ha funcionat cap en 14 anys,
per tant reitere una vegada més que possiblement no serveixen absolutament per a res si
l’Equip de Govern no té la voluntat de portar aqueix tema endavant. Per tant a mi en
principi, pense i no sé si serà per l’experiència o pels fets de molts anys que és més
important que es faça en principi d’una manera normalitzada ja que hi ha una Comissió
com és la d’Urbanisme en què estem representats tots els Grups Polítics i en la qual es
va acordar també que pogueren estar presents o que li’ls comunicara als representants
de la Gerència que estigueren també presents allí. Per tant jo crec que el tema encara no
és des del punt de vista nostre, i quan ens assabentem amb més claredat que tracta
exactament la moció, en el segon torn intentarem explicar-nos amb claredat que la
veritat en aquest moment no ho tenim clar.

Hem aprovat la urgència primer, perquè és un tema important, en segon lloc
perquè molt poques vegades s’ha negat la urgència de cap moció, jo no vaig a entrar en
els legalismes, de si quan un exigeix la legalitat ha d’haver-hi legalitat per a tots,
possiblement hauria de ser així, però la veritat és que hi ha vegades que hi ha temes que
mereixen la pena almenys debatre’ls encara que siga perdre un temps que en tot cas mai
seria perdre’l sinó seria d’alguna manera tenir molt més coneixement del tema. Aquest
tema en concret, jo crec que és un tema molt seriós, i que per tant, i li demanaria a
l’Equip de Govern que aquest tema d’alguna manera no és un tema de l’Equip de
Govern, no és ni tan sols un tema dels propis regidors, sinó que és un tema que afecta a
la Ciutat de Sagunt i el Port i per tant sí que faria falta que aquest tema es tractara amb
la suficient llum i taquígraf perquè en el cas que no funcione, que hi ha moltes
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possibilitats que no funcione, com deia Maribel i en contra del que deia el Sr.
Montesinos, la responsabilitat no va a ser la nostra, la responsabilitat almenys meua no
va a ser, la responsabilitat serà la de l’Equip de Govern que és qui té, nosaltres li hem
donat un xec en blanc però aqueix xec en blanc també té una duració determinada  i
perquè no donar-li el xec en blanc des del meu punt de vista i des del punt de vista de la
majoria excepte de vostè que va entendre el contrari, aqueix xec en blanc és en principi
molt més positiu que imposar-li des de l’Ajuntament a la Generalitat una sèrie
d’actuacions, quan la Generalitat en qualsevol moment pot dir, senyors, vostès no volen
la Ciutat del Teatre?, si és que això és un poc, doncs molt bé, doncs res en un altre lloc,
això ha passat en altres temes, això va passar amb la Plaça del Sol, van agafar els
milions i amb la música a una altra part, tu li vas a imposar a la Conselleria el que el teu
vols fer?, hauràs d’entrar per la via del diàleg i no per la via de la imposició, ja que són
ells els que han de portar els recursos, quan aporten els recursos, tu imposes la teua Llei,
escolte, jo ho vull fer aquí perquè els diners són de l’Ajuntament, però quan els diners i
el projecte ve de la Conselleria, imagine que tu des de l’Ajuntament pressiones la
Conselleria dient-li, o fa vostè açò, o…, bo, doncs no fem res, i qui perd, la Conselleria,
l’Equip de Govern, o al final el qui perd és el poble? Esperarem a la segona
intervenció.”

El portaveu del Bloc- Els Verds, Sr. CIVERA: “Aquesta moció és filla del segell
de la impremta de la companya Maribel Martínez, primer la part dispositiva, “que pel
President de la Corporació Municipal s’ordene al President de la Comissió Informativa
Permanent d’Urbanisme, Inversions i Manteniment, que de compliment en els seus
propis termes a l’acord plenari de data 30 de març del 2000, o alternativament si l’Equip
de govern....”, i està claríssim que el que nosaltres votem ho deixem molt clar i ella ho
reprodueix en la moció, i jo el que vaig dir ho mantinc, però ara el que volia dir és una
cosa, ací el que se’ns dóna és una moció que se’ns està exigint complir una legalitat, i
resulta que la legalitat ens ve, és veritat que va dir el títol de la moció i el tema en la
Junta de Portaveus, però ens arriba amb la capçalera del fax que ens arriba el contingut
de la moció, ens arriba a les 12’35 d’avui, del dia 26 d’octubre, des de l’Ajuntament de
Borriana. A mi que no em vinga amb romanços xinesos la Sra. Maribel, tu tens una
alliberada, el teu grup té una alliberada, que podria perfectament redactar la moció en el
seu moment i correctament, per tant açò és qüestió de dir l’embut per a vosaltres, per a
mi no, vosaltres compliu la Llei però jo no. Per açò, el nostre grup ha votat que no a la
urgència, perquè ja està bé de jugar amb les persones, ja està bé.

Dit açò, anem a entrar en el conjunt una altra vegada del que se’ns planteja, que és
una qüestió evidentment de formalisme barat. El que es va acordar en el Ple del dia 30
de març del 2000, per cert amb un error de vot per part dels membres del Bloc, per la
meua part el que es va votar va ser en contra però jo vaig deixar ben clar, i si no va
quedar clar llavors vull que quede ara clar, que jo no estic en contra en absolut del
moviment cívic, tot el contrari, jo pense que els moviments cívics, qualsevol que siga la
seua forma, i quan dic qualsevol no m’estic referint només a la legalització, sinó a
qualsevol forma de moviment cívic, d’alguna manera justifica la societat i és
importantísima que existisca perquè això forma part de la personalitat dels pobles, i en
definitiva per a alguna cosa estan els pobles, es conformen i per a això estan. Però ací hi
ha una altra qüestió, tothom sap que les Comissions són obertes i que la Comissió Pro
Gerència, o en aquest cas la Comissió Cívica, pot assistir perfectament a totes les
Comissions que es realitzen en aquest Ajuntament i concretament a les d’Urbanisme, i
saben perfectament que les seues peticions, almenys pel que respecta als membres del
meu grup i això és el que crec que hem complit fins aquest moment, sempre que ens
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vénen amb alguna qüestió, que ens recomanen, que ens suggereixen, que ens informen,
nosaltres ho defensarem en la mesura, que per a això hem sigut elegits pel poble i per a
representar al mateix. Nosaltres, imposar ací mecanismes, dinàmiques que no
controlem, no podem assumir-les, i és açò, ni estem en contra dels moviments cívics i
ciutadans respecte d’això del que siga, ni estem com hem demostrat i demostrarem
esperem, i si no podem doncs ho sentim, defensarem la Ciutat de les Arts Escèniques, i
la defensa concreta de la Gerència i del patrimoni industrial. I aquesta és la nostra
postura, ens ratificarem en aquest. Estem en contra que ens impose ningú i menys de
formes tan vulgars al nostre entendre, de dinàmiques que no són pròpies de la
democràcia.”

El Sr. CASTELLÓ, portaveu del Partit Popular, diu: “He de fer dues precisions,
una de fons de la moció, el Sr. Gil en totes o gairebé totes les Comissions em pregunta
què passa amb el de la Ciutat de les Arts Escèniques, perquè no convoques una
Comissió, la qüestió és molt fàcil, si vostès volen que convoquem la Comissió
d’Urbanisme, jo la convoque, però és que em sembla que això és gastar els diners de la
Corporació ximplement. En el moment que vam tenir informació sobre la Ciutat de les
Arts Escèniques vam convocar una Comissió d’Urbanisme on es va estudiar l’àrea de
reserva àmpliament, posteriorment crec que es va portar a una altra Comissió, i
posteriorment es va fer un Ple Extraordinari per debatre-ho amb tot luxe de detalls
segons ens havien sol·licitat algun grup polític. Que es done la informació, jo què vol
que els diga?, jo els donaré la informació que tinga, però a mi no em demanen que
convoque una Comissió d’Urbanisme per parlar del tema de les Arts Escèniques si no
tinc informació. Jo li ho dic de veritat, és un debat absolutament estèril, Sra. Martínez,
què vol, que jo convoque la Comissió?, i després arribem allí i dic, no tinc cap
informació a donar-vos, però com que tinc l’obligació de convocar-lo, cobrem tots la
Comissió i ens n’anem per a casa. A mi això no em sembla normal; no és el sentit de la
moció, però és el que succeeix, és que ací no està ni la Directora General de Grans
Projectes en aquest Ajuntament per convocar Comissions d’Urbanisme, està a la
Conselleria, i els Directors Generals estan a la Conselleria, i ací estem regidors de
l’Ajuntament de Sagunt, que en principi no tenim res a veure amb el projecte de la
Ciutat de les Arts Escèniques que ve des de la Conselleria, i per tant jo, no els puc donar
més informació que la que els he donat en la Comissió quan ha vingut informació i ha
vingut el projecte de l’àrea de reserva. Això d’una banda. Que a mi l’alcalde em diu que
en convoque una tots els mesos, doncs jo la convoque, què volen que els diga, però em
sembla un atracament convocar una Comissió per no tractar res.

D’altra banda, em sembla que independentment de parlar de tarannàs democràtics
i altres lleugereses que vostè sempre ens atribueix al Partit Popular, em sembla el
súmmum de la incoherència que en la Comissió d’Hisenda vostè elevara fins i tot el to
de veu per fer veure als altres que estava tot l’expedient, que estava l’informe de
l’interventor, però que faltava l’informe del secretari, que en aquest Ple en un parell
d’ocasions haja vingut com a defensora de la legalitat, que és que aquest expedient no
estava complet, que és que faltava allò, faltava això, que el termini de 48 hores no s’ha
donat perquè en són 46, i que vostè després porte proposicions a aquest Ple passades en
la Junta de Portaveus que incomplisquen flagrantment l’article 84 i es quede tan
contenta, però és que encara m’emprenya més el fet que vostè es quede contenta, el que
em sembla increïble és que excepte alguna breu al·lusió que ha fet el Sr. Civera ningú li
ho haja dit clar, i jo em sorprenc. Ací vostè ens agafa amb la vara de mesurar i ens porta
a tots a ratlla en qüestió de procediment administratiu i quan li toca a vostè agafa la vara
de mesurar i la tira molt lluny perquè no es veja. I em sembla molt incoherent, i
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simplement per eixa incoherència, per la qüestió que vostè sempre diu que no té els
mitjans adequats per a respondre, per a tal i per a qual, per aqueixa simple incoherència
ja és prou per votar-li en contra de la urgència, perquè no és estrictament legal l’article
84 del ROF que vostè tan bé coneix per a alguns temes, i oblida per a altres.”

En un segon torn de paraula, el portaveu d’Unió Valenciana, Sr. MONTESINOS,
assenyala: “No volia intervenir, però pareix que al Sr. Cortès totes les meues
intervencions li molesten o li posen molt nerviós, i li afecten molt, em fa la impressió.
Jo crec que vostè no s’ha llegit la proposta que va fer Unió Valenciana en la qual deia
com a primer punt: “que la majoria dels grups polítics representats al Consistori, ens
dirigim a la Generalitat expressant-los el nostre agraïment per haver concedit a Sagunt
la Ciutat de les Arts Escèniques”, punt número 1, agraïment i petició que si volem la
Ciutat de les Arts Escèniques. Però com a mínim ens hauran de deixar l’oportunitat de
poder dir-los a aquests senyors: senyors no aterren d’eixa manera on vostès creguen
convenient. Com a mínim la possibilitat de poder-los dir: senyors de la Generalitat
tenim terrenys a quatre pessetes millor o pitjor ubicats. Com a mínim poder dir-los això
a la Generalitat, ni tan sols això com a Consistori de Sagunt pareix que tenim dret a
això. Però jo li recorde que quan defensava ell a través d’Unió Valenciana la ubicació
de l’alberg, el Sr. Castelló enfrontat amb ell, deia el Sr. Castelló, home haurem de dir-li
a l’IVAJ on volem l’alberg, i el Sr. Cortès defensant les tesis d’Unió Valenciana i la
ubicació de l’alberg, clarament li deia que efectivament, però haurem de donar-li unes
condicions i haurem de decidir-nos on volem l’alberg; després, per tant, si en aquella
situació havíem de dir-li a l’IVAJ on volíem l’alberg, com a mínim ara poder tenir la
llibertat de dir-li a la Generalitat, on volem la Ciutat de les Arts Escèniques, i que no em
vinguen amb romanços, que si per dir que aqueixa potser no és la ubicació idònia, que
podríem tenir altres terrenys alternatius, se’n van a anar o no van a voler, el que vaig dir
amb l’exemple que li vaig posar al Sr. Castelló, no ho volen fer. Queda ben clar exposat
el tema.

Li recorde al Sr. Cortès que ell ha dit fa un moment que no és partidari de les
Comissions o de les Plataformes cíviques, la veritat és que quan més temps és la seua
presència en aquest Consistori, realment més controvertit, més contra opinions té vostè,
és a dir, com més temps està ací més es contradiu. Anem a veure, diu vostè que no és
partidari de les Comissions o Plataformes, vostè s’ha fet infinitat de fotos reivindicant
amb la Plataforma de la liberalització de la A-7, vostè s’ha fet multitud de fotos amb la
Plataforma de l’espigó de la platja, etc., i diu que no és partidari, doncs si aqueix és el
seu argument em sembla que no és consistent, quan vostè sí que ha sigut partidari i sí
que ha estat al peu del canó fent-se les fotos amb les Plataformes o Associacions.
Nosaltres seguirem votant a favor perquè si aquesta mesura que presenta Segregació del
Port val la pena i és en el seu xicotet gra d’arena és prou com per poder pressionar
d’alguna manera allò que tots volem que vinga, siga on siga em dóna igual, però que ho
facen definitivament, ara ja estem que ho facen, doncs que ho facen, doncs si val la pena
i aportem el nostre granet d’arena, doncs benvinguda siga la Comissió, la Plataforma o
el que siga, no sé si valdrà la pena però anem a intentar-ho.”

El Sr. CORTÈS, portaveu del Grup Mixt, indica: “Si després de 14 anys
m’haguera de posar nerviós, vostè, mare meua. Vaig a valorar el que pense jo de la
moció perquè no té cap sentit entrar al debat d’una persona que des del meu punt de
vista per a mi no té cap transcendència política. El tema que ens ocupa jo crec que és un
tema important, que lògicament amb independència del que ha dit Alfred Castelló que
en part té raó, que quan s’utilitza una vara de mesurar s’ha d’utilitzar per a tot, però
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lògicament no es pot comparar, almenys no deixar debatre un tema de la transcendència
que té el de la Ciutat de les Arts. Jo crec que hi ha un tema que és important, jo crec que
des de l’última vegada que aprovem, o el debat que va haver-hi, es va donar un termini
perquè en la Comissió d’Urbanisme es tractara aquest tema, jo també vull dir-li un poc
molt important al Sr. Castelló, i és que el no ha de demanar-li al Sr. Alcalde el que el Sr.
Alcalde li obligue a complir un acord de Ple, jo crec que hauíem de ser una mica fruit de
l’experiència, de dubtar de la majoria dels acords que ací es prenen perquè al final es
veuen, si tinguérem una llibreta i anàrem recordant tots els acords que s’han adoptat ací
al llarg de tots els anys, d’ells molt pocs s’han complit per no dir que gairebé cap. Jo
crec que hi ha un acord de Ple que obliga que en les Comissions d’Urbanisme i no
necessàriament s’ha de fer una Comissió d’Urbanisme per tractar eixe tema, el Ple va
aprovar, la majoria dels vots, que una vegada al mes, en la Comissió d’Urbanisme
s’adonara de com anava aqueix tema, per una senzilla raó perquè és un tema prou
important perquè tots els grups, no sols els de l’Equip de Govern, tinguen coneixement
de com va eixe projecte, perquè si lògicament passa un mes i vostè en la Comissió
d’Urbanisme que es poden tractar més temes, i vostè arriba allí i ens diu que no hi ha res
a tractar perquè no té coneixement del tema, no sap res, doncs quan passen dues o tres
mesos caldrà demanar explicacions a un altre nivell, perquè no pot ser que un tema que
va a afectar d’una manera molt important, en principi se suposa que en positiu a la
Ciutat de Sagunt, doncs lògicament no se sàpiga absolutament res durant diversos
mesos. Per tant jo crec que hauríem de ser més seriosos, quan el ple aprova uns cosa,
que es complisca, ens agrade o no ens agrade. I fixe’s vostè, Sr. Castelló, el poc que se
li estava demanant, dèiem que a vostè no li agraden les Plataformes, jo crec que en
determinats moments són bones, que estiguen aquí presents, però jo crec que hi ha un
primer pas en què l’Ajuntament com a representant del poble ha d’intentar aconseguir
les coses pel propi pes que té l’Ajuntament, i quan aquest no és capaç pels motius que
siga, llavors és lògic i lícit tirar mà de les plataformes ciutadanes perquè recolzen
l’Ajuntament en unes reivindicacions que són importants per al poble. Però jo el que dic
és que no es poden utilitzar a les plataformes cíviques per a tots aquells actes que en
principi són propis del propi Ajuntament, i que al final quan es tira mà també dels
moviments ciutadans el que s’està demostrant al poble és la poca capacitat que té el
consistori, l’Ajuntament per fer-se sentir on toca i ha de ser amb l’ajuda, amb la
col·laboració i no és per trobar a faltar a ningú, sinó perquè jo crec que hem sigut elegits
pel poble per defensar els interessos del poble, i quan no som capaços o necessitem eixa
ajuda jo crec que és lògic i lícit utilitzar les plataformes ciutadanes.

Vull acabar dient que era molt poc el que se li demanava, Sr. Castelló, era molt
poc, era simplement que ens informaren de com anava eixe tema, i si vostè no té res a
informar jo imagine que sí que hi ha una obligació periòdica d’informar la Comissió,
imagine que es veurà més obligat, almenys a cridar a València, a entrevistar-se amb qui
siga, i si al final no aconsegueix res sempre tindrà la consciència tranquil·la de dir,
escolta, mira, he estat a València, m’he entrevistat amb el conseller d’Obres Públiques,
amb el conseller de Cultura, amb no sé quants i la veritat és que ni sé res ni se’m diu
res. A vegades les dependències dels partits ens obliga a vegades a assumir actuacions
que lògicament a vegades no defensen totalment els interessos del poble.

Quan parlava el Sr. Montesinos de l’alberg, qui va dir on es muntava l’alberg era
l’IVAJ, no vam ser nosaltres. L’IVAJ va dir si no es munta a la platja ací no hi ha
alberg, i la Conselleria de Cultura pot dir el mateix, si no es munta ací perquè no hi
haurà Ciutat del Cine. Estem parlant de diàleg amb la Conselleria, no d’imposicions,
perquè lògicament com anem a imposar nosaltres des de l’Ajuntament a la Conselleria,
en temes que són totalment de la Conselleria, això només cap en ments febroses que
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lògicament l’única cosa que demostren és la manca d’experiència que tenen en aquest
Ajuntament.”

La portaveu de Segregació del Port, Sra. MARTÍNEZ, diu: “Jo tanque la
intervenció perquè ací és necessari aclarir dos o tres punts, dir, la Comissió Especial de
la Ciutat del Cine no era una Comissió en què vostè, complint un acord, es limitava a
informar, era una Comissió el contingut i finalitat de la qual era recolzada per tots
unánimamente, parlava de canviar l’estil municipal, parlava de no perdre el tren, Sr.
Civera, de no perdre el tren que tantes vegades s’havia perdut a Sagunt i de no veure-les
venir, i d’impulsar i coordinar i comparèixer a la Conselleria, educadament, Sr. Cortès,
fer gestió, si el Partit Popular no té capacitat d’emplaçar els seus companys de partit a la
Conselleria i establir una entrevista amb representants municipals perquè informen i
transmetre eixa preocupació en viu i directe, tampoc no passa res, que ho diga i
magnífic. Quant al tema de la legalitat, el contingut d’aquesta moció, simplement és que
es complisca un acord plenari de data de març de l’any 2000, així de senzill, i la comesa
d’eixa Comissió no era que el Sr. Castelló es passara la vida penjat al telèfon per
informar, era un canvi d’actitud i un canvi d’estil, i es demanava que estigueren
representants de la Plataforma Pro Gerència perquè si no haguera sigut per la insistència
i així es deia en la moció i així es va aprovar, li ho recorde perquè jo sí que la vaig
redactar i me’n recorde, es deia que si no haguera sigut gràcies a la insistència d’eixa
Comissió Ciutadana avui la Gerència estava edificada, així de clar, entre altres coses per
la insistència i la pressió, per descomptat pel tarannà de l’Ajuntament, no, a més així de
clar. La pregunta i ara mateix retire la proposició de la Comissió de l’abocador i la
transforme en moció. Vull dir-los el següent: ací allò senzill és si vostès, que està feta la
moció o la proposició així, pensen complir els continguts i la finalitat del que ací es va
aprovar i no és perquè vostè cride per telèfon i informe i coste diners, es va quedar
literalment, recorde, que mensualment eixa Comissió d’Urbanisme abordaria els temes,
no és que escolte el que vostè prèviament ha plantejat, m’explique?, és que cal fixar
unes línies de treball, unes línies de gestió i unes línies de dinamitzar l’assumpte,
senzillament.”

El Sr. CASTELLÓ, portaveu del Partit Popular, manifesta: “Per la nostra part
presentem una esmena a la totalitat, a la moció plantejada per Segregació del Port, en el
sentit següent: “que en el moment d’existir notícies respecte d’això de la Ciutat de les
Arts Escèniques, es convoque Comissió Extraordinària i Urgent d’Urbanisme per tractar
el tema pels regidors que hi pertanyen”, eixa és l’esmena a la totalitat que va presentar
el Grup Popular i que esperarem que s’accepte perquè, com ja he dit, em sembla una
barbaritat haver de convocar Comissions Informatives tots els mesos, que lògicament
són cobrades per tots els regidors en la qual no anem a determinar ni a obrir cap debat,
ni parlar d’absolutament res, d’aquesta forma quan realment es tinga alguna informació
respecte d’això, es convoca Comissió Extraordinària i Urgent, es tracta el tema amb tota
la precisió del món i s’ha acabat. Volia manifestar finalment, respecte a la incoherència
de la Sra. Martínez quant a les seues actuacions i que 48 hores abans d’aquest Ple no
estava la seua proposició el fet que ella manté un contenciós administratiu contra tres
acords de l’Ajuntament de Sagunt que es van esmenar en un ple ulterior, no pel simple
fet que siguen anul·lables sinó perquè entén que són nuls; per tant, en base a eixa teoria
hauria d’entendre’s com a nul qualsevol acord que es prenguera sobre aquesta moció,
cosa que com és lògic supose que no compartirà que sí que es comparteix per al fet de
ficar contenciosos administratius, però que no es comparteix quan la Llei se li aplica a
un mateix.”
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La Sra. MARTÍNEZ, com a ponent de la proposició presentada, diu: “Torne a
reiterar la necessitat d’informe jurídic perquè jo em crec això de la igualtat. I ara quan
es plantege la segona proposició ja us ho dic que la transforme en moció. El tema és el
següent: l’equip de govern, perquè és la pregunta, l’equip de govern té voluntat de
sumar, en la Comissió d’Urbanisme, en la Comissió de les Arts Escèniques i en el tema
en els termes que va plantejar el Sr. Cortès?, hi ha voluntat d’agafar el bou per les
banyes i plantejar una línia d’actuació i treball i no a estar veure-les venir?, hi ha eixa
voluntat?, i com més se sumen a aqueixa voluntat, millor, o vostès van a seguir com ens
tenen acostumats?, que això entrebanca l’acció de l’equip de govern, i que això és tema
d’ingerència, i que això és tal. Jo els demane simplement que es vote, si vostès eixa
Comissió que va acordar el Ple la van a posar amb els continguts, no tergiverse el Sr.
Castelló el que es va aprovar, que era una línia d’actuació en la línia que ha apuntat el
Sr. Cortès i hem apuntat altres ponents d’aquesta Comissió i d’altres, ja que perquè el
Sr. Castelló cride o no cride i ens conte a la Comissió, per a això realment quina
punyeta fem aprovant Comissions?, és així de clar, això si vol ho fa, si no, no ho fa, si
vol el Sr. Castelló i el Sr. Alcalde ens conta la meitat, o ens ho conta tot o ens ho deixa
de contar, és a dir açò no és un  jardí d’infància. És a dir, plantejat el tema si vostès
tenen voluntat de sumar voluntats, que açò canvie d’estil i d’empènyer el carro de les
inversions, jo crec que eixa Comissió amb eixe contingut hauria d’aprovar-se, que
pensen que no, que és com s’ha expressat el Sr. Civera, doncs res, vostès els de l’equip
de govern porten el tema com el porten que per a això governeu i els altres ja direm el
que hàgem de dir en la mesura en què anem obtenint informació. Per tant, pense que el
tarannà de consens que tantes vegades es predica des d’eixa butaca i des de la premsa,
recorde’s del tarannà dels Pressupostos, Sr. Zarzoso, i que volia vostè consensuar, li ho
recorde perquè tindrem ocasió de consens i de tarannà, i ací no s’acaba aquest mandat
corporatiu. Llavors, decidisquen vostès si volen eixe tipus de treball unitari i de consens
per recolzar les inversions, o ja ens informaran.”

A les 21 hores i 10 minuts, el Sr. Alcalde s’absenta de la sessió, i és presidida
pel Primer Tinent d’Alcalde, Sr. Castelló, fins a la reincorporació del Sr. Alcalde a la
Presidència, amb anterioritat a les votacions.

En el debat, el Sr. Castelló presenta una esmena a la totalitat de la part
dispositiva, que diu: “Que en el moment d’existir notícies respecte d’això, es convoque
comissió extraordinària i urgent per tractar el tema”.

Sotmesa a votació l’esmena, es produeix un empat, per 11 vots a favor de PP i
BLOC-EV, 11 vots en contra de PSOE, SP i GM i 1 abstenció d’UV.

Repetida la votació, es dirimeix l’empat, quedant rebutjada l’esmena per 11 vots
a favor de PP i BLOC-EV i 12 vots en contra de PSOE, SP, GM i UV.

Per tot això, sotmès a votació el fons de l’assumpte, el Ple de l’Ajuntament,  per
12 vots a favor de PSOE, SP, GM i UV i 11 vots a favor de PP i BLOC-EV,
ACORDA:

Aprovar la proposició dalt transcrita que es té ací per reproduït a tots els efectes.

17 PROPOSICIÓ SP CREACIÓ COMISSIÓ ESPECIAL ABOCADOR
RESIDUS SÒLIDS URBANS. EXPT. 62/00-M

La Sra. MARTÍNEZ manifesta: “Evidentement, i done la paraula en aquest Ple,
jo, que no sóc picaplets i que vaig al fons de l’assumpte, no tornaré a presentar una
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proposició sinó que farem ús del dret de moció quan considerem que hi ha temes que
haja de portar al Ple, així tots aquells defensors del procedimentalisme, que no és el cas,
perquè unes taxes i una sèrie de temes no són el mateix que una moció que es
complimenta amb un acord. Vaig a procedir a la lectura, la lectura també és un tema que
exigeix un gran debat i un gran coneixement previ, és un tema totalment ignorat pel
públic, els ciutadans, les entitats i els membres de la corporació. Estem parlant de
l’abocador de fem, cal reflexionar enormement.”

Llegida la proposició presentada per SP, que diu:
“La gestió i tractament de residus sòlids constitueix una de les assignatures

pendents més cridaneres de la gestió municipal al llarg de dos anys. La situació actual
de l’abocador d’escombraries i la correlativa implantació del tractament de residus
sòlids que avui constitueix una obligació municipal per a tots els municipis de més de
5.000 habitants, no ha suposat un canvi d’actitud municipal a fi de debatre i conèixer les
diferents opcions que pogueren ser factibles per al tractament i gestió d’aquests residus.

D’aquesta manera, i a pesar de la insistència dels grups municipals en la
necessitat d’obrir un debat en profunditat, amb fonament en els estudis necessaris de
viabilitat econòmica, modalitats de gestió, capacitat de tractament, formes d’obtenir
finançament d’altres administracions o fons públics, etc., aquest no ha tingut lloc i això,
en uns moments en què s’està estudiant la possibilitat de paralitzar l’abocament en el
Pic dels Corbs, donada la saturació imminent d’aquest.

Si la voluntat de l’actual equip de govern passa per assumir la necessitat de
conèixer fonamentalment les opcions, recollir i debatre, les diferents alternatives que
des d’altres grups, institucions públiques, tècnics i associacions pogueren aportar-se, ja
que la problemàtica és de tots i tots haurem d’assumir les conseqüències de la decisió al
seu dia a adoptar, hauria de donar via lliure a una comissió especial, amb mandat exprés
del Ple, on es definira la línia de treball, els objectius i el termini per a la seua
consecució, compten amb nosaltres.

Si al contrari, la dinàmica de l’equip de govern és la de tantes altres vegades i que
es resumeix en la frase repetida, una vegada i una altra, als grups de l’oposició, al fòrum
municipal: ‘Nosaltres som els que governem, no vostès.’ i ‘Les comissions especials
només serveixen per dificultar l’acció de govern municipal’, doncs, ho diuen! Però amb
igual coherència, després no pretenguen que en un termini breu i en tot cas impossible
per poder conèixer les propostes que vostès formulen i valorar les conseqüències que
per a tots els ciutadans aquestes tindran, ens demanen que les votem.

Per això es proposa al Ple municipal l’adopció del següent acord:
1. Acordar la constitució d’una comissió especial per a l’estudi i propostes a

considerar per aquest Ajuntament en matèria de tractament i gestió dels residus sòlids
urbans, amb les següents comeses:

2. Elaboració de les línies d’actuació a fi de recopilar i avaluar les diferents
formes de gestió, finançament, ubicació, característiques i capacitat del sistema de
tractament de residus que ha d’assumir-se per aquesta administració, facultant a
l’expressada comissió perquè de comú acord fixe les línies d’actuació que cal seguir, la
programació dels treballs que va a portar a terme i la incorporació, en concepte
d’assistència tècnica i assessorament a aquesta d’aquells tècnics que, en funció de la
matèria, puguen assessorar-la, donant compte el Ple municipal, amb caràcter mensual,
del desenvolupament dels treballs que porte a terme.”

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 82.3 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per 6 vots a
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favor de PP, GM i UV, 11 vots en contra de PP i BLOC-EV i 6 abstencions de PSOE,
queda rebutjada la inclusió de l’assumpte en l’ordre del dia.

18 PROPOSICIÓ SP SOBRE REMUNERACIÓ SESSIONS
Llegida la proposició presentada per SP, que diu:
“A hores d’ara les percepcions que reben els membres de la corporació en

concepte d’assistència a sessions d’òrgans difereix en funció de si el concret regidor és
o no regidor amb delegació, aquesta diferència retributiva no s’ajusta a dret, tal com ha
declarat la jurisdicció contenciosa administrativa.

Per això i amb la finalitat que el sistema de retribucions dels membres electes de
la corporació s’ajuste a la normativa legal vigent, es proposa al Ple que adopte acord,
amb part dispositiva del tenor literal següent:

1r. Que la Intervenció de Fons municipal procedisca a iniciar l’expedient relatiu
a la fixació d’iguals retribucions per als membres de la corporació pel concepte
d’assistència a sessions d’òrgans col·legiats, a fi que, previ informe de la Secretaria
General i el dictamen de la Comissió Informativa competent per raó de la matèria, puga
adoptar-se en el pròxim Ple ordinari l’acord pertinent.

2n. A fi d’ajustar les esmentades retribucions al que disposa la normativa de
legal aplicació, la determinació d’iguals retribucions per als membres de la corporació
en concepte d’assistència a sessions d’òrgans col·legiats tindrà en tot cas caràcter
retroactiu, és a dir, des de la data en què les actuals retribucions van ser fixades per la
nova corporació.”

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per 4 vots a
favor de SP, 11 vots en contra de PP i BLOC-EV i 8 abstencions de PSOE, GM i UV,
queda rebutjada la urgència de l’assumpte.

19 PROPOSICIÓ SP SOBRE CONSERVATORI DE MÚSICA
Llegida la proposició presentada per SP, que diu:
“En el Ple de data 27/1/2000 es va aprovar sol·licitar de la Conselleria de

Cultura, Educació i Ciència la creació d’un Conservatori Professional de Música.
En la Comissió Informativa de Serveis Socials que va tractar aquest tema es va

aprovar el següent acord: ‘els alumnes estaran atesos a la seu central i en funció de les
necessitats es donaran classes en altres ubicacions locals i comarcals’, que va ser
confirmat en l’esmentat Ple municipal; si bé en no aconseguir el Conservatori el
caràcter de comarcal sinó que ha resultat municipal, les ubicacions comarcals manquen
de sentit.

La posició del moviment segregacionista en virtut de la ubicació del
Conservatori és de tots coneguda, aquesta posició es basava i es basa en dos fets tan
fonamentals com irrebatibles:

1. Que a diferència del nucli antic de Sagunt, el del Port manca de qualsevol
instal·lació destinada a l’educació musical, sense que l’Ajuntament fins ara haja invertit
fons públics destinats a tal finalitat, i això a pesar de la tradició cultural-musical dels
veïns del Port que va portar en el passat a comptar amb compositors com el mestre
Villar i amb dues bandes de música.

2. Que de l’actual alumnat o del potencial susceptible d’usar les instal·lacions
del Conservatori, les dades i la realitat eren inqüestionables i nosaltres anunciàvem que
la majoria de potencials alumnes serien del Port.

 Els fets ens han donat, una vegada més, la raó.
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Davant d’aquests fets fundats i en el mateix Ple, el regidor d’Educació manifesta
com a argumentació de la ubicació del Conservatori al nucli antic: ‘Estem parlant d’un
model semblant al de l’EPA, l’EPA té una seu central (al Port) i també es donen classes
al nucli de Sagunt.’

Com ja de tots és conegut el nombre d’alumnes matriculats al Conservatori, les
dades del qual s’adjunten a la Moció –i entre els quals destaca, d’una manera
significativa, els següents:

A) Els alumnes matriculats del nucli del Port tripliquen els del nucli de Sagunt
(13-4).

B) En diversos instruments musicals no hi ha matriculat cap alumne del nucli de
Sagunt i sí del nucli del Port.

És per això que proposem l’adopció del següent acord:
1è. Es done compliment al que aprova el Ple municipal de data 27/1/2000,

mitjançant l’habilitació de les aules necessàries al nucli del Port perquè s’impartisquen
les classes d’aquells instruments musicals que per matrícula d’alumnes així s’aconselle.

Sotmès a votació, de conformitat amb el que estableix l’art. 91.4 del Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, per 5 vots a
favor de SP i GM i 18 abstencions de PP, PSOE, BLOC-EV i UV, queda rebutjada la
urgència de l’assumpte, en no aconseguir-se la majoria requerida.

PRECS I PREGUNTES
En el desenvolupament d’aquest apartat abandonen definitivament la sessió el

Sr. García, Sr. Cortés i Sr. Alcalde, i és substituït aquest últim en la presidència pel
quart tinent d’alcalde, Sr. Adán.

El Sr. MONTESINOS diu: “Estic convençut que serà conscient d’allò que ha
passat, però les recents pluges han posat de manifest el deficient estat en què es troben
les estructures del Poliesportiu Municipal, que ha provocat goteres i penetració de
l’aigua des de l’exterior, que han deixat inservible el paviment de les pistes, amb el
conegut perjuí que això comporta per als usuaris d’aquests serveis. La meua pregunta
és: ha habilitat o ha previst habilitar alguna mesura urgent per donar solució a curt, mig
i llarg termini als usuaris d’aquest servei?”

Contesta el Sr. ALCALDE: “Hi ha un capítol en el Pressupost de l’any 2000 i
del 2001, per tant despesa plurianual, haurem de fer per renovar en la neteja i afinat del
paviment. En aquests moments estem avaluant i valorant tot el mal que se’ns ha fet al
terme i al Municipi, en funció d’això, el mateix a les instal·lacions esportives, que pel
que sembla afortunadament el dany només s’ha fet en eixa instal·lació, a penes res a la
piscina, a la caldera, etc. Per tant, només tinguem avaluat i valorat tot li podré donar
resposta, però lògicament volem que les coses tornen al seu estat general com més
prompte millor, i eixa instal·lació amb més motiu.”

La Sra. MARTÍNEZ diu: “Són diversos assumptes, el conveni de Transports que
es va firmar i se li va facultar a vostè, depèn de l’ordre de set mesos i pel que tinc
notícies donada la concreció d’aquest perquè ja ha passat per aquesta administració tres
intents d’esborrany, per a quan van a tenir el conveni signat?, i en quina manera pot
incidir aquesta corporació en les escandaloses pujades que està sofrint el transport
públic. Crec que ens interessa a tots eixe conveni. Segon, el Pla d’Emergència que vostè
el va presentar al voltant de 20 dies o un mes estem esperant conèixer-lo els regidors,
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perquè a mi la premsa em va preguntar, i imagine que com a mi a més regidors, i vaig
haver de manifestar com en altres tantes coses que no coneixia la documentació, crec
que és important que es done a conèixer als regidors i es dóne una còpia d’eixe Pla
d’Emergència sense perjuí de la Junta de Seguretat. Un altre tema és: m’ha arribat i
m’han comentat afectats de la urbanització dels Tres Barrancs que està pròxima a
l’abocador, que en aquests moments amb ocasió de les pluges no sé si són lexiviats,
lixiviats, estan circulant lliurement i afectant a la urbanització. També una pregunta i és
el compromís que es va adquirir a instàncies del PSOE de realitzar un informe sobre la
denúncia del Conveni, perquè no es realitzaren més abocaments, ja li dic que no són
urgents, com que la moció és una cosa que, bo, un any s’agafa i un altre es pot deixar
retardat. El fet que els lixiviats circulen al costat d’urbanitzacions on viu la gent em
sembla gravíssim, espere que prenga nota i que demane urgentment un informe. Un
altre tema, ho dic per això de tres mesos, un altre tema és el Sr. Alejandro Alberola i
últimament l’Associació de Veïns La Forja a tornat a instar i a denunciar l’estat dels
solars del carrer del Maestrat, sí que ens consta que vostè va enviar una màquina que va
recollir el fem i la va apartar, però això no comporta una solució, també sabem, perquè
llegim les actes, que va comentar, d’açò fa al voltant d’un any, que no hi havia
problema a part que vostè enviara la màquina perquè en el termini de tres mesos
s’anaven a aprovar les unitats d’execució. Això són les preguntes meues.

Després hi ha un prec i és que felicite vostè als funcionaris del Cos de Policia
Local d’aquest Ajuntament, a la funcionària que té vostè la sort de tenir de secretària i
que és membre de la Junta de Protecció Civil, al conserge Ricardo, que no sé el seu
cognom, i a tots aquells altres que quan va fer falta, i als serveis socials, van estar a
plena disposició dels ciutadans i que amb la millor de les voluntats i la major
predisponibilitat d’ànim i de calmar la gent, van venir molts o van venir pocs, però es va
estar molt bé i a l’altura de la situació. Demane per favor que es felicite en nom de la
corporació, a part que vostè ho haja realitzat, a tots aquests funcionaris i aquells altres
membres o que estiguen en òrgans col·legiats, que siguen regidors o no, també van estar
com algun company del Grup Socialista que va a la Fundació d’Esports, que aquesta
persona va estar allí a plena disposició del que fera falta.”

El Sr. ALCALDE contesta: “Precisament la intervenció del Sr. Castelló va a
anar en eixe sentit, amb noms i cognoms, el que succeeix és que per cortesia l’he posat
perquè intervinga en últim lloc, i en lloc de dir-ho jo el va a fer ell com a portaveu. El
Conveni de Transports està firmat per mi, ja vam dir ací en el Ple que es firmaria a final
d’any, perquè el Pressupost apareixeria per part de la Generalitat Valenciana a principi
d’any, independentment que des del quatre de maig l’empresa assumia el compromís
voluntari de realitzar el transport, de posar els autobusos i tot això. Sí que és cert que hi
ha hagut uns esborranys però estan dins de les facultats que va atorgar el Ple al Sr.
Alcalde per a la modificació. I sent que unes coses van passar per la Comissió de
Govern l’altre dia el tema, i es filtre com es filtra. El Pla d’Emergència vostè sap que
està acabat i està remès a dues Comissions la d’Urbanisme i la de Personal i Règim
Interior, en la de Personal em consta que ja han donat compte d’ell, en la d’Urbanisme
ho desconec en aquest moment. La urbanització Tres Barrancs: jo he parlat també amb
la persona que ha vingut d’allí de la urbanització, jo he estat a l’abocador avui i l’he
sobrevolat i la resta, i el que succeeix és que ha plogut i com a conseqüència d’això ha
arrossegat prou aigua, mesclada amb el fem sembla que siguen els lixiviats. El solar del
carrer del Maestrat efectivament vaig ordenar netejar-lo, jo considere que una propietat
privada encara que estiga en ruïnes no tinc atribucions per poder-la derrocar sense
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intervenció del jutjat i això, però quant a la situació de la unitat d’actuació ho pot
explicar millor el Sr. Castelló si vol i la Sra. Teresa Alegre els respondrà també.”

El Sr. CASTELLÓ contesta: “A causa del cúmul de treball que hi ha al
Departament d’Urbanisme i a les dificultats que hem tingut per poder supervisar
projectes d’urbanització tenim dues o tres folis que els vaig indicar l’altre dia, de
projectes d’urbanització penjats sobre la taula, és cert que en certa mesura amb la
Resolució d’Alcaldia respecte a l’OTO, més la contractació d’un arquitecte açò va a
possibilitar que en part almenys se solucione el tema de supervisió de projectes, no així
el tema de supervisió d’obres d’urbanització que anem a seguir estant molt coixos, però
en qualsevol cas he de dir-li que les unitats 11, 12 i 13 totes aquestes de Maestrat estan
al calaix esperant que els toque el seu torn, el meu compromís és en la mesura que es
puga intentar prioritzar-les, per anar tancant nucli urbà en la mesura del que es puga, i
respecte a les que hi ha en els veïns, i que estan sense executar, que són les úniques
unitats d’actuació que estan sense executar ni tenen aparences de modificar-se, sap el
Sr. Gil que ho vam comentar en una Comissió d’Urbanisme, la possibilitat de
modificar-les per a veure si en certa mesura es feien atractives i que definitivament es
puga edificar perquè tenen un canvi de configuració pel tema del vial de Diputació i
això afecta a tota l’ordenació d’illes, etc., que hi ha allí i crec que sí que seria
convenient fer una reorganització de la 6, 7 i 8, crec que és, les tres unitats que hi ha a
l’oest de Joan d’Àustria. Eixe és el compromís, i si volen en la pròxima Comissió
d’Urbanisme estic disposat a tractar el tema d’aquestes tres unitats.”

La Sra. ALEGRE diu: “Sra. Martínez, li vull contestar que el dia 2 d’agost
anàrem a visitar el director territorial d’Administracions Locals, i ja llavors li vam
demanar una disminució dels abocaments al Pic dels Corbs, posteriorment anàrem una
altra vegada per presentar la resolució del Ple que va aprovar i ens va dir que estava
estudiant la possibilitat de tirar el fem a altres abocadors i que possiblement en un temps
molt curt ens donaria una resposta. Jo vaig a demanar demà una altra entrevista amb
aquest senyor, tinc la informació de què és el que ocorre al matí i a la vesprada del que
està passant a l’abocador, el que ha passat és que ja no s’aboca allí des de fa dos o tres
dies, ja no es porta el fem allí, i han caigut en l’àrea del Postazgo 380 litres per metre
quadrat, és una quantitat d’aigua enorme com podem veure. Se m’ha informat que l'olor
molesta en tota la zona, i m’han dit que això és a causa de l’arrossegament que està fent
i a l’augment, no ja dels lixiviats, sinó que en mesclar-se amb l’aigua, l’aigua va bruta,
no és que siguen tot lixiviats. Tot açò és el que li puc explicar.”

El Sr. MARTÍN diu: “Jo demanaria una certa amabilitat a l’alcalde en funcions
per si la meua intervenció s’allarga un poc més que un prec o una pregunta. Base eixa
sol·licitud en les meues poques intervencions en aquest Ple. Ja que no s’ha aprovat la
urgència de la moció, em van a permetre que faça un breu comentari a aquest. Jo no sé
per què no s'ha aprovat la urgència, perquè és un tema important i hi ha un acord plenari
que entenc que no s’està complint, i un acord plenari que es basa en un acord de
Comissió Informativa de Serveis Socials i després referendat en el Ple en el qual
s’arriba al text literal que he llegit abans que les classes de música del Conservatori de
Grau Mitjà s’impartiran en funció de les necessitats dels alumnes que es matriculen. Jo
crec que algú d’ací veu un to segregacionista i jo vull llevar-li’l i centrar-lo en el
vertader to que hi ha. Ací es tracta que per sentit comú, per lògica, les classes i sobretot
aquells gups que advoquen per una ciutat global, les classes s’han d’impartir allà on
estiga l’alumnat matriculat. Aquí tenim dades concretes en els quals al nucli del Port hi
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ha molts més alumnes matriculats, però jo vaig més enllà, hi ha instruments on no hi ha
cap alumne de Sagunt matriculat i sí que n’hi ha del Port, el perquè cal obligar que es
traslladen eixos xics, que són xics joves, que van a impartir eixes classes fora de l’horari
escolar, que s’han de traslladar, és perjudicar eixos xics i les seues famílies, obligant-los
eixe trasllat de nucli a nucli quan si s’imparteixen aqueixes classes al nucli del Port no
es perjudica per a res els alumnes de Sagunt, que de cap manera hi ha intenció en el meu
Grup de perjudicar els alumnes de Sagunt, sinó simplement el que requerim del regidor
delegat i de l’alcalde com a màxim responsable d’aquest Ajuntament és que es faça
complir el dit acord de manera que en base als alumnes matriculats, en base als
instruments musicals que es van a impartir, en aquells instruments on no hi haja
alumnes de Sagunt i si n’hi ha del Port que s’impartisquen les classes al nucli del Port.
Espere la resposta en to positiu del Regidor Delegat, però sí que vull dir-li perquè
encara no ha habilitat eixes aules, si és que el Regidor Delegat entén que les condicions
objectives han canviat, no ho se, jo crec que en base al compliment de les regles del joc
democràtic en tot cas hauria de portar una nova proposició a la Comissió Informativa
corresponent per a un nou acord plenari. I si no és així, demane a l’alcalde, com a
màxima autoritat d’aquest consistori, que faça complir els acords plenaris.”

El Sr. ARIÑO contesta: “L’altre dia ja va eixir el tema quan vas venir al Consell
Escolar, el que passa és que te vas haver d’anar i allí es va contestar, es van dir els
motius, cal saber que hi ha 35 alumnes, si amb 35 alumnes estem parlant d’una secció o
extensió, estaríem parlant de 13 alumnes, però el motiu de fons, l’organització d’un
centre amb 13 alumnes ja em diràs, el motiu de fons és que un instrument és una
assignatura, és el nom de la matèria, com s’estudia dret, però dret no és dret, dret són
cinc assignatures, a més de l’instrument cal donar solfeig, harmonia, piano
complementari, orquestra, i açò es fa en grup, Sr. Dionís, i quan es fa en grup necessiten
més grups que eixos per muntar-los, de fet s’han d’ajuntar inter grups perquè tu no pots
ajuntar un senyor d’orquestra de primer amb un que fa quart. Amb 13 alumnes és
absolutament impossible muntar això, i si tu ho saps véns al Conservatori i ens dius com
es fa. El meu compromís el mantinc, Dionís, és l’única cosa que et puc dir, però tu
entendràs que haurà d’haver-hi un nombre suficient perquè la qualitat de l’ensenyament
puga realitzar-se. Quan hi haja un nombre suficient i siga possible, evidentment que ho
faré. L’esperança és arribar a 200 alumnes, no serà necessari arribar als 200 per poder
muntar una cosa que siga de qualitat. Ací hi havia un senyor que és docent, que és pare
de dos alumnes que van allí, que és a més del Port i estava absolutament en contra
d’aqueixa proposta que tu estàs dient, perquè ell prefereix la qualitat abans que muntar
aquestes històries que no van en benefici de l’ensenyament d’un alumne, i estem parlant
de criteris pedagògics i de formació per damunt d’opcions polítiques.”

El Sr. GIL diu: “Com que Enric ha dit que no entén, cal dir-li que hi ha 4
alumnes de Sagunt i 13 o 14 del Port, mire si caldria pensar a canviar les coses, qui no
ho vol entendre és ell. El Ple del mes passat us vaig fer una pregunta i a més us vaig
entregar uns documents sobre urbanisme, en una llicència d’obra en què en un edifici
catalogat es donava i en un altre catalogat de la mateixa forma es denegava, m'interessa
Sr. Castelló que la pregunta que et faig, que fa un mes te la vaig fer em dónes alguna
contestació. El Ple passat, ordinari jo us vaig deixar les normes urbanístiques i una
denegació de llicència d'obra d'un edifici catalogat que es denegava la llicència d'obres i
en una altra de la mateixa catalogació se li donava. No heu fet res, de totes maneres et
vaig a dir una cosa, ho tens molt complicat per a poder-me contestar la decisió que ha
pres algú de la casa, i vaig a incidir sobre això. Hi ha 47 famílies que coneixen ja aquest
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assumpte pendent de la contestació que done l’Ajuntament, són els habitatges que vam
cridar de regions devastades enfront de l’església del Carme, no és entendible que fins i
tot els tècnics de patrimoni avalaren la llicència d’obres de trencar la paret on està la
finestra per obrir una porta, i uns mesos després una petició de llicència en un edifici
catalogat igual l’Ajuntament li denega l’obertura de la porta d’una finestra perquè li
aplica el que diu l’art. 98, que diu: ***

********

El Sr. CASTELLÓ: “En el sentit que ha dit Maribel Martínez, aquests dies que
han passat arrere, el tema és que anava a canviar el torn amb el Regidor de Policia
Local, que és membre del CECOPAL, però ha demanat la paraula el Sr. Alcalde i anem
fer-ho així.

Els primers dies d’aquesta setmana han sigut realment molt durs per a tots,
especialment per als qui més responsabilitat han tingut amb les pluges, i em sembla que
és de justícia el que ací en aquest Ple, no cal fer una moció, pense jo, el que a aquestes
persones, per part de l’alcalde li’ls enviara un agraïment per les hores, el treball, el
temps, les xopades que li han dedicat, perquè al cap i a la fi els ciutadans de Sagunt
pogueren patir de la millor forma possible les pluges extraordinàries que hi ha hagut a la
nostra ciutat, que han arribat als 400 l/m2, cosa absolutament extraordinària com dic, i
si hi ha això sumem la sorpresa que teníem amb el Palància i amb les pluges que han
tingut per Xèrica, per Albalat i més cap amunt, fins i tot a Algar, que estan rodant la
quantitat que hem tingut aquí; doncs em sembla que és de justícia agrair-ho, lògicament
no anem a personalitzar en ningú, però en qualsevol cas m’agradaria que assumírem
entre tots i que per l’alcalde s’agraïra a les següents persones i, si m’oblide d’algú que
les incloga l’alcalde.

En primer lloc, lògicament com ha dit Maribel, als funcionaris de l’Excm.
Ajuntament de Sagunt, que com dic no han tingut hores per treballar en aquest tema, si
calia estar a les dues del matí s’estava aquí, si li’ls enviava allà li’ls enviava allà, eixos
temes que moltes vegades debatem que açò és competència meua o no ho és, no ha
existit, tot el món té competències per a fer tot, i tot el món ha estat a completa
disposició; especialment els funcionaris que componen la Policia Local de Sagunt, i
personalitzar-ho en el cap de Policia, que ho ha fet d’una forma admirable davall el meu
punt de vista, han estat a completa disposició, estigueren en torn, no estigueren en torn,
amb totes eixes polèmiques que sempre tenim amb la Policia, doncs la veritat és que
han brillat a gran altura; exactament igual amb els agents del Consell Agrari de Sagunt,
que principalment a la zona d’Almardà i també altres zones, han fet una labor tremenda,
sobretot controlant els nivells d’aigua a la zona d’Almardà, a la desembocadura de la
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Gola, i 1500 treballs. I també caldria esmentar Josep Maria que és el que ha sigut en
bona mesura qui ha coordinat tota l’actuació del Consell Agrari.”

La Sra. Martínez, des del seu escó intervé sense poder-se transcriure la seua
intervenció.

El Sr. CASTELLÓ: Li contesta que li sembla de tenir una mala barra
impressionant, permeta’m que seguisca senyora “alcaldessa”.

La Sra. Martínez, des del seu escó torna a intervenir sense poder-se transcriure la
seua intervenció.

EL Sr. ADÁN: “Sra. Martínez, faça vostè el favor de deixar continuar el Sr.
Castelló. Vostè és la persona que més parla en els plens amb diferència, faça el favor de
deixar el Sr. Castelló que continue. Sr. Castelló continue i faça cas omís del que diga la
Sra. Martínez. Sra. Martínez, pot romandre en silenci, per favor.”

EL Sr. CASTELLÓ continua “També volia agrair, creia que en nom de tots els
regidors de la corporació, a totes les entitats i empreses que han col·laborat d’una forma
o una altra amb l’Ajuntament, doncs als qui han prestat i han col·laborat tenint al peu
d’obra al personal, a qui han tingut una ràpida resposta quant a maquinària a Alser, a
Plumed, a la SAG, a Asland, fins i tot als qui han prestat cotxes tot terrenys per a poder
anar funcionant. A la Policia Nacional que ha tingut una actuació absolutament brillant
a la ciutat, i cal també esmentar Manuel Angle, que és Comissari en Funcions. També
lògicament el Cos de Bombers, que ha treballat amb total dedicació des de la seua
central, els responsables de la Creu Roja i els responsables de l’Hospital i Àrees de
Salut, i més explícitament els dedicats al SAMU, que sempre han estat atents a
qualsevol incidència que es poguera suscitar; els veïns que com a voluntaris, Protecció
Civil o no, han estat treballant i disposats a realitzar qualsevol tasca; els alcaldes de la
comarca, que sempre han col·laborat amb la CECOPAL, per tenir informació en
qualsevol moment i especialment a Juanito Arnal, que sempre ens ha donat notícies
fresques sobre l’estat de la presa. Al propi CECOPAL, encapçalat per l’alcalde i la
secretaria de Protecció Civil, Alícia, que ha treballat sense parar totes les hores que han
fet falta. Per descomptat a tots aquells que se’ns han ofert, o que s’han ofert a
col·laborar, i als quals, perquè ja teníem suficients mitjans humans no li’ls ha requerit el
seu treball, però que des d’Associacions, Sindicats, s’han posat a disposició per treballar
si calia. A tots els regidors que han estat al peu del canó, també tirant-li hores a
l’assumpte, amb les mateixes mullades que s’han pegat els funcionaris, els policies, etc.,
tant de l’Equip de Govern com de l’Oposició, i finalment, volia fer un esment molt
especial a dos tècnics, Enrique Cifres i a Ramiro Martínez, que des de la presa d’Algar
han estat controlant les revingudes, amb una exactitud absoluta i amb un coneixement
com cal de l’aigua que es podia soltar, l’aigua que no es podia soltar, preveient el risc
que en caiguera més, que en caiguera menys, i la veritat és que ho han brodat i sí que
volia fer un esment molt exprés d’aquestes dues persones.”

EL Sr. ADÁN: “Em vaig a permetre la llicència de rectificar la Sra. Martínez,
que ens té acostumats a donar-nos classes magistrals en el Ple. Vaig a llegir el ROF. Li
recorde a vostè, perquè vostè coneix el ROF, que poden fer precs tots els membres de la
corporació. D’acord, ho té vostè clar. Vostè està acostumada a inventar-se ací la Llei i ja
està bé. I li pregue que quan jo estiga parlant no m’interrompa, jo mai la interromp a
vostè. No, vostè no va a aclarir res perquè anem a tancar la sessió d’una vegada per
sempre, és que vostè ací fa el que li dóna la gana, i ja està bé.”
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I vist que no hi ha més assumptes a tractar, la presidència clou la sessió a les 23
hores, de tot això, com a secretari, done fe.

ACOMPLIU-HO: L’ALCALDE

ANNEX A L’ACTA: INTERVENCIONS DEL PÚBLIC


